

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914
Myanma Alinn Daily

အနှစ်ရှိသောတရားကို ရနိုင်

အနှစ်ရှိသောတရားကိုလည်း အနှစ်ရှိသောတရားဟူ၍၊ အနှစ်မရှိသော တရားကိုလည်း အနှစ်မရှိသောတရားဟူ၍ သိကြကုန်သောကြောင့် ထိုသူတို့သည် မှန်ကန်သော ကြံစည်မှုလျှင် အာရုံရှိကုန်ရကား အနှစ်ရှိသောတရားကို ရနိုင်ကြကုန်၏။

ယမကဝဂ် (ဓမ္မပဒ-၁၂)

၁၃၇၉ ခုနှစ်၊ ဝါခေါင်လပြည့်ကျော် ၆ ရက် ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ် ၁၃ ရက်၊ တနင်္ဂနွေနေ့၊ အတွဲ (၅၆)၊ အမှတ် (၃၁၄)



တစ်လအတွင်း ပြည်တွင်းပြည်ပ အလုပ်အကိုင်ခန့်ထားပေးနိုင်မှု သုံးသောင်းနှစ်ထောင်ကျော်ရှိ

စာ >> ၁၀

ခန္တီးခွဲ ချင်းတွင်းမြစ်ရေ တတိယအကြိမ်ဝင်ရောက်ရာ ပြောင်းရွှေ့သူများအတွက် ကယ်ဆယ်ရေးစခန်း သုံးခုဖွင့်

စာ >> ၁၁

ကမ္ဘောဒီးယားပိုင်နက်ရှိ လာအိုတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပြန်လည်ဆုတ်ခွာရန် လာအိုဝန်ကြီးချုပ်ညွှန်ကြား

စာ >> ၁၄

ပဟိုချုပ်ကိုင်သည့် စီးပွားရေးစနစ်မှ ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ်သို့ ဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၂
 မြန်မာ့ဒီမိုကရေစီတိုးတက်ရေးအဖွဲ့ (Forum on Myanmar Democratic Transition) ၏ ပဟိုချုပ်ကိုင်သည့် စီးပွားရေးစနစ်မှ ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ်သို့ ဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာကွန်ပင်းရှင်း ဗဟိုဌာန-၂ (MICC-2) ၌ ကျင်းပသည်။
 ဆွေးနွေးပွဲတွင် စာတမ်းရှင် ပါမောက္ခဒေါက်တာ Andreas Oberheitmann က

မြန်မာနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုအတွက် စိန်ခေါ်မှုနှင့်အခွင့်အလမ်းများ၊ စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် အက်ဖြတ်အမှတ်ပေးရန်အညွှန်းကိန်း၊ အရေဂျာမနီ၏ စီးပွားရေးပြုပြင် ပြောင်းလဲမှုနှင့် ဂျာမနီနိုင်ငံ ပြန်လည်ပေါင်းစည်းရေးမှ ရရှိသည့် သင်ခန်းစာများတွင် ပါဝင်သည့် အကြီးစားနှင့် အသေးစားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို ပုဂ္ဂလိကပိုင်ပြုလုပ်ခြင်း၊ လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေး၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု၏အခန်းကဏ္ဍ၊ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် အုပ်ချုပ်မှုနှင့် စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ ၀

ချင်းတွင်းမြစ်ရေ ခန္တီးမြို့၌ စိုးရိမ်ရေမှတ်ထက်ကျော်လွန်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၂
 ယနေ့မုန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်အရ ချင်းတွင်းမြစ်ရေ သည် ခန္တီးမြို့တွင် တစ်ပေခွဲခန့် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ် အထက်သို့ ကျော်လွန်နေပြီး နောက်တစ်ရက်အတွင်း တစ်ပေခန့် ဆက်လက်တက်လာနိုင်ကာ ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ် ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။
 သို့ဖြစ်၍ ခန္တီးမြို့နယ်အတွင်းရှိ မြစ်ကမ်းအနီးနှင့် မြေနိမ့်ပိုင်းနေထိုင်သူများအနေဖြင့် အထူးသတိပြုနေထိုင် ကြပါရန် အကြံပြုအပ်ပါသည်။
 (မိုး/လေ)

နှစ်ဖက်ခေါင်းဆောင်များ အတည်ပြုပြီးပါက ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်တွင် UNFC အမြန်ဆုံးပါဝင်လာနိုင်မည်

သတင်း - ရဲခေါင်ညွှန်၊ ဓာတ်ပုံ - ဖိုးထောင်
 ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၁၂
 ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်နှင့် ညီညွတ်သောတိုင်းရင်းသားလူမျိုးစု ဖက်ဒရယ်ကောင်စီ (UNFC) က ဖွဲ့စည်းထားသည့် နိုင်ငံရေး ဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ (DPN) တို့၏ (၆)ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးကို ရန်ကုန်မြို့၊ ရွှေလီလမ်းရှိ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန (NRPC) တွင် ဩဂုတ် ၁၀ ရက်မှစတင်၍ နှစ်ရက်တာ ကျင်းပ ခဲ့သည်။
 ညီညွတ်သော တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစုဖက်ဒရယ်ကောင်စီ (UNFC) တွင် မွန်ပြည်သစ်ပါတီ (NMSP) ကရင်နီအမျိုး သားတိုးတက်ရေးပါတီ (KNPP)၊ ရှမ်းပြည် တိုးတက်ရေးပါတီ

(SSPP) ရခိုင်အမျိုးသားကောင်စီ(ANC)နှင့် လားဟူ ဒီမိုကရက်တစ်အစည်းအရုံး (LDU) တို့ပါဝင်သည်။ UNFC သည်အစိုးရထံသို့ အဆိုပြုတောင်းဆိုထားသည် အချက် ၈ ချက်ရှိပြီး ညှိနှိုင်းမှုရရှိပါကအချက် ၉ အနေဖြင့် တစ်နိုင်ငံလုံး အပစ်အခတ် ရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် (NCA) တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးမည်ဖြစ်ကာ ပြည်သူများ မျှော်လင့်နေ သည့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်တွင် အမြန်ဆုံးပါဝင်လာနိုင်မည် ဖြစ်သည်။
 ယနေ့ဆွေးနွေးပွဲအပြီးတွင် နှစ်ဖက်ကိုယ်စားလှယ်များက ပြည်တွင်းပြည်ပ သတင်းမီဒီယာများ သိရှိလိုသည့်အချက် များကိုဖြေကြားခဲ့သည်။
 ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်မှ ဦးဇော်ဌေးနှင့် ဦးအောင်စိုး၊ နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့

(DPN) မှ နိုင်အောင်မင်းနှင့် ဦးထွန်းဇော်တို့က သတင်း မီဒီယာများနှင့် တွေ့ဆုံခဲ့သည်။
 ယနေ့ကျင်းပသည့် (၆)ကြိမ်မြောက်အစည်းအဝေး တွင် ညီညွတ်သော တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစုဖက်ဒရယ်ကောင်စီ (UNFC) ကတောင်းဆိုထားသည့် အဆိုပြုချက် ၉ ချက်ကို ဆွေးနွေးခဲ့ပြီး ရလဒ်ကောင်းများရရှိကြောင်း၊ ဆွေးနွေးခဲ့သည့် ရလဒ်များကို နှစ်ဖက်ခေါင်းဆောင်များထံ ပြန်လည်တင်ပြ၍ ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်တွင် UNFC အနေဖြင့် အမြန်ဆုံးပါဝင်လာနိုင်ဖို့ နှစ်ဖက်ပူးတွဲပြီး ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ (၇)ကြိမ် မြောက် တရားဝင်အစည်းအဝေးကို စက်တင်ဘာလပထမပတ် သို့မဟုတ် ဒုတိယပတ်တွင် ကျင်းပနိုင်ရန် ရည်ရွယ်ထားကြောင်း နှစ်ဖက်ကိုယ်စားလှယ်များက ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။
 စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ ❖

နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို အနှောင့်အယှက်ဖြစ်စေသည့်အရာ

လယ်ယာမြေလုပ်ပိုင်ခွင့်ပြုလက်မှတ် (ပုံစံ-၇) ထုတ်ပေးခြင်းနှင့် ပတ်သက်ပြီး မလျော်မကန်လုပ်ကိုင်မှုကြောင့် အရာထမ်းငါးဦးနှင့် အမှုထမ်း ၈၁ ဦး စုစုပေါင်း ၈၆ ဦးအား အပြစ်ပေးအရေးယူခဲ့ကြောင်း ဩဂုတ် ၉ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည့် ပြည်သူ့လွှတ်တော်အစည်းအဝေးတွင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီးက ပြောကြားခဲ့သည်။

လယ်ယာမြေအသုံးပြုခွင့်ရရှိထားသူများကို ဥပဒေနှင့်အညီ လယ်ယာ မြေ လုပ်ပိုင်ခွင့်ရရှိစေရန် လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲမှု အဖွဲ့အဆင့်ဆင့်တို့က ဆောင်ရွက်ရာ၌ အောက်ခြေတွင် စီမံခန့်ခွဲမှုအလွှဲအချော်များ ရှိခဲ့ကြောင်း၊ (ပုံစံ-၇) ထုတ်ပေးရာတွင်လည်း ဥပဒေနှင့် ညီညွတ်မှုမရှိဘဲ လုပ်ဆောင် နေသော ဝန်ထမ်းများအား တိုင်ကြားလာမှုနှင့် စီစစ်တွေ့ရှိမှုများ များစွာ တွေ့ရှိခဲ့ကြောင်းလည်း ဒုတိယဝန်ကြီးက ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့ပြီး မလျော်မကန်လုပ်ကိုင်ခဲ့သူ ဝန်ထမ်းများအား ၎င်းတို့၏ ဆောင်ရွက်မှုအပေါ် မူတည်ပြီး သတိပေး၊ နှစ်တိုးရပ်၊ လစာလျှော့၊ ရာထူးတိုးရပ်၊ ရာထူး လျှော့ချ၊ ဌာနမှထုတ်ပယ်ခြင်းနှင့် ထုတ်ပစ်ခြင်းဖြစ်ပေါ်စေရန်ပေးခဲ့ သည်ဟုလည်း ဒုတိယဝန်ကြီးက ပြောကြားခဲ့သည်။

မကြာသေးမီကလည်း မြေယာကိစ္စနှင့် ပတ်သက်ပြီး ကျပ်သိန်းပေါင်း ထောင်ချီပြီး အဂတိလိုက်စားမှုနှင့် ပတ်သက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနက အဂတိလိုက်စားမှု တိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်သို့ လွှဲပြောင်းပေးခဲ့သော အမှုကိုစစ်ဆေးခဲ့ရာတွင် အဂတိလိုက်စားမှု ကျူးလွန်ကြောင်း ပေါ်ပေါက် ခဲ့သဖြင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူးတစ်ဦး (ယခင်အစိုးရ လက်ထက် ဒုတိယအမြဲတမ်းအတွင်းဝန်) အပါအဝင် အရာရှိခြောက်ဦး တရားစွဲဆိုခံခဲ့ရပြီး ထွက်ပြေးသူပြေးလည်းဖြစ်ခဲ့ရာ မီဒီယာများတွင် ပြည်သူများ အထူးစိတ်ဝင်စားသော သတင်းတစ်ပုဒ်ဖြစ်ခဲ့သည်။

သည့်အပြင်လည်း လာဘ်ပေးလာဘ်ယူပြုလုပ်ခဲ့သူ ရဲအရာရှိ၊ သစ်တောအရာရှိ၊ ဥပဒေအရာရှိတို့ အဂတိလိုက်စားမှု တိုက်ဖျက်ရေး ဥပဒေအရ စုံစမ်းစစ်ဆေး တရားစွဲဆိုအရေးယူခံကြရသည်ကို သတင်း များ၌ ဖတ်ရှုရသည်။ စားတုန်းက ဥပဒေမကြောက်၊ ဘာမကြောက်၊ အထိတ်အလန့်မရှိစားခဲ့သော်လည်း အရေးယူခံရသည့်အခါ ထွက်ပြေးကြ သည်မှာလည်း သတိသံဝေဂ ယူဖွယ်ပင်ဖြစ်သည်။ အဂတိလိုက်စားမှု ဆိုသည်မှာ ရာထူးနေရာတစ်ခုမှ လုပ်ပိုင်ခွင့်ကို အကြောင်းပြု၍ ဖြစ်ပေါ် လာခြင်းဖြစ်သည်။ တစ်နည်းအားဖြင့် နိုင်ငံအကျိုး၊ ပြည်သူ့အကျိုးအတွက် ဆောင်ရွက်ရန် မိမိအားအပ်နှင်းထားသည့် လုပ်ပိုင်ခွင့်ကို အလွဲသုံးစား ပြုခြင်းဖြစ်သည်။

လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့အဆင့်ဆင့်တွင် တာဝန်ရှိသူတို့ မမှန် မကန်၊ မလျော်မကန်ပြုမှုက မြေယာအမှုအခင်းတို့ကို ပိုမိုများပြားလာ စေမည်ဖြစ်ပြီး ယင်းနှင့်ဆက်စပ်လျက် နိုင်ငံတော်၏ အဓိကစီးပွားရေး မဏ္ဍိုင်ဖြစ်သည့် လယ်ယာကဏ္ဍကို ထိခိုက်နိုင်စေသည်။ မြေယာအငြင်းပွား မှုမှသည် ရာဇဝတ်မှုအထိလည်း ဖြစ်သွားစေနိုင်သည်။ သစ်တောအရာရှိတို့ အဂတိလိုက်စားခြင်းကလည်း သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကို ထိခိုက်စေကာ နိုင်ငံပိုင်သစ်တောသယံဇာတတို့ ပြုန်းတီးစေနိုင်သည်။ ရဲအရာရှိတို့ အဂတိ လိုက်စားခြင်းကြောင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးကိုလည်းကောင်း၊ ပြည်သူတို့ ၏ နေ့စဉ်လူနေမှုဘဝနှင့် လုံခြုံရေးကိုလည်းကောင်း ထိပါးစေသည်။ ဥပဒေအရာရှိ အဂတိလိုက်စားခြင်းကလည်း တရားရေးမဏ္ဍိုင် တိမ်းစောင်းစေကာ ရပ်ရွာအတွင်း ဥပဒေကို မထိလေးစားပြုသူတို့က တစ်ဝိုက်တစ်မင်း ပမာမခန့်ပြုလာပေမည်။

အနှစ်ချုပ်၍ဆိုရလျှင် နိုင်ငံဝန်ထမ်းတို့ မလျော်မကန်ပြုမှု၊ အဂတိ လိုက်စားမှုတို့က နိုင်ငံအစိုးရကို ပြည်သူတို့ယုံကြည်မှု လျော့ပါးစေသည်။ သည့်ထက်ဆိုးလာလျှင် အယုံအကြည်ကင်းမဲ့သည့် အခြေသို့ ဆိုက်ရောက် လိမ့်မည်ဖြစ်သည်။ အဂတိ လိုက်စားမှုများက လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းများ အတွင်း ဟန်ချက်မညီမှုနှင့် မကောင်းသည့် အတွေးအခေါ်များလည်း ပေါ်ပေါက်လာစေကာ နောက်ဆုံးအဆင့်တွင် နိုင်ငံတော်ထွန်းကားရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးရေးတို့ကို အနှောင့်အယှက်အဟန့်အတား ဖြစ်စေသည့်အလျောက် ရှင်းလင်းသုတ်သင်သွားရမည်သာ ဖြစ်ပါကြောင်း။



ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆောင်သောအဖွဲ့ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့နှင့် ဆွေးနွေး

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၁၂
ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ အမျိုးသား လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ Mr.Chung Sze-kyun ဦးဆောင်သောအဖွဲ့သည် ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့နှင့် သံတမန်ခန်းမကြီး၌ တွေ့ဆုံရာတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဖိုးမင်းသိန်းနှင့် အစိုးရ အဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများက ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီးအတွင်း စီးပွားရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးကိစ္စရပ်များ၊ ရင်းနှီး

မြုပ်နှံမှုဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့် ကူညီ ပံ့ပိုးပေးထားမှုအခြေအနေများအပေါ် ခင်မင်ရင်းနှီးစွာဆွေးနွေးကြသည်။ ထို့နောက် ဧည့်သည်တော်အဖွဲ့အား တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က မင်္ဂလာ ဧည့်ခန်းမ၌ နေ့လယ်စာဖြင့် တည်ခင်း ဧည့်ခံသည်။ ဆက်လက်၍ ဧည့်သည်တော်အဖွဲ့ သည် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် သို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုလေ့လာရာ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ

ဦးတင်မောင်ထွန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများက သိရှိလိုသည်များကို ရှင်းလင်းပြော ကြားသည်။ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ဧည့်သည်တော်အဖွဲ့ သည် ရွှေတိဂုံစေတီတော်သို့ သွားရောက် ဖူးမြော်ကြည့်ညိပြီး ပန်း၊ ရေချမ်း၊ ဆီမီး များကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကာ စေတီတော်မြတ်ကြီးအတွက် အလှူ ငွေများ ပေးအပ်လှူဒါန်းသည်။ ယင်းနောက် စေတီတော်မြတ်ကြီး အား လက်ယာရစ် လှည့်လည်ဖူးမြော်

ကြည့်ညိကြပြီး သာသနိကဆိုင်ရာ အဆောက်အအုံများကို ကြည့်ရှုလေ့လာ ကြသည်။ ထို့နောက် လှိုင်မြို့နယ် အမှတ် (၁၁) ရပ်ကွက် ပြည်လမ်း အမှတ် (၈၂) ရှိ Lotte Hotels & Resorts တည် ဆောက်ပြီးစီးမှုနှင့် ဖွင့်လှစ်ရန်ပြင်ဆင် ထားမှုအခြေအနေများကို သွားရောက် ကြည့်ရှုလေ့လာသည်။ ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ အမျိုးသား လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆောင်သော အဖွဲ့သည် ယနေ့ညပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့မှ လေကြောင်းခရီးဖြင့် ပြန်လည်ထွက်ခွာ သွားကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

မလိုင်မြို့၌ မှုခင်းအသိပညာပေးဆောင်ရွက်

မလိုင် ဩဂုတ် ၁၂
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မိတ္ထီလာခရိုင် မလိုင်မြို့နယ် ဆည်တိုတိုကန်နယ် ဆပ်ခင်းကြီး ကျေးရွာအုပ်စု သာထွန်းအေးအထက(ခွဲ)နှင့် ဆည်တို အထက စာသင်ကျောင်းတို့၌



မှုခင်းကျဆင်းရေးဟောပြောပွဲ ယာဉ်ဖြင့် အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို ဩဂုတ် ၁၀ ရက်က Mobile Awareness Car ဖြင့် မှုခင်းအသိ ပညာပေးဟောပြောပွဲကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ ဟောပြောပွဲတွင် မလိုင်မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး၊ ရဲမှူးထွန်းဝေက မှုခင်းကျဆင်း ရေး၊ ဆည်တိုရဲကင်းစခန်းမှူး၊ ရဲအုပ်သန်းဇော်က မူးယစ်ဆေးဝါး၊ အန္တရာယ်၊ မိတ္ထီလာခရိုင် အမှတ် (၉၆) ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့မှူး၊ ဒုတိယ ရဲမှူးမြင့်စိုးက ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းအသိပညာပေးခြင်း၊ မိတ္ထီလာခရိုင်လူကုန်ကူးမှု တားဆီးနှိမ်နင်းရေး တပ်ဖွဲ့စိတ် (၁)မှ ရဲအုပ်စိုင်းထွန်းထွန်းလှက လူကုန်ကူးမှုနှင့် ပတ်သက်၍ ပညာပေး ဟောပြောဆောင်ရွက်ခဲ့ကြရာ ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီးဒေါ်ခင်မိုးမျိုးနှင့် ဆရာဆရာမ များ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ မြို့နယ်အမျိုးသမီးရေးရာဗဟိုဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဆပ်ခင်းကြီးကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးတင်ထွန်းမိုးနှင့် ကျေးရွာသူကျေးရွာသားများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ ဆက်လက်၍ ဆည်တိုတိုကန်နယ် ဆပ်ခင်းကြီးအုပ်စု သာထွန်းအေးကျေးရွာနှင့် ဆည်တိုတိုကန်နယ် ဆည်တိုကျေးရွာ အထကကျောင်း၌ ဟောပြောခဲ့ပြီး မှုခင်းအသိ ပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဘိုဘို(မလိုင်)

ရွှေ၊ ငွေ၊ စက်သုံးဆီနှင့် နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေးနှုန်း				ခင်ရတနာ-စုစည်းသည်။		
ရွှေဈေးနှုန်း (အောင်သမာဓိရွှေဆိုင်)				၁၂-၈-၂၀၁၇		
				နိုင်ငံတကာ ငွေကြေးဈေးနှုန်း (ပဟိုဘက်)		
ရန်ကုန်	၁၆ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၉၀၈၀၀၀	အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ	၁၃၆၂ . ၀
ရန်ကုန်	၁၅ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၈၅၄၆၀၀	ဥရောပ	တစ်ယူရို	၁၆၀၇ . ၉
မန္တလေး	၁၆ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၉၀၈၀၀၀	စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ	၉၉၉ . ၇၁
စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း (စက်သုံးဆီအသင်း)				ထိုင်းဘတ်	တစ်ဘတ်	၄၀ . ၉၂
ဒီဇယ်		၆၅၀/၆၇၀ ကျပ်	(လက်လီဈေး)	အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး	၂၁ . ၃၃
အောက်တိုန်း	၉၂	၆၅၅/၆၇၅ ကျပ်	(လက်လီဈေး)	တရုတ်	တစ်ယွမ်	၂၀၂ . ၆၄
အောက်တိုန်း	၉၅	၇၁၀/၇၁၅ ကျပ်	(လက်လီဈေး)	မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ်	၃၁၇ . ၈၅
ပရီမီယံဒီဇယ်		၆၇၀/၆၉၀ ကျပ်	(လက်လီဈေး)			

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က စတင်ထောင်သည်။

Myanma Alinn Daily

စာတည်းမှူးချုပ် - အောင်နိုင်ဦး
 စာတည်းမှူး - ဝင်းရွှေ
 စာတည်းမှူး - မြင့်ဆွေ (သတင်းထောက်ချုပ်)
 စာတည်းမှူး - မြင့်စိုး၊ ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော်၊ ခြူးစန္ဒီနွေ၊ ကလျာမိုးမြင့်
 အကြီးတန်းသတင်းထောက်များ - ကျော်သူဝင်း၊ ခင်ရတနာ၊ သိမ့်သိမ့်မိုး၊ ဇူလိုင်မိုး၊ စိန်လွင်အောင်၊ တင်စိုး(ဓာတ်ပုံ)
 အငယ်တန်းသတင်းထောက်များ - တင်လင်းအောင်၊ တင်မောင်လွင်၊ ဇင်ဦး၊ နေဝင်းထွန်း(၂)၊ ဟိန်းထက်ဇော်၊ ဝေသူနွယ်
 ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)

စစ်ပွဲများမှ ငြိမ်းချမ်းရေးဆီသို့ ကူးပြောင်းခြင်းကဏ္ဍ ဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၂

မြန်မာ့ဒီမိုကရေစီကူးပြောင်းမှုဖြစ်စဉ်သုံးသပ်ဆွေးနွေးပွဲ (Forum on Myanmar Democratic Transition)၏ စစ်ပွဲများမှ ငြိမ်းချမ်းရေးဆီသို့ ကူးပြောင်းခြင်းကဏ္ဍ ဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့မနက် ၉ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန-၂ (MICC-2)၌ ကျင်းပသည်။

မျက်နှာစုံညီဆွေးနွေးမှု အစီအစဉ်တွင် ကုလသမဂ္ဂဖွံ့ဖြိုးမှု အစီအစဉ်(မြန်မာ)မှ နည်းပညာအရာရှိချုပ် Mr. Christophoros Politis က သဘာပတိအဖြစ် ဆောင်ရွက်ပြီး သီရိလင်္ကာနိုင်ငံ Department of Government Information ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် Dr.Ranga Kalansooriya နှင့် ဂျာမနီနိုင်ငံ နိုင်ငံရေးသိပ္ပံပညာရှင် Prof. Dr. Aurel Coissant တို့က မြန်မာ့ဒီမိုကရေစီကူးပြောင်းမှုဖြစ်စဉ်နှင့် စစ်ပွဲများမှ ငြိမ်းချမ်းရေးဆီသို့ ကူးပြောင်းခြင်းကဏ္ဍ ခေါင်းစဉ်အပေါ် ဆွေးနွေးကြသည်။

သီရိလင်္ကာနိုင်ငံ Department of Government Information ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် Dr.Ranga Kalansooriya က သီရိလင်္ကာတွင် Civil War ဖြစ်ခဲ့ပါကြောင်း၊ တစ်လက်တိုက်သီရိလင်္ကာဟု လူသိများသည့် လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့ရှိခဲ့ပါကြောင်း၊ တစ်လက်တိုက်သီရိလင်္ကာများသည် ခိုင်မာအားကောင်းပါကြောင်း၊ ၎င်းတို့တွင် ခိုင်မာအားကောင်းပြီး တိုက်ခိုက်နိုင်သည့် စွမ်းအားရှိကြောင်း၊ ၎င်းတို့သည် တိုင်းပြည်မှ ခွဲထွက်လိုကြပါကြောင်း၊ နောက်ဆုံးတွင် ရက်စက်သည့် စစ်ပွဲအဖြစ်ကို ဦးတည်ခဲ့ပါကြောင်း။

တစ်လက်တိုက်သီရိလင်္ကာများ၏ ခေါင်းဆောင်မှုအပိုင်းသည် ပညာသင်ကြားထားကြပြီး ရည်မှန်းချက်ကြီးမားသူများ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ၂၀၀၉ ခုနှစ်အထိ မည်သူမျှထိရသည့် အနေအထားရှိခဲ့ပါကြောင်း၊ အဖွဲ့အစည်းအဖြစ် ဖွဲ့စည်းထားပြီး တရားစီရင်ရေး၊ ဘဏ္ဍာရေးတို့ပါ စနစ်တကျတည်ဆောက်ထားပါကြောင်း၊ တစ်ကမ္ဘာလုံးက ထောက်ပံ့နေမှုများလည်း ရှိပြီး တစ်ကမ္ဘာလုံးတွင် တရားဝင်စီးပွားရေးများရှိပါကြောင်း၊ အမျိုးသမီးအခြားဖက် တိုက်ခိုက်ရေးသမားများလည်းရှိပြီး Suicide တပ်ဖွဲ့ကိုလည်း ဖွဲ့စည်းထားပါကြောင်း။

၂၀၀၉ ခုနှစ် မေလတွင် သီရိလင်္ကာတပ်ဖွဲ့က အင်အားအပြည့်ဖြင့် ချေမှုန်းခဲ့ရာ ၎င်းတို့၏ခေါင်းဆောင် သေဆုံးသွားခဲ့ပါကြောင်း၊ ယင်းဖြစ်စဉ်တွင် တပ်ကအောင်မြင်သွားခြင်းမှာ Strong Political Will ကြောင့် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ Political Leadership Team တစ်ခုတည်းအနေဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ Military Structure ကိုလည်း ပိုမိုကောင်းမွန်အောင် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ တစ်လက်တိုက်သီရိလင်္ကာများအား ခွဲထွက်ခွင့်ကိုလက်မခံဘဲ ငြိမ်းချမ်းရေးစကားပိုင်းဆီကို ဦးတည်စေခဲ့ပါကြောင်း၊ ၂၀၀၂ ခုနှစ်မှ ၂၀၀၄ ခုနှစ်အထိ တစ်လက်တိုက်သီရိလင်္ကာနှင့်ဆွေးနွေးခဲ့ပြီး ခွဲထွက်၍ တစ်လက်တိုက်အဖွဲ့နှစ်ဖွဲ့မှာ အစိုးရအဖွဲ့ကို ထောက်ခံလာပါကြောင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေးမအောင်မြင်ရခြင်းမှာ တစ်လက်တိုက်သီရိလင်္ကာ ငြိမ်းချမ်းရေးမလိုလားဘဲ ငြိမ်းချမ်းရေးစကားပိုင်းလုပ်ဆောင်နေချိန်တွင် ၎င်းတို့အဖွဲ့ ခိုင်မာအားကောင်းရေးကို ပိုမိုဆောင်ရွက်ခဲ့သောကြောင့် ဖြစ်ပါကြောင်း။

မအောင်မြင်ခြင်း၏ နောက်အချက်တစ်ချက်သည် မီဒီယာကြောင့်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နှစ်ဖက်စလုံးက မီဒီယာကို အလိုကျ အသုံးပြုခဲ့ပါကြောင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ဆက်သွယ်ရေး နည်းလမ်းမရှိဘဲ ဟန်ပြုသာဖြစ်ခဲ့သည့်အတွက် အောင်မြင်မှု မရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ မြန်မာပြည်တွင်လည်း ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ဆွေးနွေးနေတာရှိပါကြောင်း၊ သီရိလင်္ကာနိုင်ငံ၏ အဖြစ်အပျက်ကို နမူနာယူပြီး သင်ခန်းစာယူစေလိုကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

ဂျာမနီနိုင်ငံ နိုင်ငံရေးသိပ္ပံပညာရှင်လူမျိုး Prof. Dr.Aurel Croissantက ဥရောပတိုက်တွင် လူနည်းစုနှင့် လူများစုများ

ကြားတွင် ပဋိပက္ခများရှိနေသကဲ့သို့ စကော့တလန်၊ စပိန်နှင့် အီတလီနိုင်ငံမြောက်ပိုင်းတွင်လည်း ထိပ်တိုက်ရင်ဆိုင်မှုများ၊ လူမျိုးရေးဆိုင်ရာအတိုက်အခံများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပါကြောင်း၊ တော့စနီယာ၊ ဥရောပနှင့် အာရှတွင်ဖြစ်ပေါ်နေသည့် စစ်ပွဲများသည် ပြည်တွင်းစစ်နှင့် လူမျိုးစုများကြား ပဋိပက္ခများ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပဋိပက္ခများတွင် ဘာသာရေးနှင့် ပတ်သက်သည့် ပဋိပက္ခသည် ဒုတိယအဆင့်တွင်ရှိနေပါကြောင်း၊ ဘာသာရေးနှင့် လူမျိုးရေးကို ကိုယ်စားပြု၍ ဖြစ်နေကြပါကြောင်း။

ငြိမ်းချမ်းရေးကို အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုမည်ဆိုပါက Positive Peace နှင့် Negative Peace ဟူ၍ နှစ်မျိုးရှိပါကြောင်း၊ Negative Peace တွင် ငြိမ်းချမ်းရေးဆိုသည်မှာ စစ်မရှိရဟူ၍ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ စစ်မဖြစ်ခြင်းကို ငြိမ်းချမ်းရေးဟု ပြောမည်ဆိုပါက ကျဉ်းမြောင်းသည့် အဓိပ္ပာယ်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ Positive Peace ရရန်သည် ခက်ခဲတတ်ပါကြောင်း၊ Positive Peace တွင် အခြေခံအုတ်မြစ်သုံးခုရှိကြောင်း၊ Economic and Social Development၊ Justice နှင့် Freedom ဟူ၍ သုံးခုရှိပါကြောင်း၊ ယင်းတို့ကို တစ်ပြိုင်နက်တည်း ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

Positive Peace ရေရှည်တည်တံ့ရန်အတွက် Rule of Law လိုအပ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဒီမိုကရေစီ၊ Social Justice နှင့် Tolerance တို့ လိုအပ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထိုအချက်များပါဝင်မှသာ အောင်မြင်နိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ Rule of Law၊ ဒီမိုကရေစီ၊ သည်းခံမှု၊ Dialogue ဆွေးနွေးခြင်းတို့ပါဝင်ပါကြောင်း၊ ထိုအချက်များတွင် ဆွေးနွေးခြင်းသည် အဓိကအကျဆုံးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် Civil Society ကို တည်ဆောက်မည်ဆိုပါက Dialogue ဆိုသည့် ဆွေးနွေးမှုမရှိဘဲ မဖြစ်နိုင်ပါကြောင်း၊ Positive Peace ကို ဆက်လက်ဆွေးနွေးလိုပါကြောင်း၊ Ethnic Conflict များက ပိုမိုကြာပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးကို တည်ဆောက်ရာတွင် ပိုမိုခက်ခဲပါကြောင်း။

ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်တွင် အဓိက ငါးချက်ပါဝင်ကြောင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပတ်သက်၍ အသိပညာပေးရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ Rule of Law တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးသည် အရေးကြီးပါကြောင်း၊ ပြည်တွင်းစစ်ဖြစ်ပြီး တရားဥပဒေစိုးမိုးမှု ရရှိအောင် ဆောင်ရွက်ပေးရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ Peace Economy အဖြစ် ပြောင်းလဲပေးရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နောက်ဆုံးအချက်အနေဖြင့် လူမျိုးစုပိုင်းများစွာ ပါဝင်နေသည့် နိုင်ငံဖြစ်ပါက ပဋိပက္ခဖြစ်နေသည့် အဓိကအချက်များကို ရှာဖွေရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းရမည့် မူဝါဒများကို ချမှတ်ပေးရမည်ဖြစ်ပြီး ရေရှည်တည်တံ့သည့် ငြိမ်းချမ်းရေးကို ရရှိအောင် ဆောင်ရွက်ရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

အာဏာခွဲဝေခြင်းတွင် နှစ်ခုရှိပါကြောင်း၊ Power Sharing ကို ရေရှည်တည်တံ့သည့် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက်သာမက ကောင်းမွန်သည့်အုပ်ချုပ်ရေးဖြစ်အောင် ပြုလုပ်နိုင်ရန်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အာဏာမျှဝေမှုသည် တစ်တိုင်းပြည်လုံး သင့်လျော်သည့် ပုံစံဖြစ်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ စီးပွားရေးနှင့်ပတ်သက်သည့် အရေးအမြစ်များနှင့် နယ်မြေများကို မည်သို့ထိန်းချုပ်မည်ဆိုသည်ကို ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

ယင်းနောက် တက်ရောက်လာသူများက စစ်ပွဲများမှ ငြိမ်းချမ်းရေးဆီသို့ ကူးပြောင်းခြင်းကဏ္ဍနှင့် စပ်လျဉ်း၍



သိလိုသည်များကို မေးမြန်းကြရာ ဆွေးနွေးသူများက ပြန်လည်ရင်းလင်းဖြေကြားကြသည်။

ထို့နောက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲတွင် အဆိုပါခေါင်းစဉ်ဖြင့် မျက်နှာစုံညီဆွေးနွေးပွဲကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်မှ ဦးကျော်လင်းဦးက သဘာပတိအဖြစ်ဆောင်ရွက်ပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်မှ အကြံပေးအဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဦးအောင်ကြည်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်ဇင်မာအောင်၊ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှုပွဲတွက်မတ်တီ (UPDJC)မှ ဒေါက်တာဆလင်းလျှန်မှူးဆောင်၊ Center For Myanmar Affairs Studies မှ ဦးအေးမောင်ကျော်နှင့် ငြိမ်း ဖောင်ဒေးရှင်းမှ Daw Ja Nan Lahtaw တို့က မြန်မာ့ဒီမိုကရေစီကူးပြောင်းမှုဖြစ်စဉ်နှင့် စစ်ပွဲများမှ ငြိမ်းချမ်းရေးဆီသို့ ကူးပြောင်းခြင်းကဏ္ဍ ခေါင်းစဉ်အပေါ် ဆွေးနွေးကြသည်။

ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင် အကြံပေးအဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဦးအောင်ကြည်က မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒီမိုကရေစီအသွင်ကူးပြောင်းရေးသည် အခြားနိုင်ငံများ ကူးပြောင်းပြီးချိန်မှ ဆောင်ရွက်သည့်အတွက် အားသာချက်တစ်ခုဖြစ်ပါကြောင်း၊ ရေက ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် နိုင်ငံများ၏ အကောင်းအဆိုးကို လေ့လာ၍ရပါကြောင်း၊ အခြားနိုင်ငံများ၏ ကူးပြောင်းမှုနှင့် တစ်ထပ်တည်းကျနိုင်သည်ကို အားလုံးသိရှိကြပါကြောင်း၊ သင်ခန်းစာယူ သုံးစွဲကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အခြားနိုင်ငံများ၏ အကူးအပြောင်းကို လေ့လာကြည့်ပါက အားလုံးတွင် တူညီသည့် အချက်တစ်ခုကို သတိပြုမိပါကြောင်း။

ဒီမိုကရေစီအသွင်ကူးပြောင်းမှုတွင် အနည်းဆုံးအုပ်စု သုံးစု ပေါ်ထွက်လာခြင်းကို သတိပြုမိပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင်လည်း အဆိုပါအုပ်စုသုံးစုကို သတိပြုမိပါကြောင်း၊ အုပ်စု သုံးစုမှာ ဒီမိုကရေစီကို လိုလားသည့်အုပ်စု၊ အတိတ်အုပ်ချုပ်ရေးအပေါ်တွင် အကာအကွယ်ပေးလိုသည့်အုပ်စုနှင့် အခြားအုပ်စုဟူ၍ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မည်သည့်နိုင်ငံတွင်မဆို ထိုကဲ့သို့ တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ အခြားအုပ်စု၏ ဆောင်ရွက်ချက်ထက် ဒီမိုကရေစီကို လိုလားသည့်အုပ်စုနှင့် အတိတ်အုပ်ချုပ်ရေးအပေါ်တွင် အကာအကွယ်ပေးလိုသည့်အုပ်စုတို့၏ ဆောင်ရွက်ချက်များကို ပြည့်သူက စောင့်ကြည့်နေကြပါကြောင်း၊ အဆိုပါအုပ်စုနှစ်စု၏ ပါဝါချိန်ခွင့်လျှာသည် အရေးကြီးပါကြောင်း။

ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးရလျှင် ငြိမ်းချမ်းရေးနှစ်မျိုးရှိပါကြောင်း၊ စစ်ပွဲမရှိသည့် ငြိမ်းချမ်းရေးမျိုးကို ယခင်ကမျှော်မှန်းလုပ်ဆောင်ခဲ့ကြပါကြောင်း၊ စစ်မဖြစ်ချိန်က ငြိမ်းချမ်းရေးမျိုးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုဖော်ဆောင်နေသည်မှာ ပြည့်ဝသည့် ငြိမ်းချမ်းရေး (Positive Peace) ကို သွားနေကြခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြည့်ဝသည့်ငြိမ်းချမ်းရေးတွင် လွတ်လပ်ခွင့်၊ တန်းတူညီမျှခွင့်၊ လူ့တန်ဖိုးကိုအလေးထားသည့် ငြိမ်းချမ်းရေးမျိုးဖြစ်ပြီး အဆိုပါငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို အမြဲဆောင်ရွက်နေရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

အချို့က Negative Peace ကို စဉ်းစားနေသည်လည်း ရှိကြပါကြောင်း၊ ထိုအခါ ကွာဟမှုများ ရှိလာနိုင်ပါကြောင်း၊ ၁၉၆၄ ခုနှစ် တော်လှန်ရေးကောင်စီလက်ထက်တွင် လုပ်ဆောင်

ခဲ့သည့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်တွင် ခွဲထွက်ခွင့်၊ ဖက်ဒရယ် မူဝါဒကို လုံးဝလက်မခံသည့် တောင်းဆိုမှုများရှိခဲ့သည့် အတွက် Extreme Demand ဖြစ်သွားပါကြောင်း၊ တောင်းဆိုမှု ကွာဟချက်ကြီးမားလွန်းသည့်အတွက် ငြိမ်းချမ်းရေးမအောင်မြင်ခဲ့သည်ကို သင်ခန်းစာယူကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တပ်မတော်အစိုးရလက်ထက်တွင် တစ်စုံတစ်ရာ သော ကန့်သတ်ချက်များဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေးကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ Political Dialogue မရှိခဲ့သည့်အတွက် Positive Peace ဆောင်ရွက်ခြင်းမျိုး မဟုတ်ခဲ့ပါကြောင်း၊ Negative Peace ကို မည်သည့်အစိုးရတွင် မဆိုဖော်ဆောင်၍ ရနိုင်သော်လည်း Positive Peace ကို ဒီမိုကရေစီဖော်ဆောင်မှသာ ရနိုင်သည်ကို ဆွေးနွေးလိုပါကြောင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့်ပတ်သက်၍ လိုအပ်ချက်များတွင် အပြန်အလှန် စိတ်ကျေနပ်လက်ခံသည့် အနေအထားကိုရောက်ရှိရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ဘုံစရိုက်လက္ခဏာအသွင်ဆောင်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း။

အမျိုးသားပြန်လည်ရင်ကြားစေရေးအတွက် လိုရင်း ဆွေးနွေးရလျှင် အကြမ်းနည်းသုံးသည့် အဆိုးသံသရာကို ရပ်တန့်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး အတူတကွ ရှေ့ဆက်သွားခြင်းကို ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ သာမန်အားဖြင့် ပြန်လည်ရင်ကြားစေရေးကို Conflict များ ပြီးဆုံးမှသာ ဆောင်ရွက်ကြလေ့ရှိပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင် Conflict များ တစ်ခုပြီးတစ်ခု ဖြစ်ပေါ်နေသည့် အခြေအနေ ဖြစ်သည့်အတွက် ပြန်လည်ရင်ကြားစေရေးကို မရေးမနောင် ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်နှင့်အတူ ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ သို့မှသာ အပြန်အလှန်အထောက်အကူဖြစ်နိုင်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

ပြန်လည်ရင်ကြားစေရေးတွင် ဝန်ခံခြင်း၊ ခွင့်လွှတ်ခြင်း၊ ပေးလျှော်ခြင်းနှင့် အမှန်တရားကို အလေးထားရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အမှန်တရားဟုဆိုရာတွင် တစ်စုံတစ်ယောက်ကို တန်ပြန် ခြိမ်းခြောက်သည့် အမှန်တရားမျိုးမဖြစ်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ တစ်ချိန်တုန်းက နှစ်နာခွင့်ရှိသူများအတွက် ၎င်းတို့ လုပ်ဆောင်ခဲ့သည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို အသိအမှတ်ပြုပေးပြီး ပြန်လည်ပြောကြားခွင့်ပေးရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင် အဆိုးသံသရာမလည်စေရန် ပြန်လည်ရင်ကြားစေရေးကို ဆောင်ရွက်သင့်ပါကြောင်း၊ အကယ်၍ မဆောင်ရွက်နိုင်ပါက ရုံးနိမ့်သူများ များပြားလာနိုင်သည့်အခြေအနေကို မျိုးဆက်သစ်များ ခံစားရနိုင်ပါကြောင်း၊ နောင်မျိုးဆက်သစ်များအတွက် ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပြန်လည်ရင်ကြားစေရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အင်တိုက်အားတိုက်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်ဇင်မာအောင်က ငြိမ်းချမ်းရေးဆောင်ရွက်ရာတွင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ အခန်းကဏ္ဍမှာ လွှတ်တော်က ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်နှင့် ပတ်သက်၍ နောက်ကလိုက်နေရသကဲ့သို့ ဖြစ်နေပါကြောင်း၊ လွှတ်တော်တွင် တိုင်းရင်းသားနှင့်ပတ်သက်သည့် ကော်မတီ တစ်ခုရှိပါကြောင်း။

စာမျက်နှာ ၅ သို့

လူမျိုးစုပေါင်းများစွာ ပါဝင်နေသည့်နိုင်ငံဖြစ်ပါက ပဋိပက္ခဖြစ်နေသည့် အဓိကအချက်များကို ရှာဖွေရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းရမည့်မူဝါဒများကို ချမှတ်ပေးရမည်ဖြစ်ပြီး ရေရှည်တည်တံ့သည့် ငြိမ်းချမ်းရေးကိုရရှိအောင် ဆောင်ရွက်ရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း

မြန်မာ့ဒီမိုကရေစီအသွင်ကူးပြောင်းမှုတွင် မီဒီယာအခန်းကဏ္ဍ ဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော်၊ ဩဂုတ် ၁၂

မြန်မာ့ဒီမိုကရေစီကူးပြောင်းမှုဖြစ်စဉ်သုံးသပ်ဆွေးနွေးပွဲ (Forum on Myanmar Democratic Transition) ၏ မြန်မာ့ဒီမိုကရေစီ အသွင်ကူးပြောင်းမှုတွင် မီဒီယာအခန်းကဏ္ဍဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့ညနေ ၄ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန-၂ (MICC-2) ၌ ကျင်းပသည်။



မျက်နှာစုံညီဆွေးနွေးမှု အစီအစဉ်တွင် DW Akademie မှ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကိုယ်စားလှယ် Ms. Isabella Kurkowski က သဘာဝတိအဖြစ် ဆောင်ရွက်ပြီး မြန်မာတိုင်းမိတ်ဆက် Mr. Kavi Chongkittavorn၊ မီဒီယာလွတ်လပ်ခွင့် ပြည်ပကျွမ်းကျင်ပညာရှင် Mrs. Dunja Mijatovic နှင့် မြန်မာသတင်းမီဒီယာကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်လှထွန်းတို့က မြန်မာ့ဒီမိုကရေစီ ကူးပြောင်းမှုဖြစ်စဉ်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ မြန်မာ့ဒီမိုကရေစီ အသွင်ကူးပြောင်းမှုတွင် မီဒီယာအခန်းကဏ္ဍ ခေါင်းစဉ် အပေါ်ဆွေးနွေးကြသည်။

မြန်မာတိုင်းမိတ်ဆက် Mr. Kavi Chongkittavorn က မီဒီယာသည် တိုင်းပြည်၏ ရန်သူမဟုတ်ပါကြောင်း၊ ခင်မင်ရင်းနှီးမှုရှိရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ အတွက် တိုင်းပြည်၏အသံကို နိုင်ငံတကာသို့ ဖော်ပြနိုင်ရန် အရေးကြီး လိုအပ်နေပါ ကြောင်း၊ မီဒီယာပေါ်လစီအတွက် Mindset ကို ပြောင်းလဲရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ Access to Information ကို နိုင်ငံသားတိုင်းရရှိနိုင်ရန် ယင်းသမားအတွက်သာ ရရှိသည့် အထူးအခွင့်အရေးမဟုတ်ပါကြောင်း၊ Diversity သည် အင်အားသာ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ Diversity နှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းရေးသားဖော်ပြမှုများ ရှိရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မီဒီယာနှင့် ဆက်စပ်နေသူများသည် မီဒီယာကို ကောင်းမွန်စွာ ထိန်းညှိ

ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ သတင်းသမားများသည် ပြည့်စုံသည့်သူများ မဟုတ်သည့်အတွက် အမှားရှိနိုင်ပါကြောင်း၊ သို့သော် သတင်းသမားများအနေဖြင့် မှန်ကန်မှုရှိစေရန် ကြိုးစားဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

မီဒီယာလွတ်လပ်ခွင့်ပြည်ပကျွမ်းကျင်ပညာရှင် Mrs. Dunja Mijatovic က မြန်မာနိုင်ငံကဲ့သို့ အသွင်ကူးပြောင်းစဉ်ကာလတွင် တွေ့ကြုံရသည့် အခြေအနေများ ကို နားလည်ပါကြောင်း၊ အကူးအပြောင်းကို တည်ဆောက်ရသည်မှာခက်ခဲပါ ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ အခြေအနေသည် အခြားနိုင်ငံများ၏ အခြေအနေနှင့် ကွဲပြား မှုရှိပါကြောင်း၊ ဒီမိုကရေစီအသွင်ကူးပြောင်းမှုအတွက် မီဒီယာ၏ အခန်းကဏ္ဍသည် အရေးကြီးပါကြောင်း၊ မီဒီယာသည် ရန်သူမဟုတ်ပါကြောင်း၊ မိတ်ဆွေသာ ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် မီဒီယာကို အသုံးပြုရမည် ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ မီဒီယာနှင့်ပတ်သက်၍ Regulation များကိုလည်း တည်ထောင်ရမည်ဖြစ်ပြီး Code of Conduct ကို လိုက်နာစေရန် ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်အတွက် မီဒီယာသည် အရေးကြီးသည့်အခန်းကဏ္ဍမှ ပါဝင်ပါကြောင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်တွင် မီဒီယာအနေဖြင့် အစိုးရကို ထောက်ခံ ရမည်ဟု မဆိုလိုသော်လည်း ပါဝင်ကူညီဆောင်ရွက်ပေးရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မီဒီယာ

၏ လွတ်လပ်ခွင့်ကိုလည်း အစိုးရက ဖော်ဆောင်ပေးရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အချင်းချင်း ယုံကြည်မှုသည် အရေးကြီးပြီး အတူတကွပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မီဒီယာများအနေဖြင့် နိုင်ငံမူရုံစေရန် ကြိုးစားရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မီဒီယာသည် လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွင်း ပြဿနာများပေါ်ပေါက်စေရန် လုပ်ဆောင်ခဲ့သည်များကို လေ့လာတွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ ပြည်သူ့အတွက်လည်း အကျိုးမရှိနိုင်ပါကြောင်း၊ ထိုကဲ့သို့ ဆောင်ရွက်ခြင်းမျိုးသည် Freedom of Expression ဟူ၍ မဆိုနိုင်ပါကြောင်း၊ မီဒီယာသည်မှာ လူ့အဖွဲ့အစည်းကို အကျိုးပြုရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အစိုးရဘက်မှ အခြေအနေအားလုံးကို ပိုင်လင်းစွာမီဒီယာကို ပြောကြားရန် လိုအပ်သကဲ့သို့ မီဒီယာ ဘက်မှလည်း အခြေအနေမန်ကို ဖော်ပြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

မြန်မာသတင်းမီဒီယာကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်လှထွန်းက တိုင်းပြည် တော်တော်များများတွင် အခက်အခဲများ စိန်ခေါ်မှုများကို ရင်ဆိုင်နေရပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင် အခြားတိုင်းပြည်များထက် ပိုမိုရင်ဆိုင်ရပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတကာ၏ အာရုံစိုက်မှုကိုလည်းခံရပါကြောင်း၊ ဒီမိုကရေစီအသွင်ကူးပြောင်းရေးတွင် မီဒီယာ ကဏ္ဍကိုကြည့်မည်ဆိုပါက မီဒီယာက စတုတ္ထမဏ္ဍိုင်ဖြစ်ပြီး မဏ္ဍိုင်သုံးခုကို ထိန်းညှိ ရပါကြောင်း၊ မီဒီယာ၏ တာဝန်ဝတ္တရားသည် အရေးကြီးသကဲ့သို့ အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့ အစည်းများ ပါဝင်မှုကလည်း အရေးကြီးပါကြောင်း။

မီဒီယာ၏ တာဝန်ဝတ္တရားသည် ဒီမိုကရေစီအသွင်ကူးပြောင်းမှုကို ပိုမိုချောမွေ့စေ ရန် ဖြစ်နိုင်သမျှ ငြိမ်းချမ်းအောင် ဆောင်ရွက်ရန်လိုပါကြောင်း၊ မီဒီယာကဏ္ဍအနေဖြင့် ပြည်သူလူထု၏ Mindset များကိုပြောင်းရန်လိုပါကြောင်း၊ မြန်မာမီဒီယာ၏ လက်ရှိ တာဝန်ဝတ္တရားသည် International Image ကို လုံခြုံအောင် ဆောင်ရွက်ရန် လိုပါကြောင်း၊ Ethnic နှင့် ပတ်သက်၍ နိုင်ငံတကာတွင် ဖော်ပြနေသည့် Report များသည် Sensitive Issue များကို သတင်းယူနေပါကြောင်း၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အာရုံစိုက်မှုကို ဆွဲဆောင်နေပါကြောင်း၊ ဒေသတွင်းမီဒီယာက မလွှမ်းမိုးနိုင်သည့်အတွက် နိုင်ငံတကာအသိုက်အဝန်းက တကယ်အခြေအနေကို နားလည်အောင် မလုပ်နိုင်ပါ ကြောင်း၊ မီဒီယာလွတ်လပ်ခွင့်မရှိသည့်အတွက် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အတွေ့အကြုံနဲ့ Professional Skill မရှိသည့်အတွက် ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဥပဒေအချို့သည် ဂျာနယ်လစ်များကို ခြိမ်းခြောက်နေပါကြောင်း၊ အစိုးရဌာနများ မှ သတင်းရယူရေးသည်လည်း ဂျာနယ်လစ်များအတွက် အခက်အခဲဖြစ်နေပါကြောင်း၊ အဟန့်အတားဖြစ်နေသည့် ဥပဒေများကို ဖျက်သိမ်းနိုင်ရေးနှင့် ဥပဒေအသစ်များ ကိုရေးဆွဲပြီး ဂျာနယ်လစ်များကို ပိုမိုခိုင်ခံ့ဆောင်ရွက်နေပါကြောင်း၊ မီဒီယာကဏ္ဍ ကို တဖြည်းဖြည်းတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်နေပါကြောင်း၊ ဒီမိုကရေစီအသွင် ကူးပြောင်းရေးတွင်သာမက ဒီမိုကရေစီနှင့် လူ့အခွင့်အရေးကိုလုံခြုံအောင် မီဒီယာက ဆောင်ရွက်နိုင်ပါကြောင်း၊ မီဒီယာများအနေဖြင့် Professional ဖြစ်အောင် ကြိုးစားရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

ယင်းနောက် တက်ရောက်လာသူများက သိလိုသည်များကို မေးမြန်းကြရာ ဆွေးနွေးသူများက ပြန်လည်ရှင်းလင်းဖြေကြားကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

စာမျက်နှာ ၄ မှ

နှစ်စဉ်အစီရင်ခံစာရေးသည့်အခါ လွှတ်တော်ရေးရာကော်မတီ နှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံမှာ တက်ကြွကောင်းမွန်သည့် ချိတ်ဆက် မှုမှာ ယနေ့အချိန်ထိမရှိသေးပါကြောင်း၊ UPDJC တွင်ပါဝင်နေ သည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များမှတစ်ဆင့် ငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်များမည်သည့် အဆင့်သို့ ရောက်ရှိနေသည်ဆိုသည့် အခင်းအကျင်းမျိုး မလုပ်ဆောင်နိုင်သေးပါကြောင်း၊ မိမိတို့ ကိုယ်တိုင် သေသေချာချာသိရှိမှသာ ပြည်သူလူထု ခံစားရမည် အဖွဲ့အစည်းများနှင့် တွေ့ဆုံရာတွင် ရှင်းလင်းပြောကြားနိုင်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှု ပူးတွဲကော်မတီ (UPDJC) မှ ဒေါက်တာ ဆလိုင်းလှနိုးနိုးဆာခေါင်းက ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်၏ ရည်မှန်းချက်သုံးခုကို တင်ပြလိုပါကြောင်း၊ ပထမမျှော်မှန်းချက်မှာ တိုင်းပြည်လွတ်လပ်ရေးရကတည်းက ဖြစ်ပွားနေသည့် ပြည်တွင်းစစ်ကို ချုပ်ငြိမ်းစေလိုပါကြောင်း၊ ပင်လုံစာချုပ်ကို အကောင်အထည် မဖော်နိုင်သေးသည့်အတွက် ဖြစ်ပွားနေသည့် ပြည်တွင်းစစ်ကို (၂၀) ရာစုပင်လုံတွင် ညှိနှိုင်း ပြီး အဆုံးသတ်ရန်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဒုတိယမျှော်မှန်းချက်မှာ ပြည်တွင်းစစ်ကို စတင်ဖန်တီး လိုက်သည့် ပြဿနာများကိုဖြေရှင်းပြီး ပင်လုံတွင် ဗိုလ်ချုပ် အောင်ဆန်းနှင့် တိုင်းရင်းသားအားလုံးမျှော်မှန်းခဲ့သည့် ပြည်ထောင်စုကြီးကို ပြန်လည်ထူထောင်ရေးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စုကြီးထဲတွင်ရှိသည့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးပေါင်းစုံ တို့၏ အနာဂတ်ကို နိုင်ငံရေးအရ အာမခံချက်ပေးနိုင်မည်ဆိုပါက ပြည်တွင်းစစ်ချုပ်ငြိမ်းပြီး အနာဂတ်အာမခံချက်ရှိသည့် ရေရှည် တည်တံ့ခိုင်မြဲသည့် ပြည်ထောင်စုကြီးကို ထူထောင်နိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးကိုလည်း ထူထောင်နိုင်မည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း။

တတိယမျှော်မှန်းချက်အနေဖြင့် ပင်လုံညီလာခံမှစပြီး အတူတကွထူထောင်ထားသည့် ပြည်ထောင်စုကြီးခိုင်မာရန်၊ အခွန်ရည်ရန်၊ အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရန် လိုလားပါ ကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စုကြီး မတည်မြဲဘူးဆိုရင်၊ ပြည်ထောင်စု ကြီးပြိုကွဲမယ်ဆိုရင်၊ ပြည်ထောင်စုကြီး အချုပ်အခြာအာဏာ မခိုင်မာပါက ငြိမ်းချမ်းရေးခိုင်မာမည်မဟုတ်ပါကြောင်း၊ ဒီမိုကရေစီရေး၊ အမျိုးသားတန်းတူရေးနှင့် ကိုယ်ပိုင်ပြဋ္ဌာန်းခွင့် အခွင့်အရေးများကို အာမခံချက်ပေးနိုင်သည့် ပြည်ထောင်စုကြီး

ကို ထူထောင်လိုပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

Center For Myanmar Affairs Studies မှ ဦးအေးမောင်ကျော်က ယခင်အစိုးရလက်ထက်မှ စတင်ဆောင် ရွက်ခဲ့သည့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်သည် ငါးနှစ်ကျော်၊ ခြောက် နှစ်ကျော်ရှိခဲ့ပြီ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ခရီးပေါက်သင့်သလောက် ပေါက် ခဲ့သော်လည်း ဖြေရှင်း ရန်ကျန်ရှိနေသည့်များလည်း ရှိပါကြောင်း၊ (၂၀) ရာစုပင်လုံဟုဆို လိုက်လျှင် ပင်လုံစတင်စဉ်က သဘော တူညီချက်များနှင့် ပြဿနာများကိုပါ ရင်ဆိုင်ကြရမည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ သမိုင်းကြောင်းတွင် သင်ခန်းစာယူစရာများလည်းရှိပြီး သမိုင်းထဲတွင် ပိတ်မိမနေစေရန် ကြိုးစားကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ လက်ရှိတွင် အယူအဆအရ ကွဲပြားနေသည်များ ရှိနေပါကြောင်း၊ ထိုအရာကိုထင်ဟပ်နေသည့် စာတမ်းများအများအပြားရှိပါ ကြောင်း၊ ပထမပင်လုံမှ စာတမ်း ၇၂ စောင်ကို ကြည့်လျှင် သိရှိ နိုင်ပါကြောင်း။

၁၉၆၄ ခုနှစ် ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲသည် ဆွေးနွေးပွဲ အဆင့်သို့ မရောက်မီအပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးတွင်ပင် ရပ်တန့်ခဲ့ပါ ကြောင်း၊ ထိုအချိန်က ငြိမ်းချမ်းရေးသည် Positive Peace ကို ဦးတည်ခြင်းမျိုးမဟုတ်ပါကြောင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေး ဆွေးနွေးနေ သည့်အချိန်သည် ကိုယ့်အင်အားကိုယ်တည်ဆောက်သည့် အချိန်ဖြစ်နေပါကြောင်း၊ အဆိုပါ ဖြစ်စဉ်များမှ သင်ခန်းစာများ ရယူနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

ငြိမ်းဖောင်းဒေရင်းမှ Daw Ja Nan Lahtaw ငြိမ်းချမ်း ရေးဖော်ဆောင်နေသည့် အဆောက်အအုံယန္တရားမပြည့်စုံမှု ကြောင့် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ရသည့် လုပ်ငန်းများပေါ်လာတတ် သည်ကို သုံးသပ်မိပါကြောင်း၊ ပဋိပက္ခအခြေအနေတွင် အကြမ်း ဖက်မှုများ လျော့ပါးနိုင်ရန်၊ ထိုးစစ်ဆင်မှုများ လျော့ပါးနိုင်ရန်၊ ပြဿနာပဋိပက္ခများ ဖြေရှင်းနိုင်ရန် အဆောက်အအုံတစ်ခုလိုအပ် နေပါကြောင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်ရန် အဆောက်အအုံဟု ဆိုရာတွင် လိုအပ်သည့် အချက်တစ်ခုမှာ ပါဝင်သင့်ပါဝင်ထိုက်သူ များ ပါဝင်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

ယင်းနောက် တက်ရောက်လာသူများက စစ်ပွဲများမှ ငြိမ်းချမ်းရေးဆီသို့ ကူးပြောင်းခြင်းကဏ္ဍနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သိလိုသည်များကို မေးမြန်းကြရာ ဆွေးနွေးသူများက ပြန်လည် ရှင်းလင်းဖြေကြားကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

အစည်းအဝေးအတွေ့အကြုံ ထပ်ဆင့်ရှင်းလင်း



ပဲခူး၊ ဩဂုတ် ၁၂
ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်တရားလွှတ် တော်တရားသူကြီးချုပ်များ၊ တိုင်းဒေသ ကြီး/ပြည်နယ်တရားရေးဦးစီးမှူးများ၏ (၁၃) ကြိမ်မြောက် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်း အဝေးအတွေ့အကြုံများ ထပ်ဆင့် ရှင်းလင်းသည့်အခမ်းအနားကို ပဲခူးတိုင်း ဒေသကြီး တရားလွှတ်တော်အစည်း

လွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ်နှင့် တိုင်း ဒေသကြီးတရားရေးဦးစီးမှူး၊ ဦးမြင့်ဆန်း တို့က ထပ်ဆင့်ရှင်းလင်းရာ တိုင်းဒေသ ကြီး တရားလွှတ်တော်တရားသူ ကြီး တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးများ၊ ခရိုင်တရားသူကြီးများနှင့် တိုင်းအတွင်းရှိ တရားရေးအရာရှိများ စုစုပေါင်း ၁၀၅ ဦးတက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။
ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး တရား သန့်စင်(ပဲခူး)

ပြည်နည်းပညာထုတ်ဖော်ပွဲ Project Show နှင့် Public Presentation ပြုလုပ်

ပြည် ဩဂုတ် ၁၂
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးပြည်မြို့၊ နည်းပညာထုတ်ဖော်ပွဲအခမ်းအနားတွင် ဩဂုတ် ၁၀ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက ယင်းတက္ကသိုလ်သတင်း အချက်အလက်နည်းပညာဌာန၏ Project Show နှင့် Public Presentation ပြုလုပ်ရာ ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာ ညွှန်စိုးက အမှာစကားပြောကြားသည်။ ထို့နောက် သတင်းအချက်အလက်နည်းပညာ ဌာနမှူး ဒေါက်တာနေပြည်တော်က Project Show ပြုလုပ်ခြင်းရည်ရွယ်ချက်ကို ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး ယင်းဌာနမှ ကျောင်းသားကျောင်းသူများက ပရိုဂရမ်တာဖြင့် သက်ဆိုင်ရာ Project များအတွက် Presentation များရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့ကြသည်။ ယင်းနောက်အဆိုပါကျောင်းသားကျောင်းသူများကို ပါမောက္ခချုပ် က Certificate များ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ရာ ကျောင်းသူတစ်ဦးက လက်ခံရယူခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။ (ခရိုင်ပြန်/ဆက်)

လက်တွေ့ပစ္စုပ္ပန်အခြေအနေ၊ အတိတ်ကအားနည်းချက်များနှင့် အနာဂတ်အတွက် ယခုဖိုရမ်ကဆွေးနွေးနိုင်ကြလိမ့်မည်ဟုမျှော်လင့်

တွေ့ဆုံမေးမြန်း - ဇင်ဦး၊ ဟိန်းထက်ဇော်(မြန်မာ့အလင်း)၊ ဓာတ်ပုံ - သီဟစည်သူ



ဦးဌေးဝင်းအောင်(ခ)ဦးပြုံးချို



ဒေါက်တာ မြင့်ခင်



ဦးလေးညွန့်



ဒေါက်တာဆလိုင်းလျှန်မွန်ဆာခေါင်း



ဦးအောင်လှထွန်း

မြန်မာ့ဒီမိုကရေစီ ကူးပြောင်းမှုဖြစ်စဉ် သုံးသပ်ဆွေးနွေးပွဲ (Forum on Myanmar Democratic Transition) ကို နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်း ဗဟိုဌာန (MICC-2) ၌ ဩဂုတ် ၁၂ ရက်တွင် ဒုတိယနေ့ အဖြစ် ဆက်လက်ကျင်းပခဲ့ရာ သက်ဆိုင်ရာခေါင်းစဉ်များဖြင့် ပြည်တွင်း ပြည်ပမှ တတ်သိပညာရှင်များ ဆက်လက်ဆွေးနွေးခဲ့ ကြသည်။

အဆိုပါ ဆွေးနွေးပွဲများနှင့်ပတ်သက်၍ ပါဝင်ဆွေးနွေးသူ တတ်သိပညာရှင်အချို့အမြင်များအား မြန်မာ့အလင်း သတင်းအဖွဲ့မှ မေးမြန်းခဲ့ရာ -

ဦးဌေးဝင်းအောင်(ခ)ဦးပြုံးချို ပါဝင်ဆွေးနွေးသူ

ကျွန်တော်က စစ်ဘက်အုပ်ချုပ်ရေးကနေ အရပ်ဘက် အုပ်ချုပ်ရေး အသွင်ကူးပြောင်းတဲ့အပိုင်းကို အဓိကဆွေးနွေး ရပါတယ်။ ကျွန်တော်ဆွေးနွေးတာကတော့ ကျွန်တော်တို့ဟာ ဆွေးနွေးမှုတွေ အမျိုးမျိုးဖြတ်သန်းလာရပြီး အခုဆိုလို့ရှိရင် တပ်မတော်ရဲ့ပါဝင်မှုကလည်း တော်တော်ထဲထဲဝင်ဝင်ကို ရောက်လာပြီ။ အဓိကရည်ညွှန်းချက်တာကတော့ ငြိမ်းချမ်းရေး ပြန်လည်ဖော်ဆောင်မှုဖြစ်စဉ်ကြီးဖြစ်တယ်။ ဖြစ်စေ ချင်တာကတော့ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံမှာ ငြိမ်းချမ်းရေးဟာ အရေးပါပြီး ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ရတဲ့အနေအထားလည်း ဖြစ်တဲ့အတွက် ကျွန်တော်မြင်တာကတော့ အားလုံးရဲ့စုပေါင်း ပါဝင်ဖြေရှင်းရမယ်၊ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရမယ် အရေးပါဆုံး အချက်ကြီးလို့ မြင်တယ်။ နောက်တစ်ခု ဒီကနေတာတွေကို သယ်ဆောင်သွားနိုင်သလိုဆိုတော့ အမျိုးသားပြန်လည် သင့်မြတ်ရေး သယ်ဆောင်သွားနိုင်တယ်။ နောက် ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေပြင်ဆင်ရေးတွေကို ဆွေးနွေးနိုင်မယ်။ နောက် တစ်ခုက ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံရဲ့ Democratization ကို လည်း ထည့်ပြောနိုင်မယ်။ ဒါကြောင့်မို့လို့ ဒီနေ့လုပ်နေတဲ့ အသွင်ကူးပြောင်းရေးဖြစ်စဉ်မှာ ဒီငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်ကြီး တိုက်ရိုက်ထင်ဟပ်နေတယ်လို့ ယူဆတယ်။

အဲဒါကြောင့်မို့လို့ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံမှာ လုပ်နေတဲ့ လုပ်ငန်းစဉ်တွေရှိတယ်။ အကူးအပြောင်းက ဘယ်လိုဆက်သွား မလဲ၊ ကူးပြောင်းသင့်တဲ့နည်းလမ်းတွေကို ဘယ်လိုရှာမလဲ ဆိုတော့ ဒီ Peace Process ကိုပဲ လိုက်ပါပြီးတော့ ညီညွတ် မှုတွေနဲ့ သဘောတူညီချက်တွေ ရရှိလာနိုင်မယ်လို့ထင် တယ်။ ပြီးတော့ ပြန်သုံးသပ်ကြည့်မယ်ဆိုလို့ရှိရင် ဒီအစိုးရ တက်ပြီး တစ်နှစ်ခွဲကာလမှာ ဒီငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်နဲ့ ပတ်သက် လို့ သဘောတူညီချက်တချို့ကို ကျွန်တော်တို့ ရလာခဲ့ပြီ။ ဆက်လည်းလုပ်ကြမယ်ဆိုတော့ အဲဒီကနေမှ နိုင်မြဲတဲ့ ပြည်ထောင်စုစာချုပ်ကြီး ရလာပြီဆိုလို့ရှိရင် ဒီအကူးအပြောင်း မှာ ကျွန်တော်တို့ တစ်ပါတည်းလိုက်ပါသွားပြီ။ အဲဒါကြောင့်မို့ တိုင်းပြည်ရဲ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု စီးပွားရေးတိုးတက်ပြောင်းလဲ မှုတွေလည်း ဒီသဘောထားတွေနဲ့ တစ်ထပ်တည်းကျအောင် ပေါင်းစပ်နိုင်လိမ့်မယ်လို့ မျှော်လင့်တယ်။ ကျွန်တော်တို့က နိုင်ငံရေးယဉ်ကျေးမှု ပုံစံသစ်တစ်ခုပေါ့ အဲဒါကဘာလဲ

ဆိုတော့ စားပွဲဝိုင်းပေါ်မှာ ဆွေးနွေးလာတဲ့ အလေ့အထ၊ တချို့နိုင်ငံတွေမှာတော့ပြောတယ် ဒီရွေးချယ်မှုဟာ မြင့်မား တဲ့ ရွေးချယ်မှုဆိုပြီး သုံးသပ်ကြတယ်။ ငြိမ်းချမ်းရေး ဆွေးနွေးပွဲတွေရဲ့ အနေအထားကို ကြည့်လိုက်မယ်ဆိုရင် ငြင်းကြမ်း၊ ခုံကြမ်းမယ်။ မတူညီမှုတွေကိုချုပ်ကြမယ်။ အချိန် တွေယူကြတယ်။ နောက်ပြီးတော့ ဒေသအသီးသီး ကွဲပြား နေကြတဲ့သူတွေ ဒီမှာတွေ့ကြတယ်။ ဥပမာပြောရမယ် ဆိုလို့ရှိရင် အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲတွေဟာ လူထုကြားထဲကပေါ်လာတာတွေ အဲဒါတွေကနေ Federal Principal တွေဖြစ်လာတာ။ အဲဒီကနေ အခြေခံပြီးတော့ မှ တစ်နိုင်ငံလုံးသဘောတူညီတဲ့ ပုံသဏ္ဍာန်ကိုရယူရမှာဆိုတဲ့ အလေ့အကျင့်ကောင်းတွေရလာပြီဆိုတဲ့ လမ်းကြောင်းပေါ်ကို ရောက်လာပြီလို့တော့ ကျွန်တော်မြင်ပါတယ်။

ကျွန်တော် ဆွေးနွေးချက်ထဲမှာတော့ Transitional Zone ဆိုပြီးတော့ တင်စားထားတာတွေ ရှိတယ်။ ဒါကလည်း ဘာကြောင့်လဲဆိုတော့ အကူးအပြောင်းက ဒီအခန်းအပိုင်း ကြီး အားလုံးထဲမှာပါနေတဲ့သူတွေအားလုံးနဲ့ သက်ရောက်တယ်။ ကောင်းခြင်း၊ ဆိုးခြင်းတွေဟာ တခြားလုပ်ဆောင်နေတဲ့ အကူးအပြောင်း လုပ်ငန်းစဉ်တွေကိုလည်း သက်ရောက်တာ တွေရှိတယ်။ အဲဒါကြောင့် ပွင့်ပွင့်လင်းလင်း ပြောရမယ်ဆိုရင် ရည်မှန်းချက်တွေပြည့်ဖို့ သွားတဲ့လမ်းမှာ အများကြီးကြို လာနိုင်သေးတယ်။ ဒီစိန်ခေါ်မှုတွေ ဘယ်လို ဖြစ်လာနိုင်သလဲ၊ ဘယ်လိုမျိုး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မလဲ ဆိုတာတွေဟာ ဒီဆွေးနွေးပွဲတွေကနေ ကျွန်တော်တို့ ရလာမှာပါ။ ဒီနေ့သုံးရက် လုပ်တယ်ဆိုလို့ရှိရင် ကိုယ်ပိုင် အမြင်တွေ၊ နိုင်ငံတကာ ပညာရှင်တွေက တင်ပြကြတယ်။ နောက်ပြည်တွင်းထဲက ပညာရှင်တွေ၊ နိုင်ငံရေးထဲမှာ ပါဝင် ဆောင်ရွက်နေသူတွေရဲ့ အမြင်တွေတင်ပြတာနဲ့ ထည့်သွင်းစဉ်းစားစရာတွေ ရလာ လိမ့်မယ်။ အကူးအပြောင်းမှာ အခုလို မျိုးပွဲတွေလုပ်ပေးတာဟာ အထောက်အပံ့တွေရလာလိမ့်မယ်လို့ ထင်တယ်။ အကူး အပြောင်းမှာ စိတ်ရှည်မှုတွေနဲ့ အခြေခံတည်ဆောက်ရမှာ ဖြစ်သလို ပါဝင်ပတ်သက်တဲ့ သူတွေအားလုံး အထွေထွေ သဟဇာတရှိတဲ့ တစ်ဆင့်ပြီး တစ်ဆင့် အကူးအပြောင်းမျိုးဟာ အားလုံးပိုပြီး လိုက်ပါနိုင် လိမ့်မယ်လို့ မြင်ပါတယ်။

ဒေါက်တာ မြင့်ခင်

ဆွေးနွေးပွဲတက်ရောက်သူ ပွင့်ပွင့်လင်းလင်းပြောရမယ်ဆိုရင် အရင်အစိုးရ လက်ထက်တုန်းကတောင် ဒီလိုပွဲမျိုးလုပ်လို့ မရနိုင်ဘူးထင်

ပြည်တွင်းစစ်ကို ချုပ်ငြိမ်းစေချင်တယ်။ ကျွန်တော်တို့ ပင်လုံမှာ မျှော်မှန်း ခဲ့တဲ့အတိုင်း တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်မှာလည်း သဘောတူထားတဲ့အတိုင်း ဒီပြည်ထောင်စုကြီးကို ဒီမိုကရေစီနဲ့ ဖက်ဒရယ် စနစ်ကို အခြေခံပြီးတော့မှ ပြန်လည်တည်ဆောက်ချင်ပါတယ်။ နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးပွဲရလဒ်နဲ့အညီပေါ့။

ဆက်တိုက်ကျဆင်းနေပါတယ်။ လယ်ယာကဏ္ဍမှာ လုပ်သား ရှားပါးပါတယ်။ လယ်လုပ်ချိန်မှာ လုပ်သားရှားတယ်။ အခြား အချိန်မှာ အလုပ်လက်မဲ့နေရပါတယ်။ သီးနှံပေါ်ချိန်မှာ တွက်ခြေမကိုက်တဲ့ အခြေအနေမျိုး ကြုံတွေ့နေရပါတယ်။ အဲဒီအချက်တွေဟာ မြန်မာ့လူထုဘဝကို ဆင်းရဲတွင်းထဲကို တွန်းချနေပါတယ်။ ကျွန်တော့်ရဲ့လေ့လာမှုအရ မြန်မာ့လူထု ဘဝဆင်းရဲမှုဟာ ကျေးလက်ကလာတယ်လို့ပဲ ယူဆပါတယ်။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ တိုးစဉ်ဘောင်ဆက် ကျေးလက်က လူတွေက ဆင်းရဲတယ်။ ဒီလူတွေဟာ ပညာရေးလည်း ကောင်းကောင်းမသင်နိုင်။ အာဟာရပြည့်ဝအောင်လည်း မစားနိုင်ဘူး။ ဆက်ခါဆက်ခါ ဆင်းရဲလာကြတယ်။ လယ်သိမ်း ခံရသူတွေဟာလည်း စားဝတ်နေရေးအားလုံး ဆင်းရဲသွား ကြရတယ်။ ကျွန်တော်တို့ တိုင်းပြည်မှာ ငါးစကအောက် လယ်သမား ၇၅ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်နေပါတယ်။ ဒီလယ်သမား အငယ်စားလေးတွေက ဘဝရပ်တည်ဖို့တောင် ခက်နေပါတယ်။ ဒီဒုက္ခ ဒီအခက်အခဲတွေကို ခါးစည်းခံပြီး စောင့်မျှော်နေ ကြပါတယ်။ ပြည်သူ့အစိုးရတက်လာချိန်မှာ သူတို့ဘဝတွေ များ ပြောင်းလဲလာလေမလားဆိုပြီး ဒီနေ့အထိ ထိရောက်တဲ့ ပြောင်းလဲမှုမဖြစ်သေးပါဘူး။ အလွန်ဆင်းရဲ ကြပါတယ်။ ဒါကြောင့်မို့လို့ စိုက်ပျိုးရေးနဲ့ပတ်သက်ပြီး မြေယာအသုံးချ ရေး မူဝါဒရေးဆွဲနေပါပြီ။ လယ်ယာကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး မဟာဗျူဟာရေးဆွဲနေပါပြီ ပြီးပါတော့မယ်။ ဒါပေမယ့် ဒါဟာ သိပ်ရှည်လျားတဲ့ ခရီးလမ်းကြောင်းတစ်ခုကို လျှောက်ရမှာ ပါ။ ဒီနေရာမှာ အစိုးရတာဝန်ရှိသူတွေရဲ့ ပူးပေါင်းပါဝင်မှု အားနည်းနေတယ်လို့ သိရတယ်။ ဘယ်လိုအခက်အခဲရှိရှိ ရဲရဲဝံ့ဝံ့ပြောင်းလဲဖို့လိုပဲ ပြောချင်ပါတယ်။

အမြန်ဆုံးပြောင်းလဲဖို့လိုအပ်တဲ့ အချက်ကြောင့်ချက် ကတော့ သိမ်းဆည်းခံရတဲ့မြေတွေကို အမြန်ဆုံးဖြေရှင်းပေး ပါ။ တပ်မတော်က သိမ်းသိမ်း၊ အစိုးရကပဲသိမ်းသိမ်း ဥပဒေမဲ့ သိမ်းထားတာဖြစ်တဲ့အတွက် လျော်ကြေးပေးပါ။ ဒါကို ကြောက်တဲ့သူတွေလည်း ရှိပါတယ်။ မြေယာဥပဒေမှာ ပြောထားပြီးသားပါ သိမ်းထားတဲ့မြေတွေ စီမံကိန်းထည့်ရင် ပြန်ပေးပါ။ ဥပဒေမဲ့လုပ်နေတာတွေ မဖြစ်သင့်တော့ပါဘူး။ အစိုးရမှာတာဝန်ရှိပါတယ်။ အစိုးရရဲ့ ပါဝင်ပတ်သက်မှုက အရေးကြီးပါတယ်။ နောက်တစ်ချက်က ကမ္ဘာမှာ စိုက်ပျိုး ရေးထွက်ကုန်ကို သွင်းကုန်အဖြစ် အများဆုံးအသုံးပြုနေ ရတာတွေရှိတယ်။ ချေးငွေမူဝါဒနဲ့ ပတ်သက်ပြီးတော့ စိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာမူဝါဒတွေ ပြင်ပါ။ တိရစ္ဆာန်အစာထုတ်လုပ် ရေးဟာ အရေးကြီးပါတယ်။ တိရစ္ဆာန်အစာမှာ လိုအပ်တဲ့ Raw တွေ ရှိနေတာကို နိုင်ငံခြားက တင်သွင်းနေတာ တိုင်းပြည်အတွက် အလွန်နစ်နာပါတယ်။ ဒီနေ့ မြေခွန်စနစ်ဟာ လယ်သမားဆောင်ရွက်ထက် အစိုးရဘတ်ဂျက်ထဲကို ရောက်တာဟာ အလွန်နည်းပါးနေပါတယ်။ ဒီအချက်တွေ ကိုတော့ အမြန်ဆုံးပြင်စေချင်ပါတယ်။ လက်တွေ့ပစ္စုပ္ပန် အခြေအနေ၊ အတိတ်က အားနည်းချက်များနဲ့ အနာဂတ် အတွက် ယခုဖိုရမ်က ဆွေးနွေးနိုင်ကြလိမ့်မည်ဟု မျှော်လင့် ပါတယ်။

စာမျက်နှာ ၇ သို့

*** ကျောစိုးမှု**

လွတ်လပ်ရေးကျောက်တိုင်ကွင်းအတွင်း ညဈေးတန်း ပြောင်းရွှေ့လှစ်ခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး မြို့တစ်ဦးကလည်း “ဒါကလုံးဝမဖြစ်နိုင်ပါဘူး။ ဒီကွင်းထဲမှာ လွတ်လပ် ရေးနေ့ ပြည်ထောင်စုနေ့၊ အာဇာနည်နေ့စတဲ့ အခမ်းအနားတွေကို နှစ်စဉ် ကျင်းပ ပြုလုပ်နေခြင်းမရှိလို့ လွတ်လပ်ရေးကျောက်တိုင်ကွင်းက မြို့ရဲ့ ကျက်သရေမရှိလာနဲ့

ပြည့်စုံတဲ့ကွင်းအဖြစ် တည်ရှိနေတာပါ။ ဒီလိုညဈေးတန်းလုပ်လိုက်မယ်ဆိုရင် ကွင်းထဲမှာ အမှိုက်ကအစ စွန့်ပစ်အညစ်အကြေးတွေ ရှိလာနိုင်ပါတယ်။ ဒီကွင်းကို မြို့ကျက်သရေ ဆောင်အဖြစ် လွတ်လပ်ရေးကျောက်တိုင်ကွင်းတစ်ခုအနေနဲ့ပဲ သီးသန့်ရရှိနေစေ ချင်ပါတယ်”ဟု ပြောသည်။
ပြင်ဦးလွင် လွတ်လပ်ရေးကျောက်တိုင်ကွင်းအတွင်း နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ ညဈေးတန်းဖြစ်လာစေရန် ဇေ၊ မီး၊ မိလ္လာ၊ သန့်ရှင်းရေးစနစ်များဖြင့် စနစ်တကျ

ကောင်းမွန်အောင် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး အမှန်တကယ် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်နိုင်ပြီဆိုပါက မြို့နေပြည်သူများထံသို့ လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်မည့် အခြေအနေ များကို သိလာနိုင်ရန် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သကဲ့သို့ လွတ်လပ်ရေးကျောက် တိုင်ကွင်း၏ ပင်ကိုလည်း မပျက်စီးမယိုယွင်းရအောင် ညဈေးတန်းကို ကျောက်တိုင်၏ အနောက်ဘက်၌ ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဝင် တစ်ဦးက ဆက်လက်ပြောကြားသည်။

ပြည်တွင်းသတင်း

ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားလူငယ်များ စွမ်းရည်ဖွံ့ဖြိုးရေးဒီဂရီကောလိပ် (စစ်ကိုင်း) ဘွဲ့နှင်းသဘင်ခန်းမဆောင်သစ်ဖွင့်

နေပြည်တော်၊ ဩဂုတ် ၁၂

နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပညာရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာနလက်အောက်ရှိ ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားလူငယ်များ စွမ်းရည် ဖွံ့ဖြိုးရေးဒီဂရီကောလိပ် (စစ်ကိုင်း) နှင့် ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများဖွံ့ဖြိုးရေးတက္ကသိုလ် (စစ်ကိုင်း) အသစ် တည်ဆောက်ပြီးစီးခဲ့သည့် ဘွဲ့နှင်းသဘင်ခန်းမဆောင်သစ်နှင့် သင်တန်းသူ နှစ်ထပ်အိမ်ဆောင်သစ် ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ဩဂုတ် ၁၁ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် အဆိုပါ ဒီဂရီ ကောလိပ်နှင့် တက္ကသိုလ်များ၌ သီးခြားစီ ကျင်းပသည်။ (ယာပုံ)

ရှေးဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲအောင်၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာမြင့်နိုင်၊ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌဦးသန်း၊ ပညာရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် ကျောင်းအုပ်ကြီးတို့မှ ပြည်ထောင်စု တိုင်းရင်းသားလူငယ်များ စွမ်းရည်ဖွံ့ဖြိုးရေးဒီဂရီကောလိပ် (စစ်ကိုင်း) ဘွဲ့နှင်းသဘင်ခန်းမဆောင်သစ်အား ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား ပြုလုပ်ပေးခဲ့ပြီး ကမ္ဘာ့ဦးစီးဌာန အဖွဲ့မှ နယ်စပ်ဒေသများ ပတ်ဝန်းကျင်ဆောင်ရွက်ပေးရန် အထောက်အကူပြုရန် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည် ဘွဲ့နှင်းသဘင်ခန်းမဆောင်သစ်အား လိုက်လံကြည့်ရှုစစ်ဆေး သည်။ အလားတူ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည်

ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးရေးတက္ကသိုလ် (စစ်ကိုင်း)၌ အသစ်တည်ဆောက်ပြီးစီးခဲ့သည့် သင်တန်းသူ နှစ်ထပ်အိမ်ဆောင်သစ်အား ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား ပြုလုပ်ပေးခဲ့ပြီး ကမ္ဘာ့ဦးစီးဌာန အဖွဲ့မှ နယ်စပ်ဒေသများ ပတ်ဝန်းကျင်ဆောင်ရွက်ပေးရန် အထောက်အကူပြုရန် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည် ဘွဲ့နှင်းသဘင်ခန်းမဆောင်သစ်အား လိုက်လံကြည့်ရှုစစ်ဆေး သည်။ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည် နေ့လယ်ပိုင်းတွင် ဒီဂရီကောလိပ်နှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးတက္ကသိုလ်မှ ပါမောက္ခချုပ်၊ ကျောင်းအုပ်ကြီး၊ ပါမောက္ခများ၊ ဆရာ ဆရာမများ၊ ဝန်ထမ်းများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် တွေ့ဆုံပွဲ လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ် ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက နိုင်ငံတော်အစိုးရ အနေဖြင့် ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ကဏ္ဍတွေကို ပိုမိုတိုးတက် ကောင်းမွန်စေရန်အတွက် အထူးအလေးထား ဆောင်ရွက်ပေး



လျက်ရှိကြောင်း၊ ထိုကဲ့သို့ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် လည်း ဝေးလံခေါင်ပါးသည့် နယ်စပ်ဒေသအသီးသီးမှာရှိသည့် တိုင်းရင်းသားလူငယ်များ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအတွက် အဆင့်မြင့်ပညာရပ်များအား ပြည်ထောင် စုတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးရေးတက္ကသိုလ် (စစ်ကိုင်း)၊ ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားလူငယ်များ စွမ်းရည်ဖွံ့ဖြိုးရေး ဒီဂရီကောလိပ် (ရန်ကင်း) စစ်ကိုင်း တို့၌ လေ့ကျင့်သင်ကြားပေး လျက်ရှိကြောင်း အောင်မြင် တတ်မြောက်သူများအား လမ်းပန်း

ဆက်သွယ်ရေးခက်ခဲမှု၊ ဘာသာစကားကွဲပြားမှု၊ ရာသီဥတု အခြေအနေဆိုးရွားမှုနှင့် ဝေးလံခေါင်ပါး၍ ပြည်မမှ သွားရောက်ရန်ခက်ခဲသည့် နယ်စပ်ဒေသအသီးသီးသို့ တိုင်းရင်းသားလူငယ်များ၏ ပညာရည်တိုးတက်မြင့်မားလာ စေရေးနှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီး ဌာနများ၌ ခန့်အပ်တာဝန်ပေးလျက်ရှိကြောင်း ပြောကြား သည်။ (သတင်းစဉ်)

လူထုပဟိုပြုစီမံကိန်း အဖွဲ့အစည်းပေါင်းစုံပါဝင်သော သုံးသပ်ဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ

ဖားဆောင်း၊ ဩဂုတ် ၁၂

ကမ္ဘာ့ဘဏ်၏ထောက်ပံ့ငွေဖြင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော ဘောလခဲ၊ ဖားဆောင်း၊ မယ်စုံမြို့နယ် လူထုပဟိုပြုစီမံကိန်း ပထမနှစ်စီမံကိန်းစက်ဝန်းအတွက် မြို့နယ်အဆင့် သက်ဆိုင်သူ ပေါင်းစုံပါဝင်သော သုံးသပ်ဆွေးနွေးပွဲကို ဩဂုတ် ၁၂ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက ဖားဆောင်းမြို့နယ် ဖားစည်သံလွင်ခန်းမ၌ကျင်းပရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအယ်လ်ဖောင်း၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဌာန ဆိုင်ရာများ၊ ကျေးရွာကော်မတီဝင်များ တက်ရောက်ကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအယ်လ်ဖောင်းက ကျေးလက်နေ ပြည်သူလူထုအနေဖြင့် အခြေခံလူမှု စီးပွားအဆောက်အအုံများနှင့် ဝန်ဆောင်မှုများကို လူထုပဟိုပြုစီမံကိန်းအဖွဲ့အစည်းများမှ ရယူသုံးစွဲနိုင်စေရန်ဟူသော လူထုပဟိုပြုစီမံကိန်း ရည်ရွယ်ချက်နှင့်အညီ ကျေးရွာလူထု၏ ဆန္ဒလိုအပ်ချက်များကို ကျေးရွာလူထုကိုယ်တိုင် စီမံခန့်ခွဲအကောင်အထည်ဖော်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာမှာ အများသဘောတူ၊ အများဆုံးဖြတ်ချက်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ခြင်းမှာ ဒီမိုကရေစီအသွင် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားပြီး တိုင်းရင်းသားရိုးရာအဖွဲ့များအား ဂုဏ်ပြုဆုငွေများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ဆက်လက်ပြီး သုံးသပ်ဆွေးနွေးခြင်းများကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ ကျေးလက် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ပြည်နယ်ဦးစီးမှူး၊ ဦးမျိုးသိန်းက လူထုပဟိုပြု အကြောင်းအရာများအား ရှင်းလင်းတင်ပြခြင်း၊ (ဘောလခဲ၊ ဖားဆောင်း၊ မယ်စုံမြို့နယ်) လူထုပဟိုပြုစီမံကိန်း နည်းပညာအကြံပေးအဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဦးခူးကလောရယ်က ပထမနှစ်လုပ်ငန်းစဉ်များအကြောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြခြင်း၊ ကျေးရွာကော်မတီများက စီမံကိန်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု အဆင့်ဆင့်အား ရှင်းလင်းတင်ပြခြင်း၊ အဖွဲ့လိုက် ဆွေးနွေးခြင်း၊ အကောင်အဆုံးဆုံးဆုံးရှုကြသော ကျေးရွာ/အုပ်စုများအား ဆုများ ရွေးချယ်ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခြင်းကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဘောလခဲ၊ ဖားဆောင်း၊ မယ်စုံမြို့နယ် လူထုပဟိုပြုစီမံကိန်းအနေဖြင့် ပထမနှစ်စီမံကိန်းစက်ဝန်းကို အကောင်အထည်ဖော်နေခြင်းမှာ ကျေးရွာအုပ်စု ၁၉ အုပ်စု၊ ကျေးရွာ ၉၉ ရွာအနက် ကျေးရွာ ၅၀ အား စီမံကိန်းလုပ်ငန်းခွဲပေါင်း



၅၄ ခုကို ဆောင်ရွက်ခဲ့၍ ယခုဆိုလျှင် ရာနှုန်းပြည့် ပြီးစီးနေပြီဖြစ်ကြောင်း၊ ကယားပြည်နယ်အတွင်း မြို့နယ် ခုနစ်မြို့နယ်တွင် လူထုပဟိုပြုစီမံကိန်းအနေဖြင့် ကျေးရွာအုပ်စု ၇၄ အုပ်စု၊ ကျေးရွာ ၃၂၂ ရွာတွင် စီမံကိန်းလုပ်ငန်းခွဲပေါင်း ၃၄၁ ခုကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယခုဆိုလျှင် ၉၉ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးနေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဆက်လက်ပြီး ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် ဓမ္မသိဒ္ဓိဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းရှိ ဆရာတော်အား သွားရောက်ဖူးမြော်ပြီး လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းနှင့် ဆွမ်းစားဆောင် ဆောက်လုပ်ရန်အတွက် အလှူငွေများကို ပေးအပ်သည်။ ဆက်လက်၍ အ.မ.က ခဲမြေ (၂) စာသင်ကျောင်းအတွက် လိုအပ်သောစားပွဲ၊ ကုလားထိုင်များ ဝယ်ယူရန် အတွက် ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်သည်။ ထို့နောက် လမ်းပြကြယ်ဖြူပညာရေးရိပ်သာ တော်ဒါဆောင်သို့သွားရောက်ပြီး ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအတွက် တစ်လစာ ဆန်အိတ် ၄၀ ကိုလည်းကောင်း၊ ခဲမြေ အထက်တန်းကျောင်းခွဲသို့ သွားရောက်ကာ ဆရာ ဆရာမများနှင့် တွေ့ဆုံပြီး ကျောင်းအတွက် လိုအပ်ချက်များကို ကူညီဆောင်ရွက် ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ပြည်နယ် ပြန်/ဆက်)

ထိုင်းရောက် မြန်မာရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမား ကလေးငယ်များအား မြန်မာဘာသာစကားသင်ကြားရန် ထိုင်းပညာရေးဌာနမှ သဘောတူ

ဗန်ကောက်၊ ဩဂုတ် ၁၂

ထိုင်းနိုင်ငံရောက် ရွှေ့ပြောင်း မြန်မာအလုပ်သမားမိသားစုများ၏ ကလေးငယ်များ အား မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုနှင့် မြန်မာဘာသာစကားသင်ကြားပေးရေး မြန်မာအစိုးရ နှင့် ပဏာမ သဘောတူညီမှုရရှိခဲ့ကြောင်း ထိုင်းပညာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောဆိုခဲ့ ကြောင်း ဩဂုတ် ၁၁ ရက်နေ့ ဗန်ကောက်ပို့စစ် သတင်းဇာတိပြုချက်အရ သိရသည်။

ထိုင်းနိုင်ငံရောက်ရှိ အလုပ်လုပ်ကိုင်လျက်ရှိသည့် မြန်မာရွှေ့ပြောင်းအလုပ် သမားများ၏ ပညာသင်ကြားနေကြသည့် ကလေးငယ်များ မူလနေရပ်သို့ ပြန်ကြ သည့်အခါ အဆင်ပြေစေရန် ရည်ရွယ်ပြင်ဆင်ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုင်းနိုင်ငံ အတွင်း ထောင်ချီနေကြသည့် မြန်မာရွှေ့ပြောင်းမိသားစုများ၏ ကလေးငယ်များ အား မြန်မာဘာသာစကား၊ မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာ သင်ခန်းစာများ လေ့ကျင့် သင်ကြားပေးနိုင်ရေး မြန်မာနိုင်ငံမှ ဆရာ ဆရာမများ ပို့လွှတ်ပေးရန် ထိုင်းပညာရေး ဝန်ကြီးဌာနက ပြောထားကြောင်း သိရသည်။ ကျော်စိုး (ကျော့သောင်း)

နေပြည်တော် ခုတင် ၁၀၀ ဆံ့ တိုင်းရင်းဆေးရုံကြီးမှ အခမဲ့ကွင်းဆင်း ဆေးကုသ

နေပြည်တော်၊ ဩဂုတ် ၁၂

ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ခုတင် ၁၀၀ ဆံ့ တိုင်းရင်းဆေးရုံကြီးမှ အခမဲ့ကွင်းဆင်းကုသမှုကို ဩဂုတ် ၁၂ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ဥက္ကဋ္ဌရသီရိမြို့နယ် တောင်ညိုကျေးရွာရှိ “မြင့်မြတ်အောင်” ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်းတွင် ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ တိုင်းရင်းဆေး ပညာဦးစီးဌာန၊ ခုတင် ၁၀၀ ဆံ့ တိုင်းရင်းဆေးရုံကြီးမှ အကြီးတန်းတိုင်းရင်းဆေးမှူး ဦးလှမော်နှင့် ဆရာ ဆရာမ ၅၀ သည် အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ဝင်များနှင့် ပူးပေါင်း၍ ဒေသခံ ၁၁၅ ဦးကို ကျန်းမာရေး အခမဲ့စစ်ဆေးခြင်းနှင့် အခမဲ့ကုသ ဆောင်ရွက်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ မင်းမင်းလတ် (မန်းတက္ကသိုလ်)



မောင်တောမြို့နယ်၌ မိုးစပါးစိုက်ပျိုးစရိတ်ချေးငွေများထုတ်ချေး

မောင်တော၊ ဩဂုတ် ၁၂

မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ် မောင် တောမြို့နယ် ဘဏ်ခွဲတွင် မိုးစပါးစိုက်ပျိုး စရိတ်ချေးငွေများကို ထုတ်ချေးပေးလျက် ရှိကြောင်း တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြော သည်။ ၂၀၁၇ ခုနှစ်အတွက် မိုးစပါးစိုက်ပျိုး စရိတ်ချေးငွေကို မေလ ၂၃ ရက်မှ ထုတ်ချေးပေးလျက်ရှိရာ မောင်တော မြို့နယ်တွင် ကျေးရွာအုပ်စု ၁၄ အုပ်စု၊ တောင်သူ ၆၂၂ ဦး၊ မိုးစပါးစိုက်ဧက

၁၈၇၅ ရှိပြီး တစ်ဧကလျှင် ငွေကျပ် တစ်သိန်းခွဲနှုန်းဖြင့် ငွေကျပ် ၂၅၀၂ သိန်း ဝါးသောင်း ထုတ်ချေးပြီးဖြစ်ကြောင်း မောင်တောမြို့နယ်ဘဏ်ခွဲမှန်နေရာ ဦးထွန်းအောင်က ပြောသည်။ ရန်အောင်မြင်ကျေးရွာမှ အသက် ၅၁ ရှိ ဒေါ်မေပြားစိန်က “မနှစ်ကတော့ ချေးငွေမထုတ်ပါဘူး။ ဒီနှစ်မိုးစပါး သုံးဧက အတွက် ချေးငွေလာထုတ်တာပါ။ ဒီကရတဲ့ငွေနဲ့ စိုက်ပျိုးစရိတ်တွေပေးရမှာ ဖြစ်ပါတယ်” ဟု ပြောသည်။

ရန်အောင်မြင်ကျေးရွာမှ ဦးဌေးလှိုင် ကလည်း “မနှစ်က ငွေအခက်အခဲမရှိလို့ လာမထုတ်ဖြစ်ဘူး။ ဒီနှစ်က အခက်အခဲ ရှိလို့ ချေးငွေလာထုတ်တာပါ။ မိုးစပါး စိုက်တာ ပြီးတဲ့သူပြီးပြီ ကျန်တဲ့သူလည်း ကျန်သေးတယ်။ အခုထုတ်ပေးတဲ့ ချေးငွေ နဲ့ စိုက်ပျိုးစရိတ်တွေ ပေးရမယ်။ မြေဆီမြေညှဇာ ဝယ်ရမယ်။ ကျန်တဲ့ငွေ ကိုတော့ အခြေအနေကြည့်ပြီး မွေးမြူရေး လုပ်ရမယ်” ဟု ပြောသည်။ လွန်ခဲ့သည့်နှစ်က မောင်တော

မြို့နယ်တွင် ကျေးရွာအုပ်စု ၁၈ အုပ်စု၊ တောင်သူ ၁၀၆၉ ဦးရှိခဲ့ကြောင်း၊ မိုးစပါးစိုက်ဧက ၃၀၂၂ ဧကအတွက် ချေးငွေ ငွေကျပ် ၄၅၃၃ သိန်း ထုတ်ချေး ခဲ့ပါကြောင်း၊ အပြန်အလှန်အာမခံ စနစ်အရ တောင်သူသုံးဦးတစ်ဖွဲ့တွင် သုံးဦးစလုံး ချေးငွေပြန်ဆပ်ပြီးမှသာလျှင် ချေးငွေသစ် ထုတ်ချေးပေးခြင်းဖြစ် ကြောင်း၊ တောင်သူများ ပေးဆပ်ရန် ကျန်ရှိနေသည့်ငွေမှာ ငွေကျပ် ၇၀၄ သိန်းရှိကြောင်း မောင်တောဘဏ်ခွဲမှ သိရှိရသည်။ သတင်းနှင့်စာတိပုံ အေဝမ်းစိုး၊ မျိုးသူတီနိုး

ရေကုန်ရေခန်း ကြိုးပမ်းယှဉ်ပြိုင်



ယနေကမ္ဘာပေါ်ရှိ နိုင်ငံအသီးသီးသည် မိမိနိုင်ငံ၏ရုက္ခသီလှိုင်း မိမိနိုင်ငံပွံ့မြိုးတိုးတက်မှု၏ ပြယုဂ်တစ်ခုအနေဖြင့် ဇော်ဆောင်နိုင်ရန် အားကစားကဏ္ဍကို အလေးထားမြှင့်တင်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိရာတွင် အရှေ့တောင်အာရှဒေသတွင်း နိုင်ငံများအချင်းချင်း ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုကို ပိုမိုခိုင်မြဲစေရေးအတွက် အကြီးကျယ်ဆုံးနှင့် ဂုဏ်သိက္ခာအရှိဆုံး အားကစားပြိုင်ပွဲကြီးတစ်ခုဖြစ်သည့် မကြာမီကျင်းပတော့မည့် (၂၉)ကြိမ်မြောက် မလေးရှားဆီးဂိမ်းနှင့်ပတ်သက်၍ တစေ့တစောင်း ပုံဖော်တင်ဆက်အပ်ပါသည်။

ဆီးဂိမ်းအားကစားပြိုင်ပွဲသမိုင်းကြောင်း

အရှေ့တောင်အာရှ အားကစားပြိုင်ပွဲ(ဆီးဂိမ်း)သည် အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများမှ နှစ်နှစ်လျှင် တစ်ကြိမ် အရှေ့တောင်အာရှဒေသတွင်း နိုင်ငံများတွင် အလှည့်ကျ ကျင်းပပြီး နိုင်ငံပေါင်း ၁၁ နိုင်ငံမှ အားကစားမောင်မယ်များ ပါဝင်ဆောင်ရွက်သည့် ပြိုင်ပွဲကြီးတစ်ခု ဖြစ်သည်။ အရှေ့တောင်အာရှ အားကစားပြိုင်ပွဲအဖွဲ့ချုပ် (Southeast Asian Games Federation-SAGF)မှ ဦးဆောင်၍ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အိုလံပစ်ကော်မတီ (International Olympic Committee-IOC) နှင့် အာရှအိုလံပစ်ကောင်စီ (Olympic Council of Asia-OCA)တို့၏ ကြီးကြပ်မှုအောက်တွင် ကျင်းပခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ပထမဦးဆုံး အရှေ့တောင်အာရှ ကျွန်းဆွယ်အားကစားပြိုင်ပွဲကို ထိုင်းနိုင်ငံ ဗန်ကောက်မြို့၌ ၁၉၅၂ ခုနှစ်တွင် ကျင်းပခဲ့ပြီး မြန်မာ၊ ထိုင်း၊ မလေးရှား၊ စင်ကာပူ၊ တောင်ဗီယက်နမ်နှင့် လာအိုနိုင်ငံတို့မှ အားကစားသမား ၅၂၇ ဦးမှ အားကစားအမျိုးအစား ၁၂ မျိုးတွင် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြသည်။ ၁၉၇၇ ခုနှစ်တွင် အင်ဒိုနီးရှား၊ ဖိလစ်ပိုင်နှင့် ဘရူနိုင်းနိုင်ငံ၊ ၂၀၀၃ ခုနှစ်တွင် အရှေ့တီမောနိုင်ငံတို့ကို အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအဖြစ် လက်ခံခဲ့ပါသည်။ ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲကို ထိုင်းနိုင်ငံတွင် မြောက်ကြိမ်၊ မလေးရှားနိုင်ငံတွင် ငါးကြိမ်၊ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံတွင် လေးကြိမ်၊ စင်ကာပူနိုင်ငံတွင် လေးကြိမ်၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင် သုံးကြိမ်၊ ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံတွင် သုံးကြိမ်၊ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံတွင် တစ်ကြိမ်၊ ဘရူနိုင်းနိုင်ငံတွင် တစ်ကြိမ်၊ လာအိုနိုင်ငံတွင် တစ်ကြိမ် အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ကမ္ဘောဒီးယားနှင့် အရှေ့တီမောနိုင်ငံတို့သည် ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲကြီးကို တစ်ကြိမ်တစ်ခါမျှ အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပနိုင်ခဲ့ခြင်း မရှိသေးပါ။ အရှေ့တောင်အာရှ အားကစားအဖွဲ့ချုပ်ကြီးအနေဖြင့် ထိုင်းနိုင်ငံ ဗန်ကောက်မြို့တွင် ရုံးစိုက်ထားပါသည်။ ကျင်းပခဲ့သည့် ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲကြီးတစ်ခုခုတွင် ထိုင်းနိုင်ငံအနေဖြင့် ရွှေတံဆိပ် ၂၀၈၉ ခုဖြင့် ပထမနေရာ၊ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ရွှေတံဆိပ် ၅၄၅ ခုဖြင့် အဆင့်(၇)နှင့် အရှေ့တီမောနိုင်ငံအနေဖြင့် ရွှေတံဆိပ်ခုခုဖြင့် နောက်ဆုံးနေရာမှ ရပ်တည်လျက်ရှိပါသည်။

(၂၉)ကြိမ်မြောက် မလေးရှားဆီးဂိမ်းအကြောင်း သိကောင်းစရာများ

(၂၉)ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှ အားကစားပြိုင်ပွဲကြီးကို လာမည့် ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဩဂုတ်လ ၁၉ ရက်မှ ၃၀ ရက်အထိ မလေးရှားနိုင်ငံ ကွာလာလမ်ပူမြို့တွင် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ပြီး အာဆီယံဒေသတွင်း နိုင်ငံ ၁၁ နိုင်ငံမှ အားကစားမောင်မယ်များမှ အားကစားနည်း ၃၈ မျိုး၊ ပြိုင်ပွဲပေါင်း ၄၀၅ ပွဲတို့တွင် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြမည်ဖြစ်ပြီး ရွှေတံဆိပ်ဆု ၄၅၅ ဆု၊ ချီးမြှင့်သွားမည်ဖြစ်သည်။ အားကစားနည်းအသစ်များဖြစ်သည့် Cricket (ခရစ်ကတ်)၊ Ice Hockey (ရေခဲပြင်ဟော်ကီ)နှင့် Ice Skating (ရေခဲပြင်စကေး(စ်)

ပြိုင်ပွဲများကို ထည့်သွင်းကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။ ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲအပြီး (၉)ကြိမ်မြောက် ပါရာဂိမ်းကိုလည်း ၂၀၁၇ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလ ၁၇ ရက်မှ ၂၃ ရက်နေ့အထိ မလေးရှားနိုင်ငံတွင် ဆက်လက် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။ ယခုနှစ် ၂၀၁၇ ခုနှစ်သည် မလေးရှားနိုင်ငံ၏ နှစ်(၆၀) မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ (သို့မဟုတ်) မလေးရှားနေ့အဖြစ် ကျဏှန်လျက်ရှိပြီး ဆီးဂိမ်းပိတ်ပွဲအခမ်းအနားအတူ မလေးရှားနေ့အခမ်းအနားကိုပူးတွဲ၍ ကျင်းပသွားမည်ဟု သိရှိရသည်။ မလေးရှားဆီးဂိမ်းနှင့် ပါရာဂိမ်းပြိုင်ပွဲများအောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် လုပ်အားပေးလူငယ် ၂၀၀၀၀ ကျော်ကို လေ့ကျင့်ပေးပြီး အသုံးပြုသွားမည်ဖြစ်သည်။ ၂၀၁၇ ခုနှစ် မလေးရှားဆီးဂိမ်း အားကစားပြိုင်ပွဲတွင်

ဗျတ်လတ်သည့် အားကစားသမားတစ်ဦးအဖြစ် ဖော်ညွှန်းပါသည်။ အဓိကအားဖြင့် Rimau ဟူသည့် အမည်နာမသည် ပြိုင်ပွဲဝင်နိုင်ငံများအချင်းချင်း Respect (အပြန်အလှန်လေးစားမှု)၊ Integrity (တည်တံ့ခိုင်မြဲမှု)၊ Move (အရွေ့တူညီမှု)၊ Attitude (စိတ်သဘောထား ပြည့်ဝမှု)နှင့် Unity (ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု) ရရှိစေရန် ကိုယ်စားပြုထားခြင်းဖြစ်သည်။ အိမ်ရှင် မလေးရှားနိုင်ငံအနေဖြင့် ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲကြီးအတွက် မလေးရှားရင်းဂစ် ၄၅၀ မီလီယံ အသုံးပြုသွားမည်ဖြစ်သည်။ ၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် စင်ကာပူနိုင်ငံတွင် ကျင်းပခဲ့သည့် (၂၈)ကြိမ်မြောက် ဆီးဂိမ်းတွင် မလေးရှားရင်းဂစ် ၇၄၀ သန်းနှင့်ညီမျှသည့် စင်ကာပူဒေါ်လာ ၂၆၄ သန်းနှင့် ၂၀၁၃ ခုနှစ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကျင်းပခဲ့သည့် (၂၇)ကြိမ်

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ အားကစားတိုးတက်အောင်မြင်မှုကို နိုင်ငံတကာ အားကစားပြိုင်ပွဲများ၏ အောင်မြင်မှုများနှင့် စံနှုန်းသတ်မှတ်တိုင်းတာလေ့ရှိပါသည်။ အားကစားတိုးတက်လာသည်နှင့်အမျှ နိုင်ငံတော်၏ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး စသည့်ကဏ္ဍပေါင်းစုံ စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုသည်လည်း လိုက်ပါ၍ တိုးတက်လာမည်

ထွန်းညှိမည့် စီးရီးတိုက်ကို ၂၀၁၇ ခုနှစ် မေ ၁၄ ရက်မှ မလေးရှားနိုင်ငံ ဂျဟွန်မြို့မှ စတင်သယ်ဆောင်ပြီး မြို့ ၁၃ မြို့ကို ဖြတ်ကျော်ပြီး ကွာလာလမ်ပူမြို့သို့ ဩဂုတ် ၁၂ ရက်တွင် ရောက်ရှိခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ ကွာလာလမ်ပူ ၂၀၁၇ (KL2017)သည် (၂၉)ကြိမ်မြောက် မလေးရှားဆီးဂိမ်းနှင့် (၉)ကြိမ်မြောက် ပါရာဂိမ်းတို့၏ Brand Name ဖြစ်သည်။ (၂၉)ကြိမ်မြောက် ဆီးဂိမ်း၏ ဆောင်ပုဒ်အဖြစ် Rising Together သတ်မှတ်ထားပြီး အရှေ့တောင်အာရှ ကွန်မြူနတီတစ်ခုလုံး ငြိမ်းချမ်းမှု (Peace)၊ တိုးတက်မှု (Progress)၊ ကြီးပွားချမ်းသာမှု (Prosperity) အတွက် ဆီးဂိမ်းအားကစားပြိုင်ပွဲကြီးမှတစ်ဆင့် အတူအကွ လက်တွဲပြီး ချီတက်နိုင်စေရန် ရည်ရွယ်ပါသည်။ လိုဂို (Logo) အဖြစ် မလေးရှားအရှေ့ကျွန်းဆွယ်၏ ထင်ရှားသည့် ရိုးရာအမတ်တံဆိပ်တစ်ခုဖြစ်သည့် လူခြမ်းပုံသဏ္ဍာန်စွန်းကို သတ်မှတ်ထားပါသည်။ တစ်နည်းအားဖြင့် ကျက်သရေရှိသော၊ လှပသော၊ စွမ်းအားရှိသော စွန်းဖြင့် ဒေသတွင်းနိုင်ငံများအတွက် တွေ့ရှိအားကစား၏ စွမ်းအားဖြင့် အထွတ်အထိပ်သို့ တက်လှမ်းနိုင်စေရန်နှင့် ကမ္ဘာနှင့်ရင်ပေါင်တန်း နိုင်စေရန် ဖြစ်သည်။ အထိမ်းအမှတ်လက်ကောင်အဖြစ် (Rimau)အမည်ရှိ မလေးရှား ကျားတစ်ကောင် ဖြစ်ပါသည်။ Rimau သည် ယဉ်ကျေးသိမ်မွေ့သော၊ ဖော်ရွေသော၊ အနိုင်မခံအရှုံးမပေးသည့် စိတ်ဓာတ်ဖြင့် ယှဉ်ပြိုင်မည့် ကျန်းမာကြံ့ခိုင်

မြောက် ဆီးဂိမ်းတွင် မလေးရှားရင်းဂစ် တစ်ဘီလီယံနှင့်ညီမျှသည့် မြန်မာကျပ်ကိုသုံးစွဲခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

ဆီးဂိမ်းနှင့်မြန်မာနိုင်ငံ

မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ၁၉၆၁ ခုနှစ်နှင့် ၁၉၆၉ ခုနှစ်များတွင် အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပခဲ့ပြီး နှစ်ကြိမ်စလုံးတွင် ပထမနေရာမှ ရပ်တည်ခဲ့ပါသည်။ ဒုတိယအကြိမ်ကျင်းပပြီး ၄၄ နှစ်အကြာ (၂၇)ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှအားကစားပွဲတော်ကြီးကို နေပြည်တော်တွင် ထူးခြားခမ်းနားလှသည့် ဗွင့်ပွဲ၊ အခမ်းအနားများနှင့်အတူ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပပေးနိုင်ခဲ့ပြီး ဆုတံဆိပ်ရရှိမှုအနေဖြင့် ရွှေ ၈၆၊ ငွေ ၆၂၊ ကြေး ၈၅ စုစုပေါင်းဆုတံဆိပ် ၂၃၃ ခု ဖြင့် နိုင်ငံအလိုက် ဒုတိယနေရာမှ ရပ်တည်ခဲ့ပါသည်။ ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲကြီးတစ်ခုခုတွင် ဦးရီး၊ ဦးဇော်ပိတ် စသည့် ကာယပလ၊ အလေးမသုရ ကောင်းများ၊ မီတိုးနော့၊ ရှင်ဇွေဂန်း၊ ဂျန်ဖာတင်လေး၊ သန်းသန်း၊ မာမာမင်း၊ ခင်ခင်ထွေး စသည့် ပြေးခုန်ပစ်လက်ရွေးစင်များ၊ ကျော်ရိုး၊ မြင့်စိုးကဲ့သို့သော သေနတ်ပစ်သူရဲကောင်းများ၊ မဟာဒူး၊ သန်းတိုးအောင်၊ မျိုးလှိုင်ဝင်း တို့လို ဘောလုံးစတားများ၊ မြားပစ်မယ် အောင်ဝင်း၊ ဂျူးအားကစားမယ် ခိုင်ခိုင်မော်တို့သည် မြန်မာအားကစားလောကအတွက် ရွှေတံဆိပ်အလိုက် ဆွတ်ခူးပေးနိုင်ခဲ့သည့် စံပြုထိုက်သည့် ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲဝင် သမိုင်းဝင်သူရဲကောင်းများပင် ဖြစ်သည်။

မင်းမင်း

မြန်မာအားကစားအဖွဲ့အပေါ် သုံးသပ်ချက် မြန်မာအားကစားအဖွဲ့အနေဖြင့် ရေကူး၊ ဒိုင်ပင်၊ မြားပစ်၊ ပြေးခုန်ပစ်၊ ကြက်တောင်၊ ဘတ်စကက်တော၊ တီလီယက်၊ စနူကာ၊ ဘိုးလင်း၊ လက်ပွဲ၊ စက်ဘီး၊ ဟော်ကီ၊ ဘောလုံး၊ ဖူဆယ်၊ ဂေါက်သီး၊ ကျွမ်းဘား၊ ဂျူဒို၊ ကရာတေး၊ မွေလက်ပွဲ၊ ပီတန်း၊ ပန်ကြပ်ဆီလတ်၊ ရွက်လှေ၊ သေနတ်ပစ်၊ ပိုက်ကျော်ခြင်း၊ ခြင်းလုံး၊ Squash ၊ တိုက်ကွမ်းချိ၊ စားပွဲတင် တင်းနစ်၊ တင်းနစ်၊ Triathlon (သုံးမျိုးစုံ)၊ တော်လီဘော၊ အလေးမ စသည့် အားကစားနည်း ၂၉ မျိုးတွင် အားကစားသမား ၅၉၀ ခန့် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်သွားမည် ဖြစ်သည်။ မြန်မာအားကစားအဖွဲ့အနေဖြင့် အားကစားနှင့် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင်နိုင်ရန်အတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ (၂၉)ကြိမ်မြောက် ဆီးဂိမ်းတွင် ရွှေတံဆိပ်ရရှိနိုင်သည့် အားကစားနည်းများကို ခန့်မှန်းသုံးသပ်ရလျှင် ပြီးခဲ့သည့် ဆယ်စုနှစ်ဝန်းကျင်မှ ယနေ့တိုင် အောင်မြင်ခဲ့သည့် အားကစားနည်းများဖြစ်သည့် ဘောလုံး၊ ဖူဆယ်၊ ပိုက်ကျော်ခြင်း၊ ဂူရူး၊ ဂျူဒို၊ သေနတ်ပစ်၊ မြားပစ်၊ မွေလက်ပွဲ၊ တီလီယက်၊ စနူကာနှင့် ကာယပလတို့ဖြစ်ပြီး ကျန်အားကစားနည်းများမှာ ရွှေတံဆိပ်နှင့် အလှမ်းဝေးနေဦးမည်ဟု ထင်မြင်မိပါသည်။

အဆိုရှားဆုံးမှာ ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲတိုင်း ရွှေတံဆိပ်အလိုက် ဆွတ်ခူးပေးနိုင်ခဲ့သည့် လှေလှော်အားကစားနည်း မပါဝင်သည်မှာ မြန်မာအားကစားအဖွဲ့အတွက် များစွာနစ်နာစေမည် ဖြစ်သည်။ ပြိုင်ပွဲဝင်နိုင်ငံများကို ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ရန်အတွက် အားကစားနည်းများအလိုက် မျိုးဆက်သစ် အားကစားများ ဖွေးမြာခြင်း၊ နိုင်ငံခြားနည်းပြအကူအညီများရယူခြင်း၊ ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ သွားရောက်၍ ပူးတွဲလေ့ကျင့်ခွင့်ခြင်း၊ သက်ဆိုင်ရာ အားကစားနည်းများအလိုက် အားကစားအဖွဲ့ချုပ်များကို စနစ်တကျ ပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းခြင်း၊ အားကစားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် နိုင်ငံတော်မှ ဘတ်ဂျက်လုံလောက်စွာ ချမှတ်ပေးခြင်း၊ အားကစားသမားများ၏ ဘဝအာမခံချက် ရရှိရေး၊ အားကစားတက္ကသိုလ် ပီပြင်စွာဖွင့်လှစ်နိုင်ရေးတို့ကို အဓိကပုံဖော်သွားရမည်ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ အားကစားတိုးတက်အောင်မြင်မှုကို နိုင်ငံတကာအားကစားပြိုင်ပွဲများ၏ အောင်မြင်မှုများနှင့် စံနှုန်းသတ်မှတ်တိုင်းတာလေ့ရှိပါသည်။ အားကစားတိုးတက်လာသည်နှင့်အမျှ နိုင်ငံတော်၏ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး စသည့် ကဏ္ဍပေါင်းစုံ စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုသည် လည်းလိုက်ပါ၍ တိုးတက်လာမည်ဖြစ်ပါသည်။ ယခု လာမည့် (၂၉)ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှ အားကစားပြိုင်ပွဲကြီးတွင် မြန်မာအားကစားမောင်မယ်များအနေဖြင့် အားကစားဖြင့် နိုင်ငံတော်ကို မြှင့်တင်နိုင်ရန် “လေ့ရွက် ချည်းကျန် အလံလှေတစ်ဖက်” စိတ်ဓာတ်ဖြင့် ရေကုန်ရေခန်းကြီးစား ယှဉ်ပြိုင်ပြီး ရွှေတံဆိပ်ကိုယ်စီဖြင့် နိုင်ငံဂုဏ်ကို ဆောင်နိုင်ကြပါစေဟု ဆုမွန်ကောင်း တောင်းပေးလိုက်ရပါမည်။

ပုသိမ်မြို့တွင်ဆိုင်ခန်းပြိုကျ၍ လူများပိတ်မိမှုဖြစ်ပွား

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၂
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်မြို့ အမှတ်(၄) ရပ်ကွက် မြေနုလမ်းနှင့် ကုန်စုံလမ်းထောင့်ရှိ “မိဘုရားရည်” ကုန်ဆိုင်ခန်း သစ်ရောင်းဝယ်ရေးနေအိမ်ဆိုင်တွင် ဩဂုတ် ၁၁ ရက် ည ၁၁ နာရီ ၄၅ မိနစ်ခန့်က ဆိုင်ခန်းပြိုကျမှုကြောင့် လူများပိတ်မိမှု ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။
အဆိုပါဆိုင်ခန်းရှိ အပေါ်ထပ်၌ ပစ္စည်းများစုပုံထားရှိသည့်ဝန်ကြောင့် သစ်သားကြမ်းခင်းများပြိုကျ၍ နေအိမ်ဆိုင်ခန်းတွင် နေထိုင်သူများပိတ်မိခဲ့ပြီး ဆိုင်ခန်းအတွင်းပိတ်မိနေသူများကို မြို့နယ်မီးသတ်စခန်းမှ ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ သွားရောက်ကူညီဆောင်ရွက်ကာ ပိတ်မိနေသူ အမျိုးသမီးသုံးဦးမှာ ထိခိုက်ဒဏ်ရာမရှိကြောင်း သိရသည်။



မိုးထစ်ချုန်းရွာမည်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၂
နေပြည်တော်နှင့် ရန်ကုန်မြို့တို့အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ မိုးတစ်ကြိမ်၊ နှစ်ကြိမ် ထစ်ချုန်းရွာမည်။ ရွာရန်ရာနှုန်းပြည့်ဖြစ်သည်။ မန္တလေးမြို့နှင့်အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချုန်းရွာမည်။ ရွာရန်ရာနှုန်းပြည့်ဖြစ်သည်။ မနက်ဖြန်အတွက် ခန့်မှန်းချက်မှာ စစ်ကိုင်းတိုင်း ဒေသကြီးအထက်ပိုင်း၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်တို့တွင် မိုးဆက်လက်ပိုနေမည်။

(မိုး/လေ)

တစ်လအတွင်း ပြည်တွင်းပြည်ပ အလုပ်အကိုင်ခန့်ထားပေးနိုင်မှု သုံးသောင်းနှစ်ထောင်ကျော်ရှိ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၂
နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် နိုင်ငံသူနိုင်ငံသားများ၏ တစ်ဦးချင်း ဝင်ငွေမြင့်မားရေးအတွက် အထူးအရေးပါပြီး အလုပ်လုပ်နိုင်သည့် ပြည်သူများ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ လွယ်ကူစွာရရှိနိုင်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်သည်လည်း အထူးအရေးပါသည့် လုပ်ငန်းစဉ်အဖြစ် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က လမ်းညွှန်ထားပြီး ပြီးခဲ့သည့် ဇူလိုင်လ တစ်လအတွင်းမှာပင် အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီးဌာနက ပြည်တွင်းပြည်ပအလုပ် အကိုင်ပေါင်း သုံးသောင်းကျော်ကို ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက် ခန့်အပ်ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
အစိုးရသစ်တက်လာခဲ့ချိန်မှ စတင်ကာ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ပေါ်ထွက်ရေးနှင့် သင့်တင့်မျှတသည့် လုပ်ငန်းစရိတ်ရှိရေး၊ လုပ်ငန်းခွင်သာယာ ချမ်းမြေ့စေရေး၊ လုပ်ငန်းခွင် ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး၊ ပြည်ပအလုပ် အကိုင်များ စနစ်တကျရရှိနိုင်ရေး၊ ပြည်ပရောက် မြန်မာအလုပ်သမားများ အခွင့်အရေး စသည်တို့ကို ဦးစားပေး ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း အဆိုပါဝန်ကြီး ဌာနမှ သိရသည်။
ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ၂၀၁၇ ခုနှစ်

အတွင်း ပြည်တွင်းရှိ ဒေသခံများ အလုပ် အကိုင်ရရှိရေးကို ဦးစားပေးလုပ်ဆောင်ခဲ့ပြီး သင့်တော်သည့်အလုပ်အကိုင်များကို ရရှိစေရေးနှင့် အလုပ်ရှင်များအတွက် လည်း အလုပ်သမားလိုအပ်ချက် ပြည့်မီစေရေးအတွက် အလုပ်အကိုင်နှင့် အလုပ် သမား ရှာဖွေရေးရုံးများ၌ Labour Exchange Management စနစ်ဖြင့် အွန်လိုင်းမှတစ်ဆင့်လည်း အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများကို ပေးအပ်လျက်ရှိ သည်။
ထို့အပြင် ပြည်တွင်းပြည်ပအလုပ် သမားများ၏ လုပ်ငန်းစာ၊ အလုပ်သမား အရေးပြဿနာများ၊ အငြင်းပွားမှုများနှင့် အခြားသော အခွင့်အရေးများအတွက် လည်း ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပြီး အလုပ် သမားများအတွက် ၂၄ နာရီတိုင်ကြား နိုင်သည့် စင်တာများကိုလည်း ဖွင့်လှစ် ထားရှိကြောင်း သိရသည်။
ဇူလိုင်လအတွင်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသ ကြီးမှ ဒေသခံများနှင့် အလုပ်လုပ်ကိုင် သူများအတွက် နိုင်ငံဝန်ထမ်း ၈၇ ဦးနှင့် ပုဂ္ဂလိကဝန်ထမ်း ၁၁၉၇၂ ဦးကို ခန့်အပ် နိုင်ခဲ့ပြီး ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ၌ နိုင်ငံ ဝန်ထမ်း ၅၈၂၂ ဦး၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အတွင်း နိုင်ငံဝန်ထမ်း ၁၅၈၅ ဦးနှင့် ပုဂ္ဂလိက ဝန်ထမ်း ၄၇၅၅ ဦး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသ ကြီးတွင် နိုင်ငံဝန်ထမ်း ၁၂၁၂ ဦးနှင့် ပုဂ္ဂလိက

ဝန်ထမ်း ၁၂၀၈ ဦး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသ ကြီးတွင် နိုင်ငံဝန်ထမ်း ၁၀၁၂ ဦးနှင့် ပုဂ္ဂလိက ဝန်ထမ်း ၅၄၂ ဦး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသ ကြီးတွင် နိုင်ငံဝန်ထမ်း ၆၅၂ ဦးနှင့် ပုဂ္ဂလိက ဝန်ထမ်း ၂၅၄၂ ဦး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး တွင် နိုင်ငံဝန်ထမ်း ၁၇၂ ဦးနှင့် ပုဂ္ဂလိက ဝန်ထမ်း ၄၈၂ ဦး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသ ကြီးတွင် နိုင်ငံဝန်ထမ်း ၁၀၂ ဦးနှင့် ပုဂ္ဂလိက ဝန်ထမ်း ၂၈၄၂ ဦးတို့ကို ခန့်အပ်နိုင်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။
ထို့အပြင် မွန်ပြည်နယ်အတွင်း နိုင်ငံ ဝန်ထမ်း ၆၄၂ ဦးနှင့် ပုဂ္ဂလိကဝန်ထမ်း ၁၉၇၂ ဦး၊ ကရင်ပြည်နယ်တွင် နိုင်ငံ ဝန်ထမ်း ၁၆၂ ဦးနှင့် ပုဂ္ဂလိကဝန်ထမ်း ၁၅၈၂ ဦး၊ ရှမ်းပြည်နယ်တွင် နိုင်ငံဝန်ထမ်း ၁၂၀၂ ဦးနှင့် ပုဂ္ဂလိကဝန်ထမ်း ၂၅၈၂ ဦး၊ ရခိုင် ပြည်နယ်တွင် နိုင်ငံဝန်ထမ်း ၄၈၂ ဦးနှင့် ပုဂ္ဂလိကဝန်ထမ်း ၄၇၅၂ ဦး၊ ကယား ပြည်နယ်တွင် နိုင်ငံဝန်ထမ်း ၁၄၂ ဦးနှင့် ပုဂ္ဂလိကဝန်ထမ်း ၂၆၅၂ ဦး၊ ကချင်ပြည်နယ် တွင် နိုင်ငံဝန်ထမ်း ၆၅၂ ဦးနှင့် ပုဂ္ဂလိက ဝန်ထမ်း ၄၇၅၂ ဦး၊ ချင်းပြည်နယ်တွင် နိုင်ငံ ဝန်ထမ်း ၄၇၅၂ ဦးတို့ကို ခန့်အပ်ပေးနိုင် ခဲ့သည့်အတွက် ဇူလိုင်လအတွင်း ပြည်တွင်း၌ အလုပ်အကိုင် စုစုပေါင်း ၁၈၅၅၂ နေရာ ဖြည့်ဆည်းနိုင်သကဲ့သို့ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများစွာ ပေါ်ထွက်ခဲ့သည်။



ပြည်ပသို့ သွားရောက်လုပ်ကိုင်လိုသူ များအတွက်လည်း ပြီးခဲ့သည့် ဇူလိုင်လ တစ်လအတွင်းမှာပင် အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီးဌာနမှ အလုပ်သမားအရေ အတွက် ၁၄၂၉၇ ဦးကို တရားဝင်စေလွှတ် နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အများဆုံး စေလွှတ်သည့်နိုင်ငံမှာ ထိုင်းနိုင်ငံဖြစ်ပြီး အထောက်အထားပြည့်စုံသည့် မြန်မာ နိုင်ငံသားအလုပ်သမား ၁၂၂၆၀ စေလွှတ်နိုင်ခဲ့ကာ မလေးရှားနိုင်ငံသို့ မြန်မာလုပ်သား ၈၅၂၂ ဦး၊ ကိုရီးယားနိုင်ငံ သို့ ၇၄၂၂ ဦး၊ ဂျပန်နိုင်ငံသို့ ၃၄၂၂ ဦး၊ စင်ကာပူနိုင်ငံသို့ ၇၇၂ ဦး၊ ယူအေအီးသို့

ခင်ရတနာ၊ ဓာတ်ပုံ-SM



Galaxy Star 2017 သီချင်းဆိုပြိုင်ပွဲကြီးတွင် နောက်ဆုံး ဆန်ခါတင်အနုပညာရှင် များကို တွေ့ရစဉ်

ဂလက်စီစာတိုက် ပြိုင်ပွဲ မဲပေးခြင်းမှရသော ဝင်ငွေများ လူမှုအကျိုးပြုလုပ်ငန်းများတွင် လျှို့ဝှက်သုံးစွဲ

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၁၂
မြန်မာနိုင်ငံမှာ နာမည်ကျော်အဆိုရှင်တစ်ဦး ပေါ်ထွန်းလာရေးအတွက် ရည်ရွယ်ကျင်းပ သော Galaxy Star 2017 သီချင်းဆိုပြိုင်ပွဲကြီးတွင် မဲပေးခြင်း (Voting) မှရရှိသော ဝင်ငွေများကို ပြည်တွင်း လူမှုအကျိုးပြုလုပ်ငန်းများ၌ အသုံးပြုရန် လျှို့ဝှက်သုံးစွဲမည်ဖြစ် ကြောင်း Galaxy Star 2017 ပြိုင်ပွဲမှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောသည်။
ကမ္ဘာ့အဆိုရှင်ကြယ်တစ်ပွင့်ရာပုံတော် အစီအစဉ်ဖြစ်သည့် Galaxy Star 2017 ကို ဩဂုတ် ၁၁ ရက်မှ ၁၃ ရက်အတွင်း အူရီဒူးသုံးစွဲသူများအနေဖြင့် မိမိတို့ ကြိုက်နှစ်သက်သည့် ပြိုင်ပွဲဝင်များကို အူရီဒူးဆင်းကတ်တစ်မျိုး တည်းကိုသာ အသုံး ပြုပြီး SMS မေးပို့ မဲပေးနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ အူရီဒူးမြန်မာအနေဖြင့် ယင်း SMS ဖြင့်မဲပေးပို့မှုမှရရှိသော အကျိုးအမြတ်များအားလုံးကို မြန်မာနိုင်ငံ လူထုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု များအတွက် ထောက်ပံ့ပေးရန် လူမှုအကျိုးပြုလုပ်ငန်းများတွင် အသုံးပြုသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။
“အူရီဒူးမြန်မာအနေနဲ့ Galaxy Star ရဲ့ Main Sponsor အဖြစ် ပံ့ပိုးကူညီခွင့် ရတဲ့အတွက် တကယ်ကို ဝမ်းသာမိပါတယ်။ အူရီဒူးသုံးစွဲသူတွေအနေနဲ့ မိမိတို့အားပေး တဲ့ အနုပညာရှင်ကို အနိုင်ရဖို့အတွက် SMS ကနေ မဲပေးရမယ့်အချိန်ကို ရောက်ရှိနေ ပါပြီ။ အူရီဒူးအနေဖြင့်လည်း SMS နဲ့ မဲပေးခြင်းကရလာတဲ့ အကျိုးအမြတ်တွေကို လူမှု ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းအတွက် လျှို့ဝှက်ပေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု အူရီဒူးမြန်မာ၏ မားကတ်တင်အရာရှိချုပ် Ms. Charity Safford က ပြောသည်။
Galaxy Star အဆိုပညာရှင်ဖြစ်လာမည့်သူများကို ရှာဖွေနိုင်ရန်အတွက် Galaxy Star 2017 ကို မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ မြို့ကြီး ၁၅ မြို့၌ ကျင်းပခဲ့ပြီး ပြိုင်ပွဲဝင်များအားလုံးမှာ Local Challenge အဆင့်မှတစ်ဆင့် ဆုပေးဆိုင်ခွင့်ရ ကျမ်းကျင်မှု စစ်ဆေးချက်များကို အောင်မြင်ပြီး Premier Challenge, Galaxy Camp နှင့် ကိုရီးယားတွင် လေ့ကျင့်သင်ကြားမှုတို့ကို အောင်မြင်စွာ ကျော်ဖြတ်နိုင်ခဲ့ ပြီးဖြစ်သည်။ ယခု နောက်ဆုံးအဆင့် ရှေးချယ်ခြင်းခံထားရသူ ၁၀ ဦးက Dream League အဆင့်ကို ယှဉ်ပြိုင်ဆိုင်ရမည်ဖြစ်သည်။
သတင်း- မောင်စိန်လွင် (မြန်မာ့အလင်း)၊ ဓာတ်ပုံ- မင်းထက်

ရော်ဘာကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် နှစ်ရှည်ချေးငွေရမယ့် အဆင်ပြေမည်

မော်လမြိုင် ဩဂုတ် ၁၂
ရော်ဘာတောင်သူများအတွက် နည်း ပညာ၊ အရင်းအနှီးတို့သည် အဓိက အခက်အခဲ၊ လိုအပ်ချက်များဖြစ်နေရာ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနက နည်းပညာ သင်တန်းများပေးခြင်း၊ နှစ်ရှည်ချေးငွေ များရရှိ ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းတို့ ဖြင့် အဆင်ပြေနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း မွန်ပြည်နယ် ရော်ဘာသီးနှံနှင့် ဥယျာဉ် ခြံသီးနှံများဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်း ညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးကို ပြည်နယ်စိုက်ပျိုးရေး ဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ဩဂုတ် ၁၀ ရက်က ကျင်းပခဲ့ရာ မွန်ပြည်နယ် ဟင်းသီးဟင်းရွက်နှင့် သစ်သီးဝလံ အသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသန်းက အဆိုပါ အခမ်းအနားတွင် ပြောသည်။
“မွန်ပြည်နယ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ဆို ရော်ဘာကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့က အဓိက ဖြစ်တာကြောင့် ရော်ဘာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးဥပဒေကိုလည်း ရေးဆွဲနေတယ်။ ကျွန်တော်တို့ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနက လတ်တလောမှာဆို မျိုးထောက်ပံ့တာ

နဲ့ နည်းပညာပေးတာတွေ လုပ်ပေးနေပါ တယ်။ နှစ်ရှည်ချေးငွေ ထုတ်ချေးပေးနိုင် ဖို့ကတော့ အစိုးရဘက်၊ ပုဂ္ဂလိကဘက် တွေနှုန်းပေါင်းပြီး အစိုးရက ကြားဝင် အာမခံပေးနိုင်ဖို့ လိုပါတယ်။ တောင်သူ တွေဘက်ကလည်း အတူပူးပေါင်းပါဝင်ဖို့ လိုပါတယ်” ဟု ပြည်နယ်စိုက်ပျိုးရေး ဦးစီးဌာနမှူး ဦးကြည်စိုးက ပြောသည်။
ပြည်နယ်၏ အဓိကစီးပွားရေးမှာ ရော်ဘာစိုက်ပျိုးရေးဖြစ်ပြီး တစ်နိုင်ငံလုံး ရော်ဘာကုန်ကြမ်း ထွက်ကုန်များ၏ ထက်ဝက်ခန့်မှာ မွန်ပြည်နယ်မှ ထွက်ရှိ သည်ဟု သိရသည်။ ခေတ်ကောင်းစဉ်က ရွှေဖြူဟုပင် တင်စားခဲ့ကြရသည့် ရော်ဘာများသည် ၂၀၀၅ ခုနှစ် နောက်ပိုင်းမှစတင်ကာ အရည်အသွေး တဖြည်းဖြည်း နိမ့်ကျလာခဲ့သည်။ အရည်အသွေးမပြည့်မီသဖြင့် ရော်ဘာ ဈေးနှုန်းများလည်း ကျဆင်းလာရာ ရော်ဘာတစ်တန်လျှင် အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၃၀၀ နှုန်းဖြင့် မွန်ပြည်နယ် တစ်ခုလုံး၌ တန်ချိန်တစ်သိန်းအတွက်

ကန်ဒေါ်လာ သိန်း ၃၀၀ နှစ်စဉ်ဆုံးရှုံး နေရသည်ဟု ဦးကြည်စိုးက ဆက်လက် ပြောပြသည်။
ထွက်ရှိလာသည့် ရော်ဘာကုန်ကြမ်း များသည် အရည်အသွေးမပြည့်မီရန်လည်း လိုအပ်လျက်ရှိပြီး အရည်အသွေးမီ ရော်ဘာ ကုန်ကြမ်းများအတွက် ဈေးကွက်ခိုင်မာမှု ရှိရန်သည်လည်း အဓိကကျသည့် အချက်ဖြစ်သည်ဟု သိရသည်။
“ဈေးကွက် မရှိတာကလည်း အခက်အခဲပါပဲ။ ထုတ်ကုန်တွေဟာ ဈေးကွက်ဝင်ဖို့ လိုအပ်သလို၊ ဈေးကွက်နဲ့ ချိတ်ဆက်ဖို့၊ ဈေးကွက်ရှာဖို့ကလည်း နံပါတ်တစ် လိုအပ်ချက်ပါ” ဟု အစည်း အဝေးသို့ တက်ရောက်လာသည့် အစင်း ဆည်ရေးသောက် သစ်သီးဝလံဇုန်မှ နာယက ဦးမင်းထွန်းသိန်းက ဈေးကွက် ခိုင်မာရေးအတွက် ထောက်ပြခဲ့သည်။
အစည်းအဝေးတွင် ပြည်နယ်စိုက်ပျိုး ရေးဦးစီးဌာနမှူးက “မွန်ပြည်နယ်မှာ Central Market အကောင်အထည်

ဖော်ဖို့ လျာထားတာရှိပါတယ်။ အစိုးရဘက်က မြေနေရာပေးမယ်။ လက်ရှိမှာဆို ဈေးကွက်က Border Trade နဲ့ တရုတ်ဘက်ကိုသွားတာ များ နေတယ်။ တစ်ဖက်နိုင်ငံက ဈေးကစား တာတွေ ရှိနေတယ်။ ဈေးကွက်နေ တော့ ရော်ဘာတောင်သူတွေအတွက် နှစ်နှာဆုံးရှုံးမှုတွေ ဖြစ်ကြရတယ်။ Central Market ရှိလာရင်တော့ နိုင်ငံ ခြားဈေးတိုက်ရိုက်ရနိုင်လို့ အကောင် အထည်ဖော်ဖို့ အစီအစဉ်ရှိပါတယ်” ဟု လည်း ပြောကြားခဲ့သည်။
ပြည်နယ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အတွက် ပြည်နယ်တွင်းကဏ္ဍဦးစီးဌာနမှ ဖွံ့ဖြိုး ရေးကို အဓိကထားလုပ်ဆောင်မည်ဟု သိရပြီး ထိုကဏ္ဍထဲတွင် ရော်ဘာကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးရေးသည်လည်း တစ်ခုအပါအဝင် ဖြစ်သည်။ ပြည်နယ်တွင် ရော်ဘာစိုက် စက ဝါးသိန်းခန့်ရှိပြီး နှစ်စဉ် ရော်ဘာ ကုန်ကြမ်း တန်ချိန်တစ်သိန်းကျော်ထွက် ရှိကြောင်း သိရသည်။
မြတ်ဗွန်ထွေး (မြန်မာ့အလင်း)

စမ်းချောင်းမြို့နယ်အတွင်းမှ ရှုပ်ထွေးနေသော လျှပ်စစ်ဆားပစ်ကြိုးများကို ရှင်းလင်း

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၁၂
လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးရေး ကော်ပိုရေးရှင်း အနောက်ပိုင်းခရိုင်မှ လျှပ်စစ်သုံးပြုသူများ လျှပ်စစ်ဓာတ် အား အပြည့်အဝရရှိရေးနှင့် လျှပ်စစ် အန္တရာယ် ကင်းရှင်းစေရေးအတွက် မြို့နယ်များအတွင်း ဆားပစ်ကြိုးများ ရှင်းလင်းခြင်းကို ဩဂုတ် ၁၀ ရက်က စမ်းချောင်းမြို့နယ် မြေခိုကုန်းတောင် ရပ်ကွက်အတွင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။
ဆားပစ်ကြိုးများရှင်းလင်းရာသို့ ရန်ကုန် လျှပ်စစ်ကော်ပိုရေးရှင်းမှ ဒါရိုက်တာအဖွဲ့ဝင် (၂) ဦးရန်လင်း၊ ခရိုင်လျှပ်စစ်မန်နေဂျာ (အင်/ယာ)

ဦးစန်းလွင်၊ ဧရာရွှေဝါကုမ္ပဏီလီမိတက်မှ အကြံပေးပုဂ္ဂိုလ်ဦးတင်ကြိုင်၊ စမ်းချောင်း မြို့နယ် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးမျိုးအောင်နှင့် ဦးအောင်မျိုး၊ မြို့နယ်အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကျော်ကျော်တို့ လာရောက်ကြည့်ရှု၍ လိုအပ်သည်များ ပံ့ပိုးပေးသည်။ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရာ တွင် ခရိုင်အတွင်းရှိ မြို့နယ် ၁၁ မြို့နယ်မှ လျှပ်စစ်အရာရှိ ဝန်ထမ်း ၉၄ ဦးတို့က အထပ်မြင် ၃၇ တိုက်မှ ရှုပ်ထွေးဆားပစ် ကြိုး ၄၄၄ ကြိုးတို့ကို နှေချင်းပြီး ရှင်းလင်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။
တင်ဝင်းလေး (ကြည့်မြင်တိုင်)



မြဝတီမြို့တွင် လူယက်မှုကျူးလွန်သူများအနက် တစ်ဦးကို လူယက်သည့်ဆိုင်ကယ်အား လာရောက်ပေါင်နှံစဉ် ဖမ်းမိ



မြဝတီ ဩဂုတ် ၁၂
ကရင်ပြည်နယ် မြဝတီမြို့ အမှတ် (၄) ရပ်ကွက် မိချောင်းကုန်းဘုန်းကြီးကျောင်း မှုခံအနီးတွင် လူယက်တစ်ဦးက ဆိုင်ကယ်ဖြင့် အမျိုးသမီးငယ်တစ်ဦးကို တင်ဆောင်၍ ခေတ္တစကားရပ်ပြောနေစဉ် လူယက်သုံးဦးက ဆိုင်ကယ်တစ်စီးဖြင့် ရောက်ရှိလာပြီး ၎င်းတို့အနက် တစ်ဦးက ဓားမြှောင်ဖြင့် ချိန်ရှယ်၍ နောက်တစ်ဦးက အသင့်ပါလာသောတုတ်ဖြင့် ဦးခေါင်း အာရိုက်ကာ ကျန်တစ်ဦးက အမျိုးသမီး

ငယ်ထံမှ ငွေနှင့်လက်ကိုင်ဖုန်းတို့ကို လူယက် ဆိုင်ကယ်ကိုပါ ၎င်းတို့သုံးဦးက လူယက်ယူဆောင်မှု ဩဂုတ် ၉ ရက် ည ၉ နာရီခန့်က ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။
အဆိုပါဖြစ်စဉ်အား မြဝတီရဲစခန်းမှ အမှုဖွင့်အရေးယူဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ပြစ်မှု ကျူးလွန်သူများကို ပူးပေါင်းအဖွဲ့များဖြင့် စုံစမ်းဖော်ထုတ်ခဲ့ရာ ဩဂုတ် ၁၀ ရက် ည ၁၀ နာရီခန့်တွင် မြဝတီ-မုဒုံကားဝင်း ဟောင်းအနီး အမိန့်ရအပေါင်ဆိုင်တွင် ဆိုင်ကယ်တစ်စီးကို လူတစ်ဦးက

လာရောက်ပေါင်နှံကြောင်း သတင်းအရ ဒုရဲအုပ်သက်နိုင်စိုးနှင့်အဖွဲ့က စစ်ဆေး မေးမြန်းရာ အဆိုပါဆိုင်ကယ်မှာ လူယူသွားသော ဆိုင်ကယ်ဖြစ်ပြီး ပေါင်နှံသူမှာ ဇော်သိန်းထွေး(ခ)ဝင်းမြင့် (၂၁ နှစ်) ကုန်းမြင့်သာယာ (၃) ရပ်ကွက် နေသူဖြစ်ကြောင်း ပြစ်မှုကျူးလွန်ရာတွင် ပါဝင်သူနှစ်ဦးပါ ဖော်ထုတ်နိုင်ခဲ့၍ ဖမ်းဆီး ရမိရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ကြောင်း သိရသည်။

မင်းသူထွန်းထွန်းထွေး(ဘားအံ)

အသံမိုင်းတစ်လုံး မှုဆယ် ၁၀၅ မိုင်တွင်ပေါက်ကွဲ

မှုဆယ် ဩဂုတ် ၁၂
ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း မှုဆယ်ခရိုင် မှုဆယ်မြို့ မှုဆယ် ၁၀၅ မိုင် မိုင်းယုတွင် ယမန်နေ့ ည ၁၀ နာရီ မိနစ် ၂၀ ခန့်က ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီးဘေး ကိုက် ၅၀ ခန့် အကွာ ယာဉ်ငယ်စစ်ဆေးရေးဂိတ်အနီးရှိလမ်းဘေးတွင် ပေါက်ကွဲမှုတစ်ခုဖြစ်ပွား ခဲ့သည်။

အဆိုပါနေရာသို့ တပ်ဖွဲ့များ ဒုရဲများ ဝင်းဇော်လင်း ဦးစီးအဖွဲ့နှင့် ၁၀၅ မိုင် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင် များ သွားရောက်စစ်ဆေးခဲ့သည်။
ပေါက်ကွဲသံကြားရာ ကုမ္ပဏီရိုဒေါင်းများသို့သွားသည့် လမ်းဘေးရေအိုင်အနီးတွင် ပလတ်စတစ်အပြာစများတွေ့ရှိရကြောင်း၊ ယင်းဖြစ်စဉ်တွင် လူနှင့်တိရစ္ဆာန် ထိခိုက် ဒဏ်ရာရရှိခြင်းမရှိကြောင်းနှင့် ယင်းပလတ်စတစ်အပြာစများကို နယ်မြေတပ်မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် စစ်ဆေးခဲ့ရာ အသံမိုင်းတစ်လုံးဟု ယူဆရကြောင်း သိရသည်။
သိန်းဇော်(ရွှေလှိုင်)

ရေပူအမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်း၌ တရားဝင်စာရွက်စာတမ်းတင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် ကုန်စည်များဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၂
တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီး ထိန်းချုပ်ရေးအတွက် ရေပူနှင့်မရမ်း ချောင် အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းတို့ကို ဌာန ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းအဖွဲ့များဖြင့် မတ် ၁ ရက်ကစတင်ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ဩဂုတ် ၁၁ ရက်က မန္တလေး-မှုဆယ် ပြည်ထောင်စု လမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှု ယာဉ် ပို့ကုန် ၅၁၃စီး၊ သွင်း ကုန် ၅၂၂ စီး၊ ရန်ကုန်-မြဝတီလမ်းမ ကြီးတစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှုယာဉ် ပို့ကုန် အစီး ၄၀၊ သွင်း ကုန် ၁၄၂ စီး ကုန်စည်များ သယ်ယူပို့ ဆောင်လျက်ရှိသည်။
အဆိုပါ စစ်ဆေးရေးစခန်းများက တင်သွင်း/ တင်ပို့သော ကုန်ပစ္စည်းများ ကို စစ်ဆေးမှုပြုလုပ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ရာ ဩဂုတ် ၁၁ ရက်က ရေပူအမြဲတမ်းစစ် ဆေးရေးစခန်းမှ တားဆီးမှုသုံးခု ခန့်မှန်း တန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၂ ဒသမ ၂၅၀ သန်းခန့်၊ မရမ်းချောင် အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေး စခန်းက တားဆီးမှုတစ်ခု ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၁ ဒသမ ၃၆၄ သန်းခန့် စုစု

ပေါင်းတားဆီးမှု လေးခု ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၁၃ ဒသမ ၆၀၀ သန်းခန့်အား ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။
ထူးခြားဖမ်းဆီးမှုအနေဖြင့် ဩဂုတ် ၁၁ ရက်က Nissan UD ၁၂ ဘီးယာဉ် တစ်စီး၊ ခရီးသည်တင်ယာဉ်တစ်စီးနှင့် FUSO ၁၂ ဘီးယာဉ်တစ်စီးတို့ကို ရေပူ အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်း ပူးပေါင်း

စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့က စစ်ဆေးခဲ့ရာ တရားဝင်စာရွက်စာတမ်း အထောက် အထားတစ်စုံတစ်ရာ တင်ပြနိုင်ခြင်း မရှိသည့် တရုတ်နိုင်ငံထုတ်ဆပ်ပြာမှုန့် ၈ ဒသမ ၃၆ ကီလိုဂရမ် (၂၂၅ ထုပ်)၊ ၁၀ ဒသမ ၀၈ ကီလိုဂရမ် (၄၆၂ ထုပ်)၊ စုစု ပေါင်း ၆၅၃၇ ဒသမ ၆၆ ကီလိုဂရမ်၊ Bolt & Nut ၄၈ အိတ် (၂၅၀၀ ကီလိုဂရမ်)၊

CDI Unit ၉၀ ကီလိုဂရမ်၊ Carburetor အခု ၃၀၀၊ Street Lamp Picture Complete Set (84)W အခု ၉၀၊ Iron Ball ၃၂၀ ကီလိုဂရမ် စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၂ ဒသမ ၂၅၀ သန်းခန့် အားတွေ့ရှိ၍ ဖမ်းဆီးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။
(သတင်းစဉ်)



တရားဝင်စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထား တစ်စုံတစ်ရာတင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့်တရုတ်နိုင်ငံထုတ် ဆပ်ပြာမှုန့်၊ Bolt & Nut၊ CDI Unit၊ Carburetor Street Lamp Picture Complete Set နှင့် Iron Ball

ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်၌ အစွန်းရောက် အကြမ်းဖက်သမားများ၏ အမာတ်တစ်ဦး ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၂
ရခိုင်ပြည်နယ် ဘူးသီးတောင်မြို့နယ် တင်းမေကျေးရွာ၌ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ လှည့်ကင်းဆောင်ရွက်စဉ် ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်းက အစွန်းရောက်အကြမ်းဖက်သမား များအား ကူညီပံ့ပိုးပေးနေသူ အမာတ်တစ်ဦးအား ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် တင်းမေကျေးရွာအတွင်း လှည့်ကင်းဆောင်ရွက် စဉ် မော်လီ မဟာမတ်အလီအား ဖမ်းဆီးစစ်ဆေးရာ ၎င်းသည် အစွန်းရောက် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့ ခေါင်းဆောင် မော်လီမတ်တာမိန့် နှင့်ဟာဘတ် အဏ္ဏပါတို့ထံ စားသောက်စရာများ ပို့ဆောင်ပေးခဲ့ပြီး အကြမ်းဖက်သမားများအား သတင်းပေးပို့ နေသူဖြစ်ကြောင်းသိရသဖြင့် အမှုဖွင့်စစ်ဆေးလျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။
(သတင်းစဉ်)

မောင်တောမြို့နယ်၌ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၄၇၅၀၀ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၂
ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောမြို့နယ် နတ်မြစ်အတွင်း၌ တပ်မတော်(ရေ)မှလုံခြုံ ရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ လှည့်ကင်းဆောင်ရွက်စဉ် ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်းက စိတ်ကြွေးသွပ် ဆေးပြား ၄၇၅၀၀ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
တပ်မတော်(ရေ)မှလုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ လှည့်ကင်းဆောင်ရွက်စဉ် ယမန်နေ့ နံနက် ၂ နာရီခန့်က မသင်္ကာဖွယ် လှေတစ်စင်းအား တွေ့ရှိသဖြင့် လိုက်လံဖမ်းဆီးရာ လှေပေါ်ပါသူများမှာ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်သွားခဲ့ပြီး လှေပေါ်မှ WY/R စာတန်းပါ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၄၇၅၀၀ ခန့်မှန်းကာလတန်ဖိုး ငွေကျပ်သိန်း ၉၅၀ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။
(သတင်းစဉ်)

လှိုင်သာယာစက်မှုဇုန်(၅) သာဂူစေ့စက်ရုံ၌ ဘျိုင်လာဆီမော်တာပေါ်ကျရာမှ မီးလောင်မှုဖြစ်

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၁၂
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လှိုင်သာယာမြို့နယ် စက်မှုဇုန်(၅) မင်းရေလမ်းနှင့် စစ်တောင်း လမ်းထောင့်ရှိ ရွှေစင် သာဂူစေ့စက်ရုံ၌ ယနေ့ နံနက် ၈ နာရီခန့်က မီးလောင်မှုဖြစ် ခဲ့သည်။ မီးလောင်ရာသို့ လှိုင်သာယာမြို့နယ် မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယဦးစီးမှူး ဦးရန်နိုင်ဖြိုးဦးစီ၍ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မီးငြိမ်းသတ်ယာဉ် ခုနစ်စီးဖြင့် ငြိမ်းသတ် ခဲ့ရာ နံနက် ၈ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် မီးငြိမ်းသွားခဲ့သည်။
မီးလောင်မှုဖြစ်စဉ်မှာ ဘျိုင်လာဆီမော်တာပေါ်သို့ ဘျိုင်လာဆီများ လျှံကျလာရာမှ မီးစတင်လောင်ခြင်းဖြစ်သည်။ မီးလောင်မှုကြောင့် စက်ရုံမန်နေဂျာ ဦးဝင်းကြည်အား သောင်ကြီးရဲစခန်းက မီးပေါ်ဆူဖြင့် အရေးယူဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။
မျိုးမင်းသိန်း(မရမ်းကုန်း)

Table with 5 columns: Uthar Aung Myint, Publisher, Editor, Uthar Aung Myint, and Takanaragi. Contains names and titles of staff members.

Large advertisement for B.E.C. (Banyan E.C.) featuring a truck and text about services and contact information. Includes phone numbers and website address.

ကမ္ဘောဒီးယားပိုင်နက်ရှိ လာအိုတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပြန်လည်ဆုတ်ခွာရန် လာအိုဝန်ကြီးချုပ်ညွှန်ကြား



ကမ္ဘောဒီးယားပိုင်နက်ရှိ လာအိုတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပြန်လည်ဆုတ်ခွာရေး နှစ်နိုင်ငံခေါင်းဆောင်များ ဆွေးနွေးနေစဉ်

ဖနောင့်ပင် ဩဂုတ် ၁၂
လာအိုအစိုးရအနေဖြင့် ကမ္ဘောဒီးယား ပိုင်နက်ရှိ တပ်ဖွဲ့ဝင်များကို ဩဂုတ် ၁၃ ရက်နေ့က မတိုင်မီ ပြန်လည်ဆုတ်ခွာရန် အတွက် လာအိုဝန်ကြီးချုပ် သွန်လောင် ဆီဆိုးလိဒါက ဩဂုတ် ၁၂ ရက်နေ့တွင် ကြေညာချက်ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။
“ ဒီနေ့ကျွန်တော်တို့ ပွင့်လင်းပြီး ဖော်ရွေတဲ့ ဆွေးနွေးမှုတွေလုပ်ခဲ့တယ်။ ပြီးတော့သက်ဆိုင်ရာ အာဏာပိုင်တွေကို မနက်ဖြန် နံနက်ပိုင်းထက်နောက် မကျ

စေဘဲ တပ်ဖွဲ့ဝင်တွေအားလုံးကို အဆိုပါ ဒေသမှပြန်လည်ဆုတ်ခွာဖို့ ညွှန်ကြား ခဲ့တယ်”လို့ ကမ္ဘောဒီးယားဝန်ကြီးချုပ် ဆန်ဒက်ဟွန်ဆန်နှင့် အရေးတကြီး တွေ့ဆုံပြီးနောက် ဆီဆိုးလိဒါက ပူးတွဲ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ပြောခဲ့သည်။
လာအိုတပ်ဖွဲ့ဝင် ၃၀ သည် လာအို နှင့်ထိစပ်လျက်ရှိသည့် ကမ္ဘောဒီးယား ပိုင်နက်နယ်မြေများဖြစ်သည့် စတန် ထရန်ပြည်နယ်ရှိ အိုအလေနှင့် အိုတာဝ ဒေသများသို့ ပြေလက်တည်းက ကျူး

ကျော်ဝင်ရောက်ခဲ့ကြရာ ကမ္ဘောဒီးယား ပိုင်နက်နယ်မြေမှ ခြောက်ရက်အတွင်း ထွက်ခွာသွားရန် ရာဇသံပေးပို့လိုက် သလိုအကာမရှိထွက်ခွာခြင်းမရှိပါက စစ် ရေးအရအရေးယူဆောင်ရွက်ခြင်းများ ပြုလုပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း ဟွန်ဆန်က ပြောကြားပြီးနောက် လာအိုတပ်ဖွဲ့များ အဆိုပါဒေသမှ ဆုတ်ခွာရန် ဆီဆိုးလိဒါ၏ ကြေညာချက်ထွက်ပေါ်လာခဲ့ခြင်းဖြစ် သည်။ နယ်စပ်တစ်လျှောက်လမ်းဖောက် ခြင်းကိစ္စနှင့်ပတ်သက်ပြီး လာအိုတပ်ဖွဲ့

များက ကမ္ဘောဒီးယားပိုင်နက်အတွင်းသို့ ကျူးကျော်ဝင်ရောက် လာကြောင်း ဟွန်ဆန်က ပြောခဲ့သည်။
ပူးတွဲသတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ဆီဆိုးလိဒါ၏ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပြန်ဆုတ်ရေး ဆုံးဖြတ်ချက်အပေါ် ချီးကျူးလိုက်ပြီး အဆိုပါ ဆုံးဖြတ်ချက်ကြောင့် နှစ်နိုင်ငံ တပ်ဖွဲ့များကြား တင်းမာမှုများလျော့နည်း သွားကြောင်း ဟွန်ဆန်က ပြောခဲ့သည်။
နှစ်နိုင်ငံကြားတွင် မဖြေရှင်းနိုင် သော ပြဿနာဆိုတာမရှိသေးကြောင်း၊ နှစ်နိုင်ငံလုံးအတွက် ကြီးမားသော အောင်မြင်မှုဖြစ်ကြောင်း၊ အရေးပေါ် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုက နှစ်နိုင်ငံပြည်သူ များ၏ အကျိုးစီးပွားထိခိုက်မည် ကိစ္စကို ဖြေရှင်းလိုက်နိုင်ကြောင်း ၎င်းက ဆက်လက်ပြောကြားခဲ့သည်။
လမ်းတည့်ဆောက်ခြင်းကိစ္စကို လည်း ခေတ္တခဏဆိုင်ငံထားကြောင်း သိရသည်။ ဆီဆိုးလိဒါအနေဖြင့် နှစ်နိုင်ငံ အကျိုးရှိမည်ကိစ္စကို ဖန်တီးနိုင်သည့် အတွက် ကျေးဇူးတင်ကြောင်း၊ ကျန်ရှိနေ သော ကိစ္စရပ်များကို ကမ္ဘောဒီးယား- လာအို ပူးတွဲနယ်စပ်ရေးရာကော်မတီက ဆက်လက်ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းလိမ့်မည် ဖြစ်ကြောင်း ဟွန်ဆန်က ပြောခဲ့သည်။ (ဆင်ဟွာ)

ကိုရီးယားကျွန်းဆွယ် နျူကလီးယားလက်နက်ကင်းစင်ရေး ရှိနှင့်ထရန်ဆွေးနွေး

ပေကျင်း ဩဂုတ် ၁၂
ကိုရီးယားကျွန်းဆွယ်အရေးနှင့်ပတ်သက်ပြီး ကန့်သတ်မှုများပြုလုပ်ရန် သက်ဆိုင်ရာ နိုင်ငံများအား တိုက်တွန်းကြောင်း တရုတ်သမ္မတရီကျင့်ဖျင်က အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်နှင့် ဩဂုတ် ၁၂ ရက်က ဖုန်းဖြင့် ဆက်သွယ်ပြောဆိုကြောင်း သိရ သည်။
တရုတ်သမ္မတ ရီကျင့်ဖျင်က သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံများအနေဖြင့် ကိုရီးယားကျွန်းဆွယ် တင်းမာမှုများဖြင့်တက်စေမည့်မှတ်ချက်များနှင့် လုပ်ဆောင်မှုများမပြုလုပ်ဘဲ ရှောင်ရှား သင့်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။
ထို့အပြင် အဆိုပါအရေးနှင့်ပတ်သက်ပြီး သင့်တော်သည့် အဖြေရရှိရန်အတွက် လည်း အမေရိကန်နှင့် ပူးတွဲလုပ်ဆောင်ရန် အဆင်သင့်ရှိကြောင်း ပြောကြားခဲ့ သည်။
ကိုရီးယားကျွန်းဆွယ်အတွင်း နျူကလီးယားလက်နက်ကင်းစင်ရေးနှင့် ပြိမ်းချမ်း ရေး၊ တည်ငြိမ်ရေးထိန်းသိမ်းမှုများလုပ်ဆောင်ရာတွင် နှစ်နိုင်ငံဘုံအကျိုးကျေးဇူး များရရှိနိုင်ကြောင်း ရှိကဆက်လက်ပြောကြားခဲ့သည်။
မြောက်ကိုရီးယားနျူကလီးယားအရေးနှင့်ပတ်သက်ပြီး တရုတ်နိုင်ငံ၏ကြိုးစား မှုများကိုလည်း အပြည့်အဝထောက်ခံပါကြောင်း အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်က ပြောခဲ့သည်။
ထို့အပြင် နိုင်ငံတကာနှင့် ဒေသတွင်း ဘုံအကျိုးစီးပွားနှင့် ဆက်စပ်နေသော ကိစ္စများတွင် တရုတ်နှင့် အနီးကပ်ပူးပေါင်း ဆက်ဆံလုပ်ကိုင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက ဆက်လက်ပြောကြားခဲ့သည်။ (ဆင်ဟွာ)



မွန်ဂိုလီးယားတွင် ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်းတိုက်ခတ်ရာ ငါးဦးထက်မနည်းသေဆုံး

ဟိုဟော့ ဩဂုတ် ၁၂
တရုတ်နိုင်ငံမြောက်ပိုင်း မွန်ဂိုလီးယားပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသအတွင်း ဆိုင်ကလုန်း မုန်တိုင်းတိုက်ခတ်ခဲ့ရာ လူငါးဦးထက် မနည်းသေဆုံးခဲ့ပြီး ၅၀ ကျော်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ ကြောင်း ပြည်နယ်အစိုးရက ဩဂုတ် ၁၂ ရက်တွင် ပြောခဲ့သည်။
ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်းသည် ဟက်ဆီ တန်ဘန်နာနှင့် အွန်ဂျီနက်ဘန်နာဒေသရှိ ကျေးရွာပေါင်းလေးရွာကို အကြီးအကျယ် ထိခိုက်ပျက်စီးစေခဲ့ကြောင်း ချီဖန်အရေး ပေါ် တုံ့ပြန်ရေးရုံးက ပြောခဲ့သည်။
ဆိုင်ကလုန်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် အိမ်ရာပေါင်းများစွာ အကြီးအကျယ် ထိခိုက်ပျက်စီးသွားပြီး ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုကို တွက်ချက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်းကြောင့်



ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ပျက်စီးသွားသောနေအိမ်များကို တွေ့ရစဉ်

ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သူများကို နီးစပ်ရာဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ထို့အတူ မုန်တိုင်းတိုက်ခတ်ရာနေရာ များတွင်လည်း ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်း များဆောင်ရွက်နေကြောင်း သိရသည်။ (ဆင်ဟွာ)

ထရန်ဟိုတယ် အသားတင်အမြတ်ငွေ နှစ်သန်းနီးပါးရရှိ

ဝါရှင်တန် ဩဂုတ် ၁၂
ထရန်နိုင်ငံတကာဇီမ်ခံဟိုတယ်သည် ယခုနှစ်ပထမလေးလအတွင်း အသားတင် အမြတ်ငွေ ၁ ဒသမ ၉၇ သန်းရရှိခဲ့ကြောင်း လတ်တလောထုတ်ပြန်ထားသည့် ဖက်ဒရယ်သတင်းအချက်အလက်များအရ သိရသည်။
ထရန်နိုင်ငံတကာဇီမ်ခံဟိုတယ်သည် အမေရိကန်နိုင်ငံ အိမ်ဖြူတော်အနီး ဝါရှင်တန်ဒီစီမြို့လယ်ရှိ နိုင်ငံပိုင်စာတိုက်ရုံးဟောင်း အဆောက်အအုံတွင်းတည်ရှိကြောင်း သိရသည်။
ထရန်နိုင်ငံတကာဇီမ်ခံဟိုတယ်သည် မြို့တွင်းရှိ အခြားဟိုတယ်များထက် ဈေးကြီးကြောင်း ဒေသခံမီဒီယာများက ဆိုသည်။ အဆိုပါဟိုတယ်သို့လာရောက်တည်းခို မည်ဆိုပါက တစ်ညလျှင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၆၅၂ ကျန်ကျမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။ (ဆင်ဟွာ)

အီဂျစ်၌ ရထားတိုက်မိမှုဖြစ်ပွား ၃၆ ဦးထက် မနည်းသေဆုံး

ကိုင်ရို ဩဂုတ် ၁၂
အီဂျစ်နိုင်ငံ အလက်ဇန်ဒရီယာပြည်နယ်၌ ယမန်နေ့က ရထားနှစ်စင်းတိုက်မိမှု ဖြစ်ပွားခဲ့ရာ ၃၆ ဦးထက်မနည်းသေဆုံးပြီး ၁၂၃ ဦးကျော် ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း အီဂျစ် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောခဲ့သည်။
အလက်ဇန်ဒရီယာပြည်နယ်နှင့် အိမ်နီးချင်းဘီဟီရာပြည်နယ်ရှိ ဆေးရုံများ အားလုံးသို့ အရေးပေါ်အဆင့်ကြေညာခဲ့ကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ဆက်လက်ပြောကြားခဲ့သည်။ ဆေးရုံသို့ လူနာများတင်ပို့ရာတွင် လူနာတင်ယာဉ် ၇၅ စီးအသုံးပြုခဲ့ရကြောင်း ပြင်းထန်သည့် ဒဏ်ရာရရှိသူများသောကြောင့် သေဆုံးသူ ဦးရေမှာ မြင့်တက်လာနိုင်ကြောင်း အဆိုပါဌာနက ဆက်လက်သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။
ကိုင်ရိုမှ အလက်ဇန်ဒရီယာပြည်နယ်သို့ ဦးတည်ခတ်မောင်းလာသောရထားသည် မြေထဲပင်လယ်ဆိပ်ကမ်းမြို့ပိုဆက်အလက်ဇန်ဒရီယာပြည်နယ်သို့ ထွက်ခွာလာသော ရထားနှင့် တိုက်မိခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ရထားတိုက်မိမှုသည် အလက်ဇန်ဒရီယာ ပြည်နယ်အရှေ့ဘက် ကမ်းရိုးတန်းမြို့တစ်မြို့ဖြစ်သော ကူရီဒေသ၌ ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။
အီဂျစ်အာဏာပိုင်များက အဆိုပါရထားတိုက်မိမှုကို စုံစမ်းရန်အမိန့်ထုတ်ပြန် ထားကြောင်း သိရသည်။ ထို့အတူ အီဂျစ်ဝန်ကြီးချုပ် ရုရစ်အစ်စမေးကလည်း အခင်း ဖြစ်ပွားရာနေရာတွင် ကူညီမှုများဆောင်ရွက်နိုင်ရန် အကြီးစားယာဉ်များကိုပို့ရန် မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အီဂျစ်တွင် ရထားတိုက်မိမှု အတော်များများဖြစ်ပွား ခဲ့ပြီး အဆိုပါတိုက်မိမှုများကြောင့် လူရာပေါင်းများစွာသေဆုံးခဲ့ပြီး အများအပြားဒဏ်ရာ ရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ဆင်ဟွာ)



ကုန်အမှတ်တံဆိပ်မူပိုင်ခွင့်ဥပဒေကြမ်း

ပြည်သူများ သိရှိလေ့လာအကြံပြုနိုင်ရန်နှင့် အကြံပြုစာများကို ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ရုံးသို့ လိပ်မူပေးပို့နိုင်ပါရန် ဖော်ပြခြင်း ဖြစ်သည်။

ယမန်နေ့မှ အစက်

- (ခ) ထပ်တူသို့မဟုတ် အလားတူသော ကုန်ပစ္စည်းများ သို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်မှုများအတွက် ထပ်တူ သို့မဟုတ် အလားတူမှုပုံတင်မထားသည့် ကျော်ကြားသော အမှတ်တံဆိပ်သစ်တစ်ခု အား ခွင့်ပြုချက်မရဘဲ အသုံးပြုခြင်းသည် အများ ပြည်သူ့ကို ထင်ယောင်ထင်မှားဖြစ်စေနိုင်သည်ဟု မှတ်ယူရမည်။
- ၇၇။ (က) တရားရုံးသည် အမှတ်တံဆိပ်မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာ အခွင့်အရေး ထိပါးချိုးဖောက်မှုများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပုဒ်မ ၇၅၊ ပုဒ်မ ၇၆ (က) အရ လျှောက်ထားလာပါက တရားမကြောင်းအရ ကုစားဆောင်ရွက်ရန် အောက်ပါ ယာယီအရေးယူဆောင်ရွက်သည့် အမိန့်တစ်ရပ်ရပ်ကို ဖြစ်စေ၊ တစ်ရပ်ထက်ပို၍ ဖြစ်စေ ချမှတ်နိုင်သည်။
 - (၁) အမှတ်တံဆိပ်မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာအခွင့်အရေး ထိပါးချိုးဖောက်ခြင်းကို ကာကွယ်တားဆီး ရန်နှင့် အကောက်ခွန်ရှင်းလင်းပြီးသည့် သွင်းကုန်ပစ္စည်းများအပါအဝင် အမှတ် တံဆိပ်မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာအခွင့်အရေး ထိပါး ချိုးဖောက်သည့် ကုန်ပစ္စည်းများ နိုင်ငံတော် ၏ ကုန်သွယ်မှုလမ်းကြောင်းအတွင်းသို့ ဝင်ရောက်လာခြင်းကို ကာကွယ်တားဆီး ရန် အတွက် သင့်သည့်ထင်မြင်သည့်အမိန့်၊
 - (၂) စွပ်စွဲခံရသော အမှတ်တံဆိပ်မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာ အခွင့်အရေး ထိပါးချိုးဖောက်မှုနှင့် သက် ဆိုင်သည့် သက်သေခံအထောက်အထား များကို မူလအခြေအနေမပျက် ထိန်းသိမ်း ထားရန်အတွက် သင့်သည့်ထင်မြင်သည့် အမိန့်၊
 - (၃) သက်ဆိုင်ရာအကောက်ခွန်ရုံးက ထုတ်ထား သည့် ဆိုင်းငံ့မိန့်ကို ပြင်ဆင်ရန်၊ ပယ်ဖျက် ရန် သို့မဟုတ် အတည်ပြုရန် အမိန့်။
 - (ခ) တရားရုံးသည် ယာယီအရေးယူဆောင်ရွက်ပေးရန် အတွက် လျှောက်ထားသူထံမှ အောက်ပါတို့ကို တောင်းဆိုနိုင်သည်။
 - (၁) လျှောက်ထားသူမှာ အခွင့်အရေးရရှိသူဖြစ် ကြောင်း၊ ယင်း၏အခွင့်အရေးကို ထိပါးချိုး ဖောက်နေကြောင်း သို့မဟုတ် ထိပါးချိုး ဖောက်ရန် အလားအလာရှိကြောင်း ခိုင်လုံ သေချာစေရန်အလို့ငှာ သင့်လျော် လုံလောက်သည့် မည်သည့်သက်သေခံ အထောက်အထားများကိုမဆို တင်ပြစေ ခြင်း။
 - (၂) ယာယီအရေးယူဆောင်ရွက်မှုကို အလွှဲ သုံးစားပြုခြင်းမှ ကာကွယ်တားဆီးရန် အတွက် လုံလောက်သည့် အာမခံတင်သွင်း စေခြင်း။

- (ဂ) တရားရုံးက ထုတ်ပြန်ထားသော အမိန့်အရ ယာယီ အရေးယူဆောင်ရွက်မှုများကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် တရားရုံးသည် ထိပါးချိုးဖောက်သည်ဟု စွပ်စွဲခံ ရသော ကုန်ပစ္စည်းများကို ခွဲခြားသတ်မှတ်နိုင်ရန် နောက်ထပ်လို အပ်သော မည်သည့်သတင်း အချက်အလက်ကိုမဆို တင်သွင်းရန် လျှောက် ထားသူကို ထပ်မံညွှန်ကြားနိုင်သည်။
- (ဃ) တရားရုံးသည် လျှောက်ထားတောင်းဆိုခဲ့သည့် ယာယီအရေးယူဆောင်ရွက်ချက်များကို စတင် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့်နေ့မှစ၍ ထိခိုက်နှစ်နာမှုအပေါ် အမှုကို အပြီးအပြတ် ဆုံးဖြတ်နိုင်ရန်အတွက် တရားမကြောင်းအရ တရားစွဲဆိုခြင်းကို တရားရုံး က သတ်မှတ်ထားသည့် သင့်လျော်သော ကာလ အတွင်း သို့မဟုတ် ယင်းကဲ့သို့ သတ်မှတ်ထား ခြင်းမရှိခဲ့လျှင် ယာယီအရေးယူဆောင်ရွက်ရန် အမိန့်ချမှတ်သည့် နေ့ရက်မှ ရုံးဖွင့်ရက် ရက်ပေါင်း ၂၀ ရက် သို့မဟုတ် ပြုက္ခာခံရက် ရက်ပေါင်း ၃၀ ရက်တို့အနက် ပိုမိုကြာမြင့်သည့် အချိန်ကာလ ထက်မပိုသော အချိန်အတွင်း တရားစွဲဆိုမှုကို စတင်ဆောင်ရွက်ခြင်း မရှိလျှင် ပုဒ်မ ၇၆၊ ပုဒ်မ ၇၈၊ ပုဒ်မ ၇၉ (ခ) ကို မထိခိုက်စေဘဲ ပုဒ်မ ၇၈ (က) နှင့် ပုဒ်မ ၇၈၊ ပုဒ်မ ၇၉ (က) တို့အရ ချမှတ်ထားသော ယာယီ အရေးယူဆောင်ရွက်ချက်များကို လျှောက်ထား ခံရသူ၏ တောင်းဆိုချက်အရ ရပ်သိမ်းရမည် သို့မဟုတ် အကျိုးသက်ရောက်မှုကို ရပ်စဲရမည်။
- (င) တရားရုံးသည် ယာယီအရေးယူဆောင်ရွက်ချက် များကို ရပ်သိမ်းလျှင်ဖြစ်စေ၊ လျှောက်ထားသူ၏ ပျက်ကွက်မှု သို့မဟုတ် ပြုလုပ်မှုတစ်ရပ်ရပ်ကြောင့် ရပ်စဲလျှင်ဖြစ်စေ၊ အမှတ်တံဆိပ်မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာ အခွင့်အရေး ထိပါးချိုးဖောက်ခြင်း မရှိကြောင်း သို့မဟုတ် ထိပါးချိုးဖောက်ရန် အလားအလာ မရှိကြောင်း တွေ့ရှိလျှင်ဖြစ်စေ လျှောက်ထားခံရ သူ၏ တောင်းဆိုချက်အရ အဆိုပါအရေးယူ ဆောင်ရွက်ချက်များကြောင့် ပေါ်ပေါက်သော ထိခိုက်နှစ်နာမှုများအတွက် သင့်လျော်မှုတစ်ခု သော လျှော်ကြေးကို လျှောက်ထားသူက လျှောက်ထား ခံရသူသို့ ပေးစေရန် အမိန့်ချမှတ်နိုင်သည်။
- ၇၈။ (က) တရားရုံးသည်အောက်ပါအခြေအနေတစ်ရပ်ရပ် တွင် တစ်ဖက်သတ်ယာယီအရေးယူဆောင်ရွက် သည့် အမိန့်များကို ချမှတ်နိုင်သည်။
 - (၁) အခွင့်အရေးရရှိသူကို ကုစား၍မရနိုင်သော ထိခိုက်နှစ်နာမှုကို ဖြစ်စေတန်ရာသည့် နှောင့်နှေးကြန့်ကြာမှုတစ်ရပ်ရပ်ရှိခြင်း။
 - (၂) သက်သေခံ အထောက်အထားများကို ဖျက်ဆီးခံရမည့် အန္တရာယ်ကျရောက်မည်ဟု စိုးရိမ်ဖွယ်ရာရှိခြင်း။
 - (ခ) တရားရုံးသည် တစ်ဖက်သတ် ယာယီအရေးယူ ဆောင်ရွက်ရာတွင်-
 - (၁) ဆောင်ရွက်ပြီးလျှင်ပြီးချင်း နှောင့်နှေး

- (၂) တရားရုံးက သတ်မှတ်သည့်သင့်လျော်သော အချိန်ကာလအတွင်း သို့မဟုတ် ယင်းကဲ့သို့ သတ်မှတ်ချက်မရှိခဲ့လျှင် အကြောင်းကြား စာ ထုတ်ပြန်သည့်နေ့ရက်မှ ရုံးဖွင့်ရက် ရက်ပေါင်း ၂၀ ရက်အတွင်း အကြောင်း ကြားခံရသူက လိုက်နာခြင်းမရှိလျှင် ယင်းအရေးယူဆောင်ရွက်ချက်များကို ပြီးမြောက်အောင် ဆောင်ရွက်ရမည်။
- (၃) ယင်းအရေးယူဆောင်ရွက်ချက်များအပေါ် ပြင်ဆင်ခြင်း၊ ပယ်ဖျက်ခြင်း သို့မဟုတ် အတည်ပြုခြင်းတို့ကို ဆုံးဖြတ်ပေးရန် လျှောက်ထားခံရသူများ၏ တောင်းဆိုချက် အရ နှစ်ဖက်ကြားနာ၍ ပြန်လည်စစ်ဆေး ခြင်းတစ်ရပ်ကို သင့်လျော်သည့်ကာလ အတွင်း ဆောင်ရွက်ရမည်။
- ၇၉။ (က) အမှတ်တံဆိပ်မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာ အခွင့်အရေးထိပါး ချိုးဖောက်ခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တရားမဆိုင်ရာ ဥပဒေများနှင့် တရားမကျင့်ထုံးဥပဒေတို့ကို မထိ ခိုက်စေဘဲ တရားရုံးသည် အောက်ပါအမိန့် တစ်ရပ် ရပ်ကို ဖြစ်စေ၊ တစ်ရပ်ထက်ပို၍ ဖြစ်စေချမှတ် နိုင်သည်။
 - (၁) အကောက်ခွန် ရှင်းလင်းပြီးသည့် တင်သွင်း လာသော အမှတ်တံဆိပ်မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာ အခွင့်အရေး ထိပါးချိုးဖောက်ထားသည့် ကုန်ပစ္စည်းများ နိုင်ငံတော်၏ ကုန်သွယ်မှု နယ်ပယ်အတွင်းသို့ ဝင်ရောက်လာခြင်းကို ကာကွယ်တားဆီးခြင်းအပါအဝင် အမှတ် တံဆိပ်မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာ အခွင့်အရေးထိပါး ချိုးဖောက်မှုကို ရပ်ဆိုင်းရန်အတွက် သင့်သည့် ထင်မြင်သည့်အမိန့်။
 - (၂) (ကက) အမှတ်တံဆိပ်မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာ အခွင့်အရေးထိပါးချိုးဖောက်ခြင်းကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာသော အခွင့်အရေးရရှိသူ၏ ထိခိုက်နှစ်နာမှုများအတွက် ထိပါးချိုး ဖောက်သူမှ အခွင့်အရေးရရှိသူထံသို့ လုံ လောက်သောနှစ်နာကြေးကို ပေးဆောင် စေရန်အတွက် ချမှတ်သည့်အမိန့် သို့မဟုတ် သင့်လျော်သောကိစ္စရပ်များတွင် အခွင့် အရေးရရှိသူမှ ကြိုတင်သတ်မှတ်တောင်းဆို ထားသော နှစ်နာကြေးဖြစ်စေ ချိုးဖောက် သူမှ ရယူခံစားခဲ့သော အကျိုးအမြတ်ကို ဖြစ်စေ နှစ်ရပ်လုံးကိုဖြစ်စေ ပြန်လည်ပေး စေရန်အမိန့်။
 - (ခခ) အခွင့်အရေးရရှိသူ၏ တရားစရိတ်နှင့် ရှေ့နေစရိတ်တို့ အပါအဝင် သင့်လျော်သော ကုန်ကျစရိတ်များကို ပေးဆောင်စေရန် အမိန့်။
 - (၃) အခွင့်အရေးရရှိသူကို ထိခိုက်နှစ်နာမှုမရှိစေ ရန် အလို့ငှာ လျှော်ကြေးတစ်ရပ်ရပ်ပေး ဆောင်စေခြင်းမရှိဘဲ အမှတ်တံဆိပ်

- ချိုးဖောက်သော ကုန်ပစ္စည်းများကို ကုန်သွယ်မှုလမ်းကြောင်း ချေးကွက်မှ ဖယ်ရှားရန် သို့မဟုတ် ဖျက်ဆီးရန်ချမှတ် သည့်အမိန့်။
- (င) အမှတ်တံဆိပ်ချိုးဖောက်သောကုန်ပစ္စည်း များ ပြုလုပ်ရာတွင် အဓိက အသုံးပြုသော ပစ္စည်းကို ရိယာတန်ဆာပလာများကို ကုန်သွယ်မှုလမ်းကြောင်း ချေးကွက်မှ ဖယ်ရှားရန် သို့မဟုတ် ဖျက်ဆီးရန်ချမှတ် သည့်အမိန့်။
- (ခ) တရားရုံးသည် ပုဒ်မ ၇၈ (က) ပုဒ်မ ၇၉ (ခ) နှင့် (င) အရ အမိန့်တစ်ခုခုကို ချမှတ်ရန် စဉ်းစားရာ တွင် အဆိုပါအမိန့်နှင့် အမှတ်တံဆိပ်ချိုးဖောက် မှုအတိုင်းအတာကို အချိုးညီစွာချိန်ဆုံးဖြတ်ရ မည်ဖြစ်ပြီး အခြားအကျိုးသက်ဆိုင်သူများ၏ အကျိုးစီးပွားကိုလည်း ထည့်သွင်းစဉ်းစားရမည်။
- ၈၀။ အမှတ်တံဆိပ်မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာအခွင့်အရေး ချိုးဖောက်ခံရ သည့်ဟု မရှိမကြောင့်သောသဘောဖြင့် မမှန်မကန်တိုင်ကြား ကြောင်း ပေါ်ပေါက်လျှင် ယင်းသို့တိုင်ကြားခြင်းကြောင့် မှားယွင်းစွာဟန့်တားခံရသည့် တရားပိုင်ကို တိုင်တန်းသူက လျှော်ကြေးပေးရမည့်အပြင် တရားပိုင်ကို ကျသင့်သော ရှေ့နေ စရိတ်အပါအဝင် တရားစရိတ်နှင့် အခြားကုန်ကျစရိတ်များကို တိုင်တန်းသူက ပေးဆောင်စေရန် တရားရုံးက အမိန့်ချမှတ် နိုင်သည်။
- ၈၁။ (က) တရားရုံးသည် အောက်ပါအခြေအနေများတွင် တည်ဆဲဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို မထိခိုက်စေ ဘဲ သင့်လျော်သောကိစ္စရပ်များတွင် လျှို့ဝှက် သတင်းအချက်အလက်များကို အကာအကွယ် ပေးလျက် သက်သေခံအထောက်အထားများကို တစ်ဖက်အမူသည်က တင်ပြရန်အမိန့်ချမှတ် နိုင်သည်။
 - (၁) အခွင့်အရေးရရှိသူက ယင်း၏တောင်းဆို ချက်များကို လုံလောက်စွာ အထောက်အကူ ပြုနိုင်မည် ခိုင်လုံသည့် သက်သေခံ အထောက်အထားများကို တင်ပြထားသော အခါ။
 - (၂) ယင်းတောင်းဆိုချက်များနှင့်စပ်ဆိုင်သည့် ခိုင်လုံသောသက်သေခံ အထောက်အထား များသည် တစ်ဖက်အမူသည်၏ လက်ဝယ် တွင်ရှိကြောင်း တိကျစွာဖော်ပြထားသော အခါ။
 - (ခ) ခိုင်လုံသော အကြောင်းပြချက်မရှိဘဲ မိမိအလို အလျောက် ထိပါးချိုးဖောက်မှုတွင် တရားရုံးသည် အောက်ပါအခြေအနေများ၌ ထိခိုက်နှစ်နာမှုနှင့် ထိပါးချိုးဖောက်မှုတို့၏ စွပ်စွဲချက်များ သို့မဟုတ် သက်သေခံအထောက်အထားများအရ ကြားနာ ခွင့်ပေးပြီး ၎င်းတို့၏ အပြန်အလှန်စွဲစွဲမြဲမြဲ ဆို သည့် အချက်များအပါအဝင် သတင်းအချက် အလက်များအပေါ်အခြေခံ၍ အတည်ပြုခြင်း သို့မဟုတ် ငြင်းဆိုခြင်းစသည့် ပဏာမနှင့် အပြီး သတ်ဆုံးဖြတ်ချက်များကို ချမှတ်နိုင်သည်။
 - (၁) လိုအပ်သည့် သတင်းအချက်အလက်များ ကိုရယူရာတွင် ငြင်းဆိုလျှင်။
 - (၂) သင့်လျော်သော ကာလအတွင်း လိုအပ် သော သတင်းအချက်အလက်ကို မပေးပို့နိုင် လျှင်။
 - (၃) အရေးယူဆောင်ရွက်မှုနှင့် စပ်လျဉ်းသော လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို သိသာစွာ ဟန့် တားလျှင်။ (ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

ကြောင်ကိုက်ခံရပြီးနောက်သေဆုံးခဲ့သည့် ဂျပန်အမျိုးသမီးတစ်ဦးမှာ သန်းမှဖြစ်ပွားသည့်ရောဂါကူးစက်ခံခဲ့ရကြောင်းသိရ

ကလျာမိုးမြင့်

ပြီးခဲ့တဲ့နှစ်က သန်းကနေဖြစ်တဲ့ ရောဂါဝင်ရောက်မှုကြောင့် သေဆုံးခဲ့တဲ့ ဂျပန်အမျိုးသမီးတစ်ဦး ဟာ ကြောင်တစ်ကောင်အကိုက်ခံရပြီးမှ အဲဒီလိုဖြစ်ပြီးသေဆုံးသွားခဲ့တာဖြစ်တယ်လို့ ဂျပန် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

ဒီလိုဖြစ်ပွားခဲ့မှုဟာ နို့တိုက်သတ္တဝါကနေ လူဆီကိုပထမဆုံးကူးစက်ဖြစ်ပွားခဲ့တဲ့ဖြစ်ရပ် တစ်ခုဖြစ်နိုင်တယ်လို့ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနကဆိုပါတယ်။ အသက် ၅၀ ကျော်ပြီဖြစ်တဲ့ အမျိုးသမီးဟာ ဖျားနာနေတဲ့ကြောင်တစ်ကောင်ကို ကိုင်တွယ်ပြုစုပေးနေခဲ့တာဖြစ်တယ်လို့ သိရပါတယ်။

အဲလိုပြုစုပေးခဲ့ရာကနေ ကြောင်ကိုက်တာကိုခံလိုက်ရပြီးတဲ့နောက် အမျိုးသမီးကြီးဟာ ၁၀ ရက်လောက်ကြာမှာ သန်းတွေကြောင့်ဖြစ်ပွားရတဲ့ ပြင်းထန်စွာအဖျားတက်သည့်ရောဂါ Severe Fever with Thrombocytopenia Syndrome (SFTS)ကို ခံစားရပြီး သေဆုံးသွားခဲ့ပါတယ်။

သန်းကိုက်ထားတယ်လို့ယူဆရတဲ့ အခြေအနေမျိုးမတွေ့ရှိရဘဲအတွက် ဆရာဝန်တွေက အဲဒီအမျိုးသမီးဖျားနာခဲ့ရခြင်းဟာ ကြောင်ကနေတစ်ဆင့်ကူးစက်ပြီးဖြစ်ပွားတဲ့အဖျားရောဂါ ဝင်ရောက်မှုဖြစ်မယ်လို့ယူဆခဲ့ကြပါတယ်။ ဖျားနာခြင်းကို ဖြစ်စေခဲ့တဲ့ဦးရပ်စ်ဟာ ကြောင်ကနေ

ဝင်ရောက်လာတယ်လို့ အခိုင်အမာသက်သေပြနိုင်ခြင်းတွေ မရှိသေးပါဘူး။ ဒါပေမယ့် ဒါဟာ ပထမဆုံးဖြစ်ပွားတဲ့ကူးစက်ခံရမှုတစ်ခုဖြစ်နိုင်တယ်လို့ အာဏာပိုင်တွေက ပြောဆိုခဲ့ကြပါတယ်။

SFTS ဟာတရုတ်နိုင်ငံ၊ ကိုရီးယားနဲ့ဂျပန်နိုင်ငံတွေမှာအသစ်ပေါ်ထွက်လာတဲ့ ကူးစက် တတ်သော ရောဂါတစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။ဒီဦးရပ်စ်ဟာ သေဆုံးစေနိုင်မှုနည်း ၃၀ ရာခိုင်နှုန်းနဲ့အထက်မှာ ရှိပြီး အထူးသဖြင့် အသက် ၅၀ ကျော်ပြီဖြစ်တဲ့သူတွေမှာ ပိုပြီးရောဂါဖြစ်ပွားမှု အခြေအနေပိုမိုပြင်း ထန်နိုင်ပါတယ်။

ဂျပန်ဒီဇီယာတွေရောပြောချက်အရ SFTS ရောဂါဟာ ဂျပန်နိုင်ငံမှာ ၂၀၁၃ခုနှစ်ကစတင် ဖြစ်ပွားခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့နှစ်က ဖြစ်ပွားခဲ့တဲ့ ကြောင်အကိုက်ခံရပြီးနောက် ရောဂါ ကူးစက်ခံရပြီး သေဆုံးခဲ့မှုဟာ ဖြစ်ဖို့ခဲသေးတဲ့ကိစ္စမျိုးဆိုပေမယ့် ကိုယ်ခံအားသိပ်မကောင်းတဲ့ ကျန်းမာရေးသိပ်မကောင်းတဲ့အခြေအနေမျိုးမှာ ခွေးတွေကြောင့်တွေ့ထိတွေ့ကိုင်တွယ်တဲ့ အခါအထူးဂရုစိုက်ဖို့ ဂျပန်ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက သတိပေးထားပါတယ်။

သန်းကိုက်ခံရမှုတွေဟာ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းမှာ ပြင်းထန်တဲ့အဖျားရောဂါကိုဖြစ်ပွားစေတဲ့ လိုင်စီ(Lyme) လိုခေါ်တဲ့ ရောဂါကူးစက်မှုနဲ့ဆက်စပ်နေပြီး ဒီ လိုကူးစက်ခံရတဲ့အခါ မကုသဘဲ ထားလိုက်ရင် အသက်သေဆုံးနိုင်တယ်လို့သိရပါတယ်။



(ဘီဘီစီ)

ပြည်သူ့တိုက် တစ်ခဲနက်ထောက်ခံရွေးချယ်ပေးလိုက်သည့် ဒီမိုကရေစီအစိုးရအနေဖြင့် ပြည်သူ့ဘဝလိုအပ်ချက်များကို ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ကောင်းမွန်သောပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများ ဖော်ဆောင်နိုင်သည့်အပြင် ပြည်သူ့အကျိုးစီးပွား တိုးတက်မြှင့်တင်ပေးနိုင်ရန်အတွက် နိုင်ငံတော်အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူတို့၏ အကျိုးစီးပွားတိုးတက်မြှင့်တင်ပေးရေးအတွက် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေမှုများကို “ပြည်သူ့ဝန်ထမ်း ကြိုးပမ်းကြည့်” အခန်းကဏ္ဍဖြင့် ဖော်ပြလိုက်ပါသည်။

အာမခံအလုပ်သမားများအတွက် လူမှုဖူလုံရေးခံစားခွင့် အပြည့်အဝပေးနေ

ခင်ရတနာ

အာမခံအလုပ်သမားများအတွက် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများပေးအပ်ရေး၊ မကျန်းမာခြင်း၊ မီးစွားခြင်း၊ လုပ်ငန်းခွင် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခြင်း၊ သေဆုံးခြင်းတို့ကြောင့် လုပ်ခဝင်ငွေ လျော့နည်းခြင်း၊ ရပ်စဲခြင်းများ ဖြစ်ပေါ်လာသည့်အခါ အလုပ်သမားတို့၏ အနာဂတ်နှင့် လုပ်သားရှင်များအပေါ် မှီခိုနေကြသည့် မိသားစုဝင်တို့ကို ငွေကြေးအကျိုးခံစားခွင့်ပေး ပေးခြင်းဖြင့် စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး အဆင်မပြေမှု ဒုက္ခခံစားရမှုမှ ကာကွယ်ရန် လူမှုဖူလုံရေးသည် အစွမ်းကုန်ကာကွယ်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါသည်။



မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ် လူမှုဖူလုံရေးကဲဝဲလ်အထွေထွေရောဂါကုဆေးခန်းကို အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဦးသိန်းဆွေနှင့်အဖွဲ့ ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးစဉ်

လူမှုဖူလုံရေးစီမံကိန်းကို ၁၉၅၄ ခုနှစ်၊ လူမှုဖူလုံရေး အက်ဥပဒေနှင့်အညီ ၁၉၅၆ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၁ ရက်နေ့မှ စတင်ကာ ၂၀၁၄ ခုနှစ် မတ်လ ၃၀ရက်အထိ ကျင့်သုံးခဲ့သည်။ နောက်ပိုင်းတွင် ဖော်စနစ်နှင့် လျော်ညီသည့် ခံစားခွင့်များ ရရှိနိုင်စေရေးအတွက် ၂၀၁၂ ခုနှစ် လူမှုဖူလုံရေးဥပဒေကို ရေးဆွဲနိုင်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဧပြီလ ၁ ရက် မှ စတင်ကာ အကောင် အထည်ဖော် ကျင့်သုံးလျက်ရှိကြောင်း အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှု ကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့ အင်အားဝန်ကြီးဌာန လူမှုဖူလုံရေး အဖွဲ့မှ သိရှိရသည်။ အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ လူမှုဖူလုံရေးအဖွဲ့ သည် မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံးတွင် အကျိုးဝင်သည့် အလုပ်ဌာန ပေါင်းမှာ ယနေ့ အချိန်တွင် ဌာနပေါင်း ၂၈၂၄ခုခန့် ရှိနေပြီး အာမခံထားရှိသည့် အလုပ်သမားပေါင်းမှာ ၁၀၃၀၄၅၅ဦးအထိ မှတ်ပုံတင်နိုင် ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ ထိုကဲ့သို့ အာမခံ အလုပ်သမား များသည် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများနှင့် ငွေကြေးအကျိုးခံစားခွင့်များ ရရှိနိုင်ကြပြီး ယင်းအတွက်လည်း လူမှုဖူလုံရေးအဖွဲ့မှ ထောက်ပံ့ပေးသည့်လုပ်ငန်းကို အရှိန် မြှင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ၂၀၁၂ခုနှစ် လူမှုဖူလုံရေးဥပဒေ အရ လူမှုဖူလုံရေးလုပ်ငန်းများကို ကျန်းမာရေးနှင့် လူမှုရေး စောင့်ရှောက်မှု အာမခံစနစ်၊ မိသားစုထောက်ပံ့မှု အာမခံ စနစ်နှင့်လုပ်ငန်းခွင်တွင် ထိခိုက်မှုအကျိုးခံစားခွင့်အာမခံ စနစ်ဟူ၍ အမျိုးအစားသုံးမျိုးဖြင့် အကောင်အထည်ဖော် လျက်ရှိသည်။ အလုပ်သမားများ၏ လုပ်ခလစာပေါ်မူတည်ကာ အလုပ်ရှင်မှ သုံးရာခိုင်နှုန်း၊ အလုပ်သမားမှ နှစ်ရာခိုင်နှုန်းထည့် ဝင်ကာ စုစုပေါင်းငါးရာခိုင်နှုန်းကို ထည့်ဝင်ကြေးအဖြစ်ပေး သွင်းထားပါက ဆေးကုသမှုခံယူခွင့်ရှိပြီး အာမခံစနစ်အလိုက် သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ငွေကြေးအကျိုးခံစားခွင့် စုစုပေါင်း ၁၅ မျိုးကို အလုပ်သမားများ ရရှိခံစားနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ လူမှုဖူလုံရေးအဖွဲ့သည် ဥပဒေတွင် အကျိုးဝင်သော အလုပ်ဌာနများကို မှတ်ပုံတင်ပေးခြင်း၊ အလုပ်သမားများကို မှတ်ပုံတင်ပေးခြင်း၊ ထည့်ဝင်ကြေးများ ကောက်ခံခြင်း၊ ငွေ လက်ငင်းအကျိုးခံစားခွင့်ပေးပေးခြင်းနှင့် အာမခံ အလုပ်

သမားများကို ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု ဆေးကုသပေးခြင်း များ ပြုလုပ်ပေးလျက်ရှိသည်။ လူမှုဖူလုံရေးအဖွဲ့မှ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်းတွင် အလုပ်သမားဆေးရုံကြီး သုံးရုံအပါအဝင် တိုင်းဒေသကြီး နှင့် ပြည်နယ်များရှိ အာမခံအလုပ်သမားများ ဆေးကုသမှုအတွက် ဆေးဖိုးပြန်အမ်းမှုများပြုလုပ်ရာတွင် ငွေကျပ် ၆၆၅၆၆၂၈၉ (ငွေကျပ်သန်း ၆၆၅၆၆၂၈၉) ပေးအပ်နိုင်ခဲ့ပြီး



ရွေ့လျားဆေးကုသယာဉ် (MMU)

လူမှုဖူလုံရေးကဲဝဲလ်ဆေးခန်း (လှိုင်သာယာ)တွင် အာမခံ အလုပ်သမားများအတွက် ဆေးကုသဝန်ဆောင်ခ၊ ဆေး ပစ္စည်းကုန်ကျစရိတ်နှင့် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်ခများမှာ ငွေကျပ် ၄၄၄၄၂၇၉၈ (ငွေကျပ်သန်း ၄၄၄ သန်း လေးသိန်းကျော်) သုံးစွဲကာ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများပေးအပ်ခဲ့ပြီး ရွေ့လျားဆေးကုသယာဉ်ဖြင့် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်ပေးခြင်း၊ ဆေးပေးခြင်းတို့အတွက် ကုန်ကျစရိတ်မှာ ငွေကျပ်သန်း ၂၆၃၃၃၃၃၆ (ငွေကျပ် ၂၆၃ သန်းကျော်) အကုန်အကျခံကာ အာမခံအလုပ်သမားများအကျိုးအတွက် လုပ်ဆောင်နိုင်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ လက်ရှိတွင် လူမှုဖူလုံရေးအဖွဲ့၏ အလုပ်သမားဆေးရုံကြီး များဖြစ်ကြသော ရန်ကုန်အလုပ်သမားဆေးရုံ၊ မန္တလေး အလုပ်သမားဆေးရုံနှင့် ထန်းတပင် အလုပ်သမားဆေးရုံ များတွင် ခွဲစိတ်ရောဂါများ၊ သားဖွားနှင့် မီးယပ်ရောဂါများ၊

အရိုးအကြောရောဂါများ၊ အထွေထွေနာမကျန်းဖြစ်ပွားမှုများ၊ မျက်စိနာ၊ နှာခေါင်းနှင့် လည်ချောင်း ရောဂါများအပါအဝင် ပြန်လည်သန်စွမ်းရေးဆိုင်ရာများအတွက် ကုသပေးမှုများကို အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများက ဦးဆောင်ကုသပေးလျက်ရှိသည်။ အဆိုပါဆေးရုံများတွင် အတွင်းလူနာများအဖြစ်လည်းကောင်း၊ ပြင်ပလူနာများအဖြစ်လည်းကောင်း ၂၄ နာရီ ဝန်ဆောင်မှု ပေးလျက်ရှိသည်။

၂၀၁၆ခုနှစ် ဧပြီလမှ ၂၀၁၇ခုနှစ် ဇွန်လအထိ ဘဏ္ဍာ နှစ်တစ်နှစ်တာအတွင်း အလုပ်သမားဆေးရုံကြီးသုံးရုံတွင် ပြင်ပလူနာ ၉၆၁၈ နှင့် အတွင်းလူနာဖြစ် လူနာပေါင်း ၁၀၆၃၇ ဦးအား ကုသပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထို့အပြင် ဆေးရုံ အုပ်ကြီးများနှင့် အထူးကုဆရာဝန်များဦးဆောင်ကာ အထူး နယ် လှည့်ကွင်းဆေးကုသယာဉ် လုပ်ငန်းများကိုလည်း

အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ် ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီး ဌာန လက်အောက်ရှိ လူမှုဖူလုံရေး အဖွဲ့သည် မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံးတွင် အကျိုးဝင်သည့် အလုပ်ဌာနပေါင်း ၂၈၂၄ ခုခန့် ရှိနေပြီး အာမခံထား ရှိသည့် အလုပ်သမားပေါင်းမှာ ၁၀၃၀၄၅၅ ဦးအထိ မှတ်ပုံတင် နိုင်ခဲ့ပြီ

တစ်နှစ်တာအတွင်း (၅၂) ကြိမ်ခန့်ပြုလုပ်နိုင်ခဲ့ပြီး လူနာ ၁၁၄၄၉ ဦးအား ဆေးကုသပေးခဲ့ပြီး လူနာ ၆၀၀ကျော်ကို လည်းဆေးရုံကြီးသို့ လွှဲပြောင်းကုသပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း လူမှု ဖူလုံရေးအဖွဲ့မှ သိရသည်။

မြို့နယ်အသီးသီးတွင်ဖွင့်လှစ်ထားသည့် မြို့နယ်လူမှု ဖူလုံရေးဆေးခန်းပေါင်း ၉၆ ခန်းရှိပြီး ယင်းဆေးခန်းများတွင် လည်း အလုပ်သမားများအနေဖြင့် ရုံးချိန်များတွင် လာရောက် ဆေးကုသမှု ရယူနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်လူမှုဖူလုံရေး တာဝန်ခံဆရာဝန်များ၊ အလုပ်သမားဆေးရုံကြီးများမှ အထူးကု ဆရာဝန်ကြီးများပူးပေါင်းကာ လုပ်ငန်းခွင်အရောက် ကွင်းဆင်း ဆေးကုသမှုများကိုလည်း ပြုလုပ်ပေးလျက်ရှိသည်။

၂၀၁၆-၂၀၁၇ဘဏ္ဍာနှစ် တစ်နှစ်တာအတွင်း မြို့နယ်လူမှု ဖူလုံရေးဆေးခန်း ၉၆ ခန်းတွင် ပြင်ပလူနာပေါင်း ၅၇၇၄၅၈ ဦး၊ ဌာနကြီးဆေးခန်းများတွင် ကုသမှုခံယူသော ပြင်ပလူနာ ၁၇၅၈၁၁ ဦးရှိခဲ့သည်။ အလုပ်သမားဆေးရုံကြီးများသို့ လွှဲပြောင်းပေးသော လူနာ ၉၅၀၅ ရှိခဲ့သည်။ ကျန်းမာရေး ပညာပေးဟောပြောမှုနှင့် ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးကုသမှု ၂၃၈၈ ကြိမ်အထိ ပြုလုပ်နိုင်ခဲ့ကာ အဆိုပါ ကွင်းဆင်းဆေးကုသစဉ် ဆေးကုသမှု ခံယူသည့်လူနာဦးရေမှာ ၄၆၁၁၁ ဦး အထိရှိခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ လူမှုဖူလုံရေးအဖွဲ့သည် သုခမင်္ဂလာအထူးကု ဆေးခန်းနှင့် ရောဂါရှာဖွေရေးဌာနတို့ပူးပေါင်းကာ ရွေ့လျား ဆေးကုသယာဉ် (Mobile Medical Unit) ဖြင့် အလုပ်ဌာန များမှ အာမခံအလုပ်သမားများကို လုပ်ငန်းခွင်မပျက် ကျန်းမာရေးဝန်ဆောင်မှု

စာမျက်နှာ ၂၁ သို့



ရွေ့လျားဆေးကုသယာဉ် (MMU) ဖြင့် ဆေးကုသမှုပေးစဉ်

**မြန်မာနိုင်ငံရပ်ရှင်အစည်းအရုံး
ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်
ကြေညာချက်-၀၃/၁၇**

ရက်စွဲ-၁၁-၈-၂၀၁၇

၁။ မြန်မာနိုင်ငံရပ်ရှင်အစည်းအရုံး(၂၀၁၈)ခုနှစ်အတွက် အလုပ်အမှုဆောင် ရွေးချယ်ပွဲကို ၂၀၁၇ခုနှစ် စက်တင်ဘာလအတွင်းကျင်းပတော့မည်ဖြစ်ရာ ရွေးချယ်ခံလိုသူများသည် အဆိုပြုလွှာများကို မြန်မာနိုင်ငံရပ်ရှင်အစည်းအရုံးတွင် လာရောက်ထုတ်ယူနိုင်ပါသည်။
၂။ အဆိုပြုလွှာများကို ၁၃-၈-၂၀၁၇ရက်မှစတင်ထုတ်ယူနိုင်ကြပြီး ၁၉-၈-၂၀၁၇ရက် နောက်ဆုံးထားကာ အဆိုပြုလွှာတွင်ပါရှိသော အချက်အလက်များအားလုံးကို ပြည့်စုံစွာ ပြည့်စွက်၍ ကိုယ်တိုင်လက်မှတ်ရေးထိုးပြီး ကိုယ်တိုင်ရုံးချိန်အတွင်း နောက်ဆုံးထားကာ ပြန်လည်တင်သွင်းကြရပါမည်။
၃။ အရွေးချယ်ခံရန် အဆိုပြုလွှာတင်သွင်းသူများသည် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်မှ သတ်မှတ်ထားသော စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများနှင့်ညီညွတ်ရန်လိုအပ်ပြီး အငြင်းပွားဖွယ် ပြဿနာများပေါ်ပေါက်လာပါက ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၏ အဆုံးအဖြတ်သည်သာ အတည် ဖြစ်ပါသည်။
မှတ်ချက်။ ။ အဆိုပြုလွှာတင်သွင်းရမည့် နောက်ဆုံးသတ်မှတ်ရက်ထက် နောက်ကျပြီးမှ တင်သွင်းလာသောအဆိုပြုလွှာများကို မည်သည့်အကြောင်းပြချက်နှင့်မျှ (လုံးဝ) လက်ခံစဉ်းစားမည်မဟုတ်ပါ။

ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်

**ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့
ရခိုင်ပြည်နယ်
အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း**

၁။ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေ ဖြင့် မောင်တောမြို့နယ်၊ မြင်းလွတ်မြို့နယ် ခမောင်းဆိပ်မြို့တိုက်တွင် ငှက်ဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်းများနေထိုင်နိုင်ရန် စုပေါင်းဝန်ထမ်းနေအိမ် (၆)ခန်းတွဲ (၃)ထပ် RC အဆောက်အအုံ(၁)လုံးစီ ဆောက်လုပ်ရန်အတွက် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ ခေါ်ယူအပ်ပါ သည်။
၂။ တင်ဒါလျှောက်လွှာ - ၄-၉-၂၀၁၇ရက်
စတင်ရောင်းချမည့်ရက်
၃။ တင်ဒါလျှောက်လွှာ - ၁၅-၉-၂၀၁၇ ရက်
အရောင်းပိတ်မည့်ရက်
၄။ တင်ဒါလျှောက်လွှာတင်သွင်းရမည့် - ၁၈-၉-၂၀၁၇ရက်မှ
ရက်နှင့်နေရာ ၂၂-၉-၂၀၁၇ရက်
(၁၆:၃၀)နာရီအထိ
မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန၊
ရခိုင်ပြည်နယ်
ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး
၅။ တင်ဒါစိစစ်ရွေးချယ်မည့်ရက် - ဆက်သွယ်အကြောင်းကြားပါမည်။
၆။ တင်ဒါလျှောက်လွှာများကို မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန၊ ပြည်နယ်
ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး၊ စစ်တွေမြို့တွင်ရုံးချိန်အတွင်းထုတ်ယူနိုင်ပါသည်။
၇။ အသေးစိတ်သိလိုပါက ဖုန်း-၀၄၃-၂၂၇၅၂၀၄၃-၂၂၉၃၁၀၇၁၊ ရုံးချိန်
အတွင်း ဆက်သွယ်ရုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

တင်ဒါစိစစ်ရွေးချယ်ရေးအဖွဲ့

**လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန
ရေအားလျှပ်စစ်အကောင်အထည်ဖော်ရေးဦးစီးဌာန
(အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း)**

၁။ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန၊ ရေအားလျှပ်စစ်အကောင်အထည်ဖော်ရေးဦးစီးဌာန လက်အောက်ရှိ ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းများအတွက် နိုင်ငံခြားစက်ပစ္စည်းများနှင့် ဘီလပ် မြေများ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးလုပ်ငန်းအား မြန်မာ့ကျပ်ငွေဖြင့် လုပ်ငန်းအပ်နှံဆောင်ရွက် လိုပါသည်။
စဉ် ပစ္စည်းအမျိုးအမည် အရေအတွက်
(က) တင်ဒါအမှတ် ၀၆/ရအ(ပဖစ)/သယ်ပို့(တင်ဒါ)/၂၀၁၇-၂၀၁၈ ၂(၆၂)တန်
(၂) အထက်ကျိုင်းတောင်းစီမံကိန်း၊ ဘီလပ်မြေ
(ခ) တင်ဒါအမှတ် ၀၇/ရအ(ပဖစ)/သယ်ပို့(တင်ဒါ)/၂၀၁၇-၂၀၁၈ ၂(၆၂)တန်
(၁)အထက်နမ့်တွမ်စီမံကိန်း၊ နိုင်ငံခြားစက်ပစ္စည်းများနှင့်
၂။ တင်ဒါပုံစံစတင်ရောင်းချမည့်ရက်/အချိန် - ၁၄-၈-၂၀၁၇ရက်
နံနက် ၉ နာရီ
တင်ဒါနောက်ဆုံးတင်သွင်းရမည့်ရက်/အချိန် - ၂၂-၈-၂၀၁၇ရက်
နံနက် ၁၂နာရီ
၃။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပုံစံနှင့် တင်ဒါဆိုင်ရာ အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို သတင်း စာတွင် ကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ ရုံးချိန်အတွင်း အောက်ပါဌာနတွင် လာရောက်စုံစမ်း နိုင်ပါသည်။
တင်ဒါခေါ်ယူရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ
ရေအားလျှပ်စစ်အကောင်အထည်ဖော်ရေးဦးစီးဌာန၊
ရုံးအမှတ်(၂၇)၊ နေပြည်တော်
ဖုန်း-၀၆၇-၈၁၄၁၉၁၊ ၈၁၄၁၉၁၊ ၈၁၄၁၉၀

**ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ သစ်တောဦးစီးဌာန၊
၂၀၁၇-၂၀၁၈ဘဏ္ဍာနှစ် တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများအတွက်
အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း**

စဉ်	Lot အမှတ်	တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်း	မြို့နယ်
၁။	Lot 1	အမြဲတမ်းစခန်းရုံး(၃၆x၁၀)(၁)လုံး၊ ဂိုဒေါင် (၃၀x၄၀)(၁)လုံး၊ နှစ်ခန်းတွဲ ဝန်ထမ်းနေအိမ် (၃၀x၄၀)(၁)လုံး၊ သုံးခန်းတွဲ အလုပ်သမား တန်းလျား(၄၈x၁၆)(၁)လုံး၊ ရှင်းလင်းဆောင် (၃၆x၂၄)(၁)လုံး၊ အိမ်သာ(၁၀x၅)(၄)လုံး၊ ရေတွင်း(၄x၅)(၁)လုံး၊ ဂါလန်(၈၀၀)ဆုံ သံရေစင်(၁)ခု၊ ဂါလန်(၁၂၀၀)ဆုံ အုတ်ရေကန်(၁)ကန်၊	တောင်ငူ
၂။	Lot 2	။	ပဲခူး
၃။	Lot 3	။	သာယာဝတီ
၄။	Lot 4	အမြဲတမ်းစခန်းရုံး(၃၆x၁၀)(၁)လုံး၊ ဂိုဒေါင်(၃၀x၄၀) (၁)လုံး၊ နှစ်ခန်းတွဲ ဝန်ထမ်းနေအိမ်(၃၀x၄၀)(၁)လုံး၊ ရှင်းလင်းဆောင် (၃၆x၂၄)(၁)လုံး၊ အိမ်သာ(၁၀x၅) (၃)လုံး၊ ရေတွင်း(၄x၅)(၁)လုံး၊ ဂါလန်(၈၀၀)ဆုံ သံရေစင်(၁)ခု၊ ဂါလန်(၁၂၀၀)ဆုံ အုတ်ရေကန်(၁)ကန်၊	ပြည်
၅။	Lot 5	အမြဲတမ်းစခန်းရုံး(၃၆x၁၀)(၁)လုံး၊ ဂိုဒေါင်(၃၀x၄၀) (၁)လုံး၊ နှစ်ခန်းတွဲ ဝန်ထမ်းနေအိမ်(၃၀x၄၀)(၁)လုံး၊ သုံးခန်းတွဲအလုပ်သမား တန်းလျား(၄၈x၁၆)(၁)လုံး၊ ရှင်းလင်းဆောင်(၃၆x၂၄)(၁)လုံး၊ အိမ်သာ(၁၀x၅) (၄)လုံး၊ ရေတွင်း(၄x၅)(၁)လုံး၊ ဂါလန်(၈၀၀)ဆုံ သံရေစင်(၁)ခု၊ ဂါလန်(၁၂၀၀)ဆုံ အုတ်ရေကန်(၁)ကန်၊	ပန်းတောင်း

တင်ဒါစတင်ရောင်းချမည့်ရက် - ၁၅-၈-၂၀၁၇ရက်(အင်္ဂါနေ့)
တင်ဒါပုံစံပိတ်ရက်/အချိန် - ၁၅-၉-၂၀၁၇ရက်(သောကြာနေ့)နံနက် ၉ နာရီ
တင်ဒါပုံစံရောင်းချမည့်နေရာ - ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး၊ သစ်တောဦးစီးဌာန၊
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊
ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်း - ၀၅၂-၂၂၂၁၂၀၊ ၀၅၂-၂၂၂၁၂၀၅
တင်ဒါစိစစ်ရွေးချယ်ရေးကော်မတီ

တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါကြောင်း
ဦးလှိုင်ဟိန်၏ သမီး ချင်းပြည်နယ်၊
ဖလမ်းခရိုင်၊ဖလမ်းမြို့နယ် ကြောင်ဟင်း
အမက ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီးအဖြစ်
တာဝန်ထမ်းဆောင်နေသော ဒေါ်တွန်းမိန်း
နှင့် မတွမ်းစင် ၄/ဖလန်(နိုင်)ဝေဥပဌာ
သည် တစ်ဦးတည်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊
ဒေါ်တွန်းမိန်း(ခ)မတွမ်းစင်

ဖခင်အမည်မှန်
ဟားခါးစာစစ်ဌာနမှ ဖြေဆိုအောင်
မြင်ခဲ့သော မထွတ်ထွတ်ချင်း (ခ)အမှတ်/
ခဟ-၁၄၀၄)၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ
ဦးမှန်အုပ် ၄/ထာဝလ (နိုင်)ဝေဥပဌာ
ဖြစ်ပါကြောင်း။

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၅၂ယ/၈၆၀၇၇ Honda Click -125 ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ
N.C.X Myanmar Co.,Ltd က (ကမ-၃) ဖျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန်
လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထား
များဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင်
လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကညန (မိတ္တီလာခရိုင်)

Y.E.S. Since 1994 ကျောင်းခွဲမရှိပါ။
ဆရာဦးမြင့်အောင် B.A.(Hons.)(English), M.A.(ESL)(Hawaii, USA) ဦးစီးသော
International English Language Centre

တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း မြေဆိုထားသူများအောင်မြင်ပြီးသူများ နှင့် ဘွဲ့ကြို ဘွဲ့ရများအတွက်

Basic Spoken English		Grammar Foundation Course	
Mon to Thurs-7:30-9:30am	14,28 Aug	Sat & Sun- 9:00-12:00am	12 Aug
Mon to Thurs-10:30-12:30am	14 Aug	Mon to Thurs-10:00-12:00am	14 Aug
Mon to Thurs-1:00-3:00pm	14,28 Aug	Mon to Thurs-1:00-2:30pm	14 Aug
Mon to Thurs-3:00-5:00pm	14 Aug	Structure & Written Expression	
Mon to Thurs-5:30-7:00pm	14 Aug	Sat & Sun - 12:30-3:30pm	5 Aug
Sat & Sun-9:00-12:00am	26 Aug	Mon to Thurs-1:00-3:00pm	14 Aug
Sat & Sun-3:45-6:45pm	26 Aug	Sat & Sun - 9:00-12:00am	19 Aug
Pre-Intermediate English		Sat & Sun - 3:30-6:30pm	19 Aug
Mon to Thurs-10:30-12:30pm	14 Aug	TOEFL,SAT,IELTS,API,AWC,VEC	
Mon to Thurs-5:30-7:00pm	14 Aug		

No.190, 2nd Fir.,28thSt:(Upper), Pabedan Tsp. Ph: 01-243950, 246910



October Intake

HND Level 3 Diploma Course
- တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းစာမေးပွဲ မပြီးဆုံးသေးသူများအတွက်

HND Foundation Course
- တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းစာမေးပွဲ အောင်မြင်ပြီးသူများအတွက်

UK Pearson ပညာရေးအဖွဲ့အစည်းမှ တိုက်ရိုက်ချီးမြှင့်သည့် HND Level 3 Diploma Course နှင့် HND Foundation Courses များကိုဖွင့်လှစ် သင်ကြားလျှက်ရှိရာ July Intake အတွက်ကန့်သတ် လူဦးရေ ဖြည့်နေပြီဖြစ်ပါသောကြောင့် **October Intake** ကို ထပ်မံဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းကောင်းပါးအပ်ပါသည်။

Early Bird Promotion! Enroll before 12-September 2017 and save 200,000 ks for Level 3 and save 100,000 ks for Foundation Course

အမှတ်(၆-က)၊ စိန်ပန်းမြိုင်လမ်းအဆုံး၊ ကြိုးစက်ရုံလမ်း၊ (ခ)ရပ်ကွက်၊ သုဝဏ္ဏ၊ သင်္ကန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။
ဖုန်း - ၀၁ - ၂၃၃၁၂၇၆၊ ၂၃၃၁၂၇၇၊ ၂၃၃၁၂၆၄၊ ၂၃၃၁၂၄၅၊ ၀၉ - ၄၄၀၆၆၆၆၆၀ - ၃

MNCEducation
www.myanmarnoblecollege.com.mm

မြန်မာအမျိုးသမီး ဘောလုံးအသင်း ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲ ယှဉ်ပြိုင်ရန် ထွက်ခွာ

သတင်း - ရဲရင့်ရှိင်း

ရန်ကုန်၊ ဩဂုတ် ၁၂

မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အမျိုးသမီး ဘောလုံးအသင်းသည် (၂၉)ကြိမ်မြောက် ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲယှဉ်ပြိုင်ရန် ယနေ့နံနက်ပိုင်းက မလေးရှားနိုင်ငံသို့ ထွက်ခွာသွားသည်။

မြန်မာအမျိုးသမီး ဘောလုံးအသင်းတွင် အုပ်ချုပ်သူ ဒေါ်မြတ်မြတ်ဦး၊ နည်းပြချုပ်- ရော်ဂျာရိုင်နာ (နယ်သာလန်) လက်ထောက်နည်းပြ- ဦးအောင်နိုင်၊ ဒေါ်သက်သက်ဝင်း၊ ဝိုးနည်းပြ- ဦးကိုကိုအောင်၊ ကစားသမားများအဖြစ် ဝိုးမြဖူးဝို၊ ဇာဇာမြင့်၊ နောက်တန်း- ခင်သန်းဝေ၊ ဇင်မာဝင်း၊ ဝေဝေအောင်၊ ဖူးပွင့်နိုင်၊ လှလှနိုင်၊ ချစ်ချစ်၊ အိရတနာဖြူ၊ အလယ်တန်း- စန်းစန်းမော်၊ ခင်မာလာထွန်း၊ သန်းသန်းထွေး၊ မေမယ်ဖူး၊ ခင်မိုမိုထွန်း၊ ဝင်းသီဂီထွန်း၊ နော်အားလိုဝါးဇော၊ ရှေ့တန်း- ရီရီဦး၊ ခင်မိုးဝေ၊ ဂျူလိုင်ကျော်နှင့် နုနုတို့ ပါဝင်ကြသည်။ ဆီးဂိမ်းအမျိုးသမီးဘောလုံးပြိုင်ပွဲကို အိမ်ရှင်မလေးရှားအသင်းအပါအဝင် ထိုင်း၊ ဗီယက်နမ်၊ မြန်မာနှင့် ဖိလစ်ပိုင်အသင်းတို့ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ငါးသင်းပတ်လည်စနစ်ဖြင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာအမျိုးသမီးအသင်းသည် အုပ်စုစုံများအဖြစ် ဩဂုတ် ၁၅ ရက်တွင် ထိုင်းအသင်း၊ ဩဂုတ် ၁၇ ရက်တွင် မလေးရှားအသင်း၊ ဩဂုတ် ၂၀ ရက်တွင် ဗီယက်နမ်အသင်း၊ ဩဂုတ် ၂၂ ရက်တွင် ဖိလစ်ပိုင်အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာအမျိုးသမီးအသင်းအုပ်ချုပ်သူ ဒေါ်မြတ်မြတ်ဦးက “အသင်းမှာ ပါရဂူကစားသမားတွေနဲ့ လူငယ်ကစားသမားတွေကို ပေါင်းစပ်ဖွဲ့စည်းထားတာ ဖြစ်ပါတယ်။

စာမျက်နှာ ၁၃ ကော်လံ ၁ ◆



ပြင်ဦးလွင်၌ နိုင်ငံတကာအဆင့်မီညဉ့်ဈေးတန်းပြုလုပ်ရန် စီစဉ်

သက်နိုင်(ပြင်ဦးလွင်)

ပြင်ဦးလွင်၊ ဩဂုတ် ၁၂

ပြင်ဦးလွင်မြို့ မန္တလေး-လားရှိုးလမ်း လွတ်လပ်ရေးကျောက်တိုင်ကွင်းအတွင်း နိုင်ငံတကာအဆင့်မီညဉ့်ဈေးတန်းပြုလုပ်ရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (အပေါ်ပုံ)

“ပြင်ဦးလွင်ညဉ့်ဈေးတန်းကို ညနေ ၃ နာရီကနေ ည ၁၁ နာရီအထိ နိုင်ငံတကာစံချိန်စံညွှန်းနဲ့အညီ ခေတ်မီအဆင့်မြင့်ညဉ့်ဈေးဖြစ်ဖို့ စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ ညဉ့်ဈေးမှာ ပန်းခြံငယ်၊ ပန်းခုံတွေ၊ ရောင်စုံမီးတွေ ရေပန်းတွေပါပါမယ်။ မြို့နေပြည်သူတွေအတွက် အားလပ်တဲ့အချိန် ဈေးထွက်ဝယ်ရင်း အနားယူအပန်းဖြေနိုင်အောင် စီစဉ်ဆောင်ရွက်နေတာ

ဖြစ်ပါတယ်။ လုပ်မှာကတော့ ကုမ္ပဏီတစ်ခုကနေ တာဝန်ယူပြီးလုပ်မှာပါ။ ဒီလိုလုပ်နိုင်မယ်ဆိုရင် ကုမ္ပဏီကနေ တစ်နှစ်ကို ငွေကျပ် သိန်း ၅၀၀ နိုင်ငံတော်ကို ပေးသွင်းပေးသွားမှာဖြစ်လို့ နိုင်ငံတော်အတွက်လည်း ဝင်ငွေရရှိနိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကလည်း တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ကို အဆိုတင်သွင်းထားတုန်းပဲ ရှိပါသေးတယ်။ လုပ်ဖြစ်တယ်။ မလုပ်ဖြစ်ဘူးဆိုတာကတော့ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ရဲ့ ခွင့်ပြုချက်အပေါ်မှာပဲ မူတည်နေပါတယ်။ နောက်တစ်ခုကလည်း အခုလက်ရှိ ညဉ့်ဈေးလုပ်နေတဲ့ဈေးကြီး၊ ကုန်သည်လမ်းကို မကြာခင်မှာ ခေတ်မီနိုင်ငံလွန်ကတ္တရာလမ်းခင်းတော့မှာဖြစ်လို့ ညဉ့်ဈေးပြောင်းရွှေ့ဖွင့်လှစ်နိုင်ဖို့ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ရတာပါ” ဟု မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဝင်တစ်ဦးက ပြောကြားသည်။

စာမျက်နှာ ၆ ကော်လံ ၁ ✽

MNL ယူ-၂၁ ပြိုင်ပွဲတွင် ရော့တီအသင်း ပထမဆုံးအကြိမ် ပိုလ်ခွဲ



မြန်မာနိုင်ငံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်နာယက ဦးအောင်ကိုဝင်း ပထမဆုံးရ ရော့တီအသင်းအား ဆုပေးချီးမြှင့်စဉ်

သတင်း - ညိုမြတ်သော်တာ၊ ဓာတ်ပုံ - စိုးညွန့်

ရန်ကုန်၊ ဩဂုတ် ၁၂

MNL ယူ-၂၁ အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ နောက်ဆုံးပွဲကို ယနေ့ညနေပိုင်းက အောင်ဆန်းကွင်း၌ ကျင်းပရာ ရော့တီအသင်းက ရတနာပုံအသင်းနှင့် သုံးဂိုးစီသရေကျပြီး အမှတ်ပေးချန်ပီယံဆုကို ပထမဆုံးအကြိမ် ရယူနိုင်ခဲ့သည်။

ရော့တီအသင်းသည် ယခုပွဲသရေကျရှုမြင် ဝိုလ်ခွဲနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ဒုတိယပိုင်းတွင် သွင်းယူခဲ့သည့် ချေပဝိုင်းဖြင့် ချန်ပီယံဆုအတွက် လိုအပ်နေသည့် သရေတစ်ခုရယူနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ရတနာပုံအသင်း၏ ရုန်းအားကြောင့် ရော့တီအသင်း ခက်ခက်ခဲခဲကစားခဲ့ရပြီး နောက်မှလိုက်ကစားကာ သရေကျခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ပြိုင်ပွဲအပြီးတွင် ရော့တီအသင်းက ၅၁ မှတ်ဖြင့် ချန်ပီယံဆုရခဲ့ပြီး ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းက ရမှတ် ၅၀ ဖြင့် ဒုတိယဆုရခဲ့သည်။ ရော့တီနှင့် ရတနာပုံအသင်းတို့ ဆုချီးမြှင့်ပွဲကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ တတိယဆုရအား/ကာသိပုံအသင်းအား တစ်ဦးချင်းဆုတံဆိပ်၊ ဒုတိယ

စာမျက်နှာ ၁၃ ကော်လံ ၅ ✽

ကြောင်ကိုက်ခံရပြီးနောက် သေဆုံးခဲ့သည့် ဂျပန်အမျိုးသမီးတစ်ဦးမှာ သန်းမှဖြစ်ပွားသည့်ရောဂါ ကူးစက်ခံခဲ့ရကြောင်းသိရ

စာ ၁၅

အာမခံအလုပ်သမားများ အတွက် လူမှုဖူလုံရေး ခံစားခွင့် အပြည့်အဝ ပေးနေ

စာ ၂၀

Heart Rock ကဖီ (တောင်ကြီး) ဆိုင်ခွင့်တာ ၆ နှစ်ကျော်ပါပြီ။ ဆိုင်ပစ္စည်းစင် ဘယ်နှိမ့်နှိမ့်ကို သုံးရင်ကောင်းမလဲ ဆိုပြီး ဈေးကွက်ထဲ လေ့လာကြည့်လိုက်တော့ ဆိုကော့နီဆီနီစီမိန်း၊ ရှိကောင်းမွန်တဲ့ အားသာချက်တွေကို သိခဲ့ရပါတယ်။ ဒါကြောင့် စဖွင့်ကတည်းက ဆိုကော့နီဆီနီစီမိန်း တစ်မျိုးတည်းကိုပဲ သုံးလာတာပါ။ ဆိုကော့နီဆီနီစီမိန်း က သောက်သုံးတဲ့သူတွေအတွက် အရသာကောင်းတယ်လေး၊ တွန့်တော်တို့ ဈေးချယ်မှု ပုန်ကန်ခဲ့လို့ ရေညှစ်ရင်တည်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။ နောက်လည်း ဆိုကော့နီဆီနီစီမိန်း ကိုပဲ ဆက်သုံးသွားမှာပါ။

၆ နှစ် တိုင်တိုင် လက်တွဲခဲ့တဲ့ တောင်ကြီးက **Heart Rock** ကဖီ

ကိုသန်းဦး (ဆိုင်းပိုင်ရှင်)

Distributed by **SEIN WUT HMON CO., LTD.** No(24),Phan Chat Won U Shwe Ohh Street, Industrial Zone (2), Hlaing Thar Yar Township, Yangon.01-684 842, 09-731 26116